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MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK 

 KÖZGYŰLÉSE 

 

VI–314.046-9/2016. 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V  
 

 

Készült:  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2016. május 18. 

napján 7 óra 00 perces kezdettel, a Polgármesteri Hivatal Közgyűlési Termében 

tartott üléséről. 

 

 

Jelen vannak: Dr. Kriza Ákos polgármester, Barta Gábor, Bartha György, Deák-Bárdos Mihály, 

Eperjesi Erika, Gazdusné Pankucsi Katalin, Glatz Katalin, Hollósy Endre András, Hubay György, 

Jakab Péter, Katona Ferenc, Kovácsné Budai Mária, Nagy-Korsa Judit, Dr. Nánási-Kocsis Norbert, 

Dr. Nehéz Károly, Novák Józsefné, Pakusza Zoltán, Révész Péter, Soós Attila, Szécsényi 

Marianna, Szilágyi Szabolcs, Dr. Tompa Sándor képviselő  

 

Később érkezett:  Badány Lajos, Fodor Zoltán, Földesi Norbert, Dr. Kovács László, Molnár Péter 

és Dr. Simon Gábor képviselő 

 

Távol maradt: Dr. Kiss János alpolgármester  

 

Tanácskozási joggal jelen van: Kiss Gábor alpolgármester és Pfliegler Péter alpolgármester 

 

Meghívottak: a Polgármesteri Hivatal kabinet- és osztályvezetői, a Miskolc Holding Zrt. és 

tagvállalatainak képviselői, a miskolci nemzetiségi önkormányzatok elnökei a mellékelt jelenléti 

ív szerint. 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszönti a Közgyűlés mai ülésén megjelent vendégeket. Külön 

köszönti dr. Vereckei Csaba rendőrfőkapitány urat és dr. Bogyay Ferenc rendőrkapitány urat. 

Bejelenti, hogy a Képviselő-testület 29 tagja közül a jelenléti ív alapján megjelent 22 fő. 

Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, amelyet megnyit.  

Tanácskozási joggal jelen vannak Pfliegler Péter és Kiss Gábor alpolgármester urak. 

Érdemi munkájukat a mai napirend elfogadásával kezdik. 

Nagy-Korsa Judit és dr. Tompa Sándor képviselők „Javaslat Ideiglenes Bizottság alakítására a 

Fűtőmű-Science TIOP projekt helyzetének vizsgálatára” címmel képviselői indítványt nyújtottak 

be. Az SZMSZ 20. szakasz (5) bekezdése szerint az önálló képviselői indítvány napirendre 

tűzéséről a napirend megállapítása előtt szavazniuk kell. Tájékoztatja a Közgyűlést, hogy az önálló 

képviselői indítvány ideiglenes bizottság alakítására tesz javaslatot. Az ügyben nyomozóhatóság 

felé feljelentést tett, a nyomozóhatóság feladata az ügy kivizsgálása, ezért a képviselői indítvány 

napirendre tűzését nem javasolja. 

Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

 

A Közgyűlés 8 igen, 16 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett a képviselői indítványt az ülés napirendjére nem 

vette fel. 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Nagy-Korsa Judit és dr. Tompa Sándor képviselők egy másik 

indítványt is benyújtottak, melynek címe „Javaslat a miskolci Herman Ottó Gimnázium 

Közalkalmazotti Tanácsa nyílt levelének támogatására vonatkozó Nyilatkozat elfogadására”. 

Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

 

A Közgyűlés 8 igen, 16 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett a képviselői indítványt az ülés napirendjére nem 

vette fel. 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az SZMSZ 20. § (5) bekezdése alapján kéri, hogy a Közgyűlés a 

sürgősségi napirendek napirendre tűzéséről döntsön. 

 

 

1. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a 2015. évi összefoglaló ellenőrzési jelentés és a Belső 

Ellenőrzési Osztály 2016-2020. évi stratégiai tervének jóváhagyására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

 

A Közgyűlés 19 igen, 0 nem szavazattal, 5 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 

 

2. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Miskolci Önkormányzati Rendészet 2015. évi 

munkájáról szóló beszámoló elfogadására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 1 nem szavazattal, 5 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 

 

3. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci 

Tankerületéhez tartozó intézmények átszervezésével kapcsolatos 

véleményezési jog gyakorlására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

 

A Közgyűlés 17 igen, 2 nem szavazattal, 7 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 

 

4. sürgősségi előterjesztés: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének 

valamint Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról szóló 

21/2004. (VII.6.) önkormányzati rendeletének módosítására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

 

A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 9 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 
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5. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Területfejlesztési Operatív Program (TOP) keretében 

2016. május 10-ig benyújtott támogatási kérelmekről szóló tájékoztatás 

elfogadására és a pályázati tevékenységhez kapcsolódó egyéb döntések 

meghozatalára 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

 

A Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 

 

6. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Családi Otthonteremtési Kedvezmény igénybe 

vételéhez szükséges beépíthető ingatlanok értékesítésére 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 2 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 

 

7. sürgősségi előterjesztés zárt ülésre: Javaslat a Miskolc, 2527/3/A/1. hrsz. alatti ingatlan 

tehermentesítésére és a 2527/3/A/1. és -/2. helyrajzi számú, Miskolc, 

Széchenyi út 1. szám alatt ingatlanok értékesítésére 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 8 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a zárt ülés napirendjére 

felvette. 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A tárgyalási sorrend megállapításához az SZMSZ 20. szakasz (1) 

bekezdése alapján első javaslata, hogy összevontan vitassák meg a Miskolc város 

közbiztonságával kapcsolatos előterjesztéseket, azaz a meghívó szerinti 6. és sürgősségi 2. 

napirendeket. Kéri, szavazzanak a javaslatról. 

 

A Közgyűlés 19 igen, 7 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett a javaslatot elfogadta. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Második javaslata, hogy szintén összevontan, nyílt ülésen 

tárgyalják az Önkormányzat gazdálkodásához, ingatlan- és vagyongazdálkodásához kapcsolódó 

előterjesztéseket, azaz a meghívó szerinti 1., 3., és a sürgősségi 1., 5. és 6. napirendeket. Kéri, 

szavazzanak a javaslatról. 

 

A Közgyűlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 1 tartózkodás 

mellett a javaslatot elfogadta. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Harmadik javaslata, hogy az Önkormányzat és szerveinek 

működésével kapcsolatos előterjesztéseket, azaz a meghívó szerinti 2., 4., 5. valamint a sürgősségi 

3. és 4. napirendeket szintén összevontan, nyílt ülésen tárgyalják, majd ezt követően kerüljön sor a 

zárt ülésre. Kéri, szavazzanak a javaslatról. 
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A Közgyűlés 16 igen, 8 nem szavazattal, 1 tartózkodás 

mellett a javaslatot elfogadta. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, végül szavazzanak a napirendi javaslat elfogadásáról, 

figyelemmel a napirendre tűzött sürgősségi előterjesztésekre, valamint a tárgyalási sorrend 

megállapításáról hozott döntésekre. 

A Közgyűlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 1 tartózkodás 

mellett az ülés napirendjét – a napirendre felvett 

sürgősségi előterjesztésekre, valamint az elfogadott 

tárgyalási sorrendre figyelemmel – a meghívóban 

foglaltak szerint állapította meg. 

 

(Az előterjesztések a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 

NYÍLT ÜLÉS: 

 

 
1. Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. 

(XII.15.) önkormányzati rendelet módosítására 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

2. Javaslat egyes szociális és gyermekjóléti tárgyú önkormányzati rendeletek módosítására 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

3. Javaslat ingatlan közfeladat ellátáshoz kötött térítésmentes hasznosítására 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

4. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a város területén működő 

nemzetiségi önkormányzatok között létrejött Együttműködési Megállapodások 

módosítására 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

5. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Szolgáltatástervezési 

Koncepciójának 2016. évi felülvizsgálatára, valamint gyermekjóléti és gyermekvédelmi 

feladatainak ellátásáról szóló beszámolójának elfogadására 
Előterjesztő: Kiss Gábor alpolgármester 

 
6. Javaslat a Miskolci Rendőrkapitányság 2015. évi munkájáról szóló beszámoló 

elfogadására 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

 

 

ZÁRT ÜLÉS: 

 

 
7. Javaslat a Miskolci Csodamalom Bábszínház Nonprofit Kft.-t érintő döntések 

meghozatalára 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

8. Javaslat fellebbezés elbírálására egyedi szociális hatósági ügyben 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 
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SÜRGŐSSÉGRE FELVETT NAPIRENDEK – NYÍLT ÜLÉSRE: 
 

 

1. Javaslat a 2015. évi összefoglaló ellenőrzési jelentés és a Belső Ellenőrzési Osztály 2016-

2020. évi stratégiai tervének jóváhagyására 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

2. Javaslat a Miskolci Önkormányzati Rendészet 2015. évi munkájáról szóló beszámoló 

elfogadására 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

3. Javaslat a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó 

intézmények átszervezésével kapcsolatos véleményezési jog gyakorlására 
Előterjesztő: Kiss Gábor alpolgármester 

 

4. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének valamint Miskolc 

Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról szóló 21/2004. (VII.6.) önkormányzati 

rendeletének módosítására 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

5. Javaslat a Területfejlesztési Operatív Program (TOP) keretében 2016. május 10-ig 

benyújtott támogatási kérelmekről szóló tájékoztatás elfogadására és a pályázati 

tevékenységhez kapcsolódó egyéb döntések meghozatalára 
Előterjesztő: Kiss Gábor alpolgármester 

 

6. Javaslat a Családi Otthonteremtési Kedvezmény igénybe vételéhez szükséges beépíthető 

ingatlanok értékesítésére 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

 

 

 

SÜRGŐSSÉGRE FELVETT NAPIRENDEK – ZÁRT ÜLÉSRE: 
 

 

7.  Javaslat a Miskolc, 2527/3/A/1. hrsz. alatti ingatlan tehermentesítésére és a 2527/3/A/1. és -

/2. helyrajzi számú, Miskolc, Széchenyi út 1. szám alatt ingatlanok értékesítésére 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elfogadott tárgyalási sorrend szerint a Miskolc város 

közbiztonságával kapcsolatos napirendek tárgyalásával kezdik munkájukat. 

 

6. napirend: Javaslat a Miskolci Rendőrkapitányság 2015. évi munkájáról szóló beszámoló 

elfogadására 

 

Sürgősségi 2. napirend: Javaslat a Miskolci Önkormányzati Rendészet 2015. évi munkájáról 

szóló beszámoló elfogadására 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Felkéri Dr. Bogyay Ferenc kapitányságvezető urat, tegye meg 

szóbeli kiegészítését. 

 

Dr. Bogyay Ferenc: Röviden összefoglalja az anyagot. Tavaly egy 10 éves időszak áttekintése 

történt, és örömmel tájékoztatták a lakosságot, valamint a Képviselő-testületet arról, hogy 2014-

ben a legfontosabb kategóriákban a legjobb eredményeket érték el. 2015. első négy havi adatai 

akkor további javulást sejtettek. Most már tényként közölheti, hogy az elemzésből levont 

következtetések helytállóak voltak. Az összes regisztrált bűncselekmény, mind a közterületen 

elkövetettek, mind a kiemelten kezeltek vonatkozásában is, 2006. óta most a legalacsonyabbak az 

esetszámok. Minden kategóriában emelkedett a nyomozati eredményesség. Ezen belül is a 

közterületen elkövetett kiemelt cselekmények nyomozatában a legmagasabb elért eredményt 

produkálták 2006. óta. Az elmúlt évi 2 halálos közlekedési baleset szintén évek óta a 

legalacsonyabb szám. Sajnos csekély a valószínűsége, hogy ezt hosszú távon tartani lehet, hiszen 

idén már 3 ilyen eset volt, de bíznak abban, hogy a miskolci közlekedésnek nem lesz idén több 

áldozata. A javulási trendek idén sem törnek meg. Az év első négy hónapjának adatai alapján 

kijelenthető, hogy az év további részében is meg tudják tartani az eredményeket, esetleges 

javulásra is van remény. Mindezek ellenére 2015-ben Miskolcon 5656 regisztrált bűncselekmény 

történt, ez még mindig több, mint napi 15 esemény, tehát még mindig van mit javítani. Azt sem 

szabad elfelejteni, hogy ez a szám közel 13 ezer volt. A város büszke lehet arra, hogy egy évtized 

alatt kevesebb, mint felére csökkent a bűnesetek száma. Mindezt úgy érték el, hogy a rend őrei 

munkájuk mellett, derekasan kiveszik a részüket az illegális migráció miatti határvédelmi 

feladatokból is. Az sem véletlen, hogy a Borsodi Ideiglenes Csapatszolgálati Századot, melynek 

gerincét és vezetőségét a Miskolci Rendőrkapitányság adja, szívesen vezénylik az ország bármely 

pontjára mérkőzés vagy tömegrendezvény biztosítására. Ezt nagyon komoly szakmai sikerként élik 

meg, ugyanakkor többletterhet jelent az itthon maradóknak. Mindezek fényében kell megítélni azt, 

hogy ez nem okoz közbiztonsági deficitet, sőt. Minden évben elmondják, hogy a minisztériumi 

statisztikák a befejezett büntető eljárások adatait tartalmazzák, a lakosság szempontjából azonban 

lényegesebb az elkövetési idő alapján megvizsgálni az év első négy hónapját. Kiemel két adatsort, 

mégpedig a rablásokat és a lakott lakások sérelmére elkövetett betöréseket, azért, mert egyik 

tekintetében sem kell igazán a látenciával kalkulálni. A 2014. évben Miskolcon elkövetett 62 

rabláshoz képest, 2015-ben 47 eset történt, ami 2006. óta szintén a legjobb adat. Megvan a remény 

arra, hogy ezt az idén is tartani tudják. Az év első négy hónapjában 15 regisztrált rablás történt, 

melyből 13 eredményesen felderítésre került. Megemlíti, hogy a napokban sikerült rács mögé 

juttatni egy három évvel ezelőtt történt rablás elkövetőit, tehát a régebbi eseteket sem adják fel. A 

lakott lakások sérelmére elkövetett betörések számának alakulását a szakma manuálisan tartja 

nyilván, ez alapján az elmúlt évek átlaga 181 betörés volt. Tavaly ez a szám 77 esetre csökkent, de 

ami még ennél is lényegesebb, hogy eredményesen léptek fel néhány bűnözőcsoporttal szemben, 

így sikerült őket egy időre távol tartani a társadalomtól. Az év első négy hónapjában csupán 21 eset 

történt, ami biztató eredmény. Hiszi, hogy a következetes munka hozza meg a lakosság számára is 

szembetűnő eredményeket. Úgy gondolja, hogy mindenképpen segít, ha a képviselők pártállástól 

függetlenül elismerik az eredményeiket. Tagadhatatlan, hogy Miskolcnak – mint minden 

nagyvárosnak – vannak társadalmi problémái, ezeknek egy része nem nélkülözi a kriminalitást 

sem. Arra kéri a képviselőket, hogy ne az országos vélt vagy valós problémákat értékeljék, hanem 
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arról nyilatkozzanak, hogy 2015-ben a közel 600 fős Miskolci Rendőrkapitányság, túl azon, hogy 

kivette részét az ország védelmében, megtett-e minden tőle telhetőt a város lakóinak biztonsága 

érdekében.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni az összefoglalót. Örömmel hallgatta, hogy egyre 

javulnak a mutatók. Arra biztat, hogy még nagyobb lendülettel folytassák a munkát.  

Felkéri Kovács László Csaba rendészeti vezetőt, hogy tegye meg szóbeli kiegészítését.  

 

Kovács László Csaba: A rendőrségi beszámoló számait örömmel hallgatta, hiszen ehhez a 

javuláshoz köze van a Miskolci Önkormányzati Rendészet mindennapi tevékenységének is. 

Kiemeli annak fontosságát, hogy nem működhetnének ebben a formában, ezzel a létszámmal, ha 

mindennek az alapját az Önkormányzati Rendészet költségvetése nem teremtette volna meg. A 462 

millió forintot is meghaladó rendészeti költségvetés az alapja a működésüknek, és annak, hogy 

ezzel a területi lefedettséggel ilyen minőségben tudják ellátni feladatukat. Nagyon fontos, hogy a 

létszám országosan a legnagyobb önkormányzati rendészeti szervvé tette őket, amire büszkék. 

Közterület-felügyelők, mezőőrök, segéd-felügyelők, térfelügyeleti szolgálat munkatársai és az 

ügyfeldolgozást segítő munkatársak látják el feladatukat a szervezetben. Fontos, hogy a 

struktúrában a hangsúly az operatív munkatársaktól a közterületen megjelenő kollégák felé 

tolódjon el. Folyamatos a munkatársak felvétele és vizsgáztatása. Együttműködéseik kapcsán 

kiemelendő a rendőrséggel közös munka, amely a legoperatívabb. Ilyen a mindennapokban 

megnyilvánuló közös járőrszolgálat, valamint a térfelügyeleti szolgálatnál, és a gépjárműves 

szolgálatnál végzett közös munka. Nagyon jó a kapcsolat az önkormányzati vagyon védelme 

érdekében az MVK Zrt. munkatársaival. Napi szintű közös feladatellátás történik a járműveken, 

valamint a közlekedési csomópontoknál. Közösen intézkednek a köztisztasági, illetve 

vagyonbiztonsági feladatok tekintetében a Városgazda Kft. munkatársaival, valamint más 

társszervekkel. A Katasztrófavédelem, illetve a NAV vám szakterülete is gyakran kéri a 

segítségüket. Megemlítésre került a beszámolóban a gyakori közös feladatellátás a MiRend-Sec 

Kft.-vel, illetve a polgárőr egyesületek munkatársaival. 2015. évben áttekintésre került a rendőrségi 

közös szolgálat az addigi tapasztalatok alapján. A következtetések azt mutatták, hogy lehetőség 

lenne növelni a meglévő létszámkereten belül a közterületen megjelenő járőrök számát. Ez meg is 

történt, a létszám 10 főre emelkedett. A rendőrség munkatársai közül egy fő a térfigyelő 

szolgálaton segítette a munkát, egy fő pedig gépjárműves szolgálatot látott el. Azért kell 

kihangsúlyozni ezt az együttműködést, mert így jelentősen felgyorsult az operatív intézkedés 

lehetősége. Országos hírértéke lett a körzeti rendész szolgálatnak, amit seriff szolgálat néven 

ismernek. Olyan mértékű érdeklődés mutatkozott, hogy több önkormányzat is megkereste a várost, 

hogy megtekintse ezt a rendszert, valamit a rendészet működésének részleteit. A körzeti rendész 

munkatársak napi kapcsolatban vannak az önkormányzati képviselőkkel, azokkal a szervezetekkel, 

akik a közterületi rendért tenni tudnak, valamint az ott élőkkel. Az a koncepció, amelyet 

elképzeltek, megvalósulni látszik, folyamatosan figyelik a működést, az eredményeket, és ezek 

alapján folytatni és fejleszteni kívánják a szervezetet. Kiemelendő a közterületi térfigyelő 

kamerarendszer, amely 2015-ben bővítésre került, és óriási lépés előtt áll, hiszen a közeljövőben 

több százra bővítik majd a kamerák számát. Nagyon fontos a jövőben a cselekvési programban 

megfogalmazottak megvalósítása. Erre az évre tervezik az önkormányzat épületének átalakítását, 

hogy az alkalmas legyen a térfelügyeleti kamerarendszer fogadására. Lehetőség nyílt olyan 

szolgáltatások nyújtására – kiemelve a Miskolci Sportcentrum Kft.-vel történő együttműködést –, 

amelyek munkatársaik számára biztosítanak rekreációs és sport programokat a feszített napi munka 

ellensúlyozására. Fejlesztették a Rendészet megjelenését, gondol itt a weboldalra, valamint a 

közösségi oldalra, amelyek a polgárokkal történő kapcsolattartást szolgálják.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Kiemeli az összefoglalóból a 

társszervekkel történő együttműködést, amely nagyban hozzájárul a mutatók javulásához. Kéri 
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ezeknek az együttműködéseknek a fokozását. Az önkormányzat az eddig nyújtott segítséget 

természetesen továbbra is biztosítani fogja a Rendészet számára.  

Kéri az előterjesztést véleményező bizottság álláspontjának ismertetését. 

 

Bizottsági vélemény: 

 Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: A Bizottság a 6. napirendi pontot tárgyalta és 

azt többségében támogatta.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirendek felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkező 

képviselőknek adja meg a szót. 

 

A vitában hozzászólók: 
 

Dr. Kovács László: A Frakció nevében az első gondolat, amit el szeretne mondani a köszönet és 

az elismerés, illetve a további biztatás és a bizalom. Az elért eredményekhez gratulál. Azért nem 

tud teljes mértékben örülni, mert természetesen Miskolc esetében is a közbiztonság helyzete és a 

rendőrség munkája tökéletes soha nem lehet, ezért mindig a javítás mellett állnak. Továbbra is 

mindent megtesz a városvezetés azért, hogy a rendőrség, illetve a rendészet munkáját támogassa. 

Kiemeli a beszámoló néhány fontosabb elemét, elsősorban azt, hogy a rendőrség munkája 

rendkívül szerteágazó. A bűnüldözés mellett közlekedésbiztonsági, balesetmegelőzési, 

gyermekvédelmi, drogprevenciós tevékenységet is folytatnak. Természetesen kiemelkedő 

jelentőségű a város közbiztonságának helyzete. Nagy örömmel olvasta és hallgatta azt, hogy a 

2015. évi eredmények az általa ismert legjobb adatoknál is jobbak. Úgy értelmezte, hogy az elmúlt 

tíz év legjobb statisztikája született. A beszámolóból kiderült, hogy az elmúlt évhez képest közel 

20%-kal csökkent a regisztrált bűncselekmények száma, és a közterületeken is csökkent a bűnözés 

közel 13%-kal. Ezen felül a százezer lakosra vetített bűnelkövetési arány is közel 20%-kal 

csökkent. Ez valamivel magasabb ugyan, mint a kapitánysághoz tartozó környező települések 

eredménye, de akkor is komoly eredményt jelent, különösen azért, mert Miskolc egy nagyváros. 

Még egy adatot kiemel, az Országos Rendőr-főkapitányság által meghatározott kiemelten kezelt 

bűncselekmények száma közel 25%-os javulást mutat. Nem szabad megfeledkezni arról, hogy 

mióta a FIDESZ-KDNP Frakció vezeti a várost, a közterületi járőrök, illetve rendőr-rendész 

párosok száma látványosan növekedett, ami a lakosság számára megnyugtató. Erre a célra külön 

forrást biztosít a város. A rendészeti beszámoló kapcsán elmondja, ez egy új elem, korábban csak a 

rendőrségi beszámolót láthatták. A város vezetése és a frakciók a lakosság biztonságérzetének 

növelés érdekében három nagy programot valósított meg, felszámolta a fészekrakó, illetve 

nyomortelepeket, valamint létrehozta az Önkormányzati Rendészetet. A nyugdíjas-védelmi 

program keretében elsősorban a 60 éven felüliek számára, személyi riasztókat, illetve ajtóékeket 

biztosított. Ennek a korcsoportnak a biztonsága kiemelt prioritást élvez. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Badány Lajos képviselő úr ügyrendi felszólalásra jelentkezett, 

kéri, hogy a megfelelő hivatkozással tegye azt meg. 

 

Badány Lajos: Ügyrendi javaslatát az SZMSZ 24. § (4) bekezdése e) pontjára alapozza, a 27. § 

(1) bekezdésében foglaltak figyelembe vételével. Ez biztosítja a személyes érintettség esetén az 

adott képviselő válaszadási jogát. Mivel erre nézve az SZMSZ egyértelmű iránymutatást tartalmaz, 

javasolja szavazás elrendelését arról, hogy személyes érintettség esetén az ülést levezető elnök – 

összhangban az SZMSZ-szel – minden esetben köteles legyen megadni a válaszadás jogát az 

érintett képviselőnek. Túl azon, hogy ez a jogalkotó SZMSZ-ben foglalt szándéka is, a minimális 

erkölcsi normák figyelembe vételét is jelenti. Reményei szerint elejét veszi a Közgyűlésben – az 

utóbbi időben – eluralkodó egyoldalú személyeskedésnek.  
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Képviselő úrnak jelzi, hogy felszólalása nem tekinthető ügyrendi 

javaslatnak, tehát szavazni sem tudnak róla. Véleménye szerint ez az SZMSZ szándékos 

félreértelmezése volt. A személyes érintettséget nem szavazással szokás eldönteni. 

Megadja a szót Dr. Simon Gábornak.  

 

Dr. Simon Gábor: Kapitány úr szavaival egyetért, amikor a város közrendjéről, vagy 

közbiztonságáról van szó, akkor pártpolitikai szempontokat nem szabad figyelembe venni. A 

szocialista párt természetesen ehhez tartja magát, ennek ékes bizonyítéka volt, hogy a tavalyi 

évben az ellenzékiek is elfogadták a rendőrségi beszámolót és jelzi, hogy idén is így fognak tenni. 

Elsődlegesen azt kell vizsgálni, hogy az egyes rendőr, illetve a rendőrség, megtett-e mindent, ami 

tőle tellett. Azt gondolják, hogy a miskolci állomány, illetve vezetés arra törekedett, hogy a 

lehetőségekhez képest a legjobban szolgálja a várost és ezt a törekvést mindenképpen elismerik. 

Többször szó esett a statisztikai rendszerről, amely az anyag nagy részét adja. Alapvető 

problémáik vannak ezzel a rendszerrel kapcsolatosan, mert ez a statisztika, amelyet leginkább 

Budapestről vezényelnek, nem alkalmas a helyzet vizsgálatára. Nyilvánvaló az az említett 5656 

bűncselekmény, pont 5656-tal több, mint amit látni szeretne, de mindenki arra törekszik, hogy ez a 

szám csökkenjen. Fontos szempont, hogy nem annyira a szigor, mint inkább a büntetés 

bizonyossága az, ami leginkább elrettentő erővel bír. A nyomozati eredményesség 50,3%-os száma 

azt jelzi, hogy a csökkenő bűncselekményszám mellett, mindenképpen célkitűzés kell, hogy legyen 

a nyomozati eredményesség növelése. Kiemelten kezelt bűncselekményeknél még rosszabb az 

arány, persze elmondható, hogy van 1% javulás, de a nyomozati eredményesség a kapitányság 

illetékességi területén jelentősen javítható lenne. Megkérdezi, hogy mihez képest nézik az 

adatokat, Miskolc mihez képest áll ezen a helyen, hiszen néhány hónapja lehetett hallani azt az 

országos hírt, hogy a megyei jogú városok tekintetében még mindig a második legfertőzöttebb 

város Miskolc, Siófok után. Az előterjesztés egy helyen tartalmaz utalást arra vonatkozóan, hogy a 

kiemelt bűncselekmények tekintetében Miskolc a hetedik helyet tudta elérni, tehát 

középmezőnyben van, az összes többi bűneset tekintetében pedig rosszabb helyen. Figyelni kell 

arra, hogy a közlekedési bűncselekmények vonatkozásában például a lakosság szerint nem szigor, 

hanem pénzbehajtás folyik.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Képviselő úrnak jelzi, hogy a 7. hely a 23 megyei jogú város 

között az nem a középmezőny, hanem az első harmad.  

 

- A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. - 

 

Jakab Péter: Úgy tűnik, hogy közbiztonsági kockázatot jelent a FIDESZ számára, így 

kivonulnak, pedig most rendőrkapitányok is vannak a közgyűlési teremben, akiket üdvözöl.  

A JOBBIK Frakció nevében is köszöni azon rendőrök munkáját, akik a mostoha körülmények, 

illetve az illegális migráció okozta túlmunka ellenére is igyekeznek mindent elkövetni azért, hogy 

Miskolcon mérsékeljék a közbiztonság romlását. Ha ennek kevés a látszatja, az nem az ő hibájuk, 

hanem rendszerhiba, amit a JOBBIK majd kormányzati szerepből orvosolni fog. Néhány idézetet 

sorol, miszerint a FIDESZ Frakció, illetve a városvezetés mit is gondol Miskolc biztonságáról, 

hogy legyen honnan elindulni. „Miskolc a felkavarodott világban ma a világ legbiztonságosabb 

városainak sorába sorakozott fel”, ezt Kriza Ákos polgármester úr mondta évértékelő beszédében 

februárban. „A közbiztonság nemcsak a statisztikák szerint, hanem hogyha kimegy az utcára és 

megkérdezi az embereket, mindenki szerint egyértelműen javult”, ezt Soós Attila FIDESZ-es 

képviselőtársa mondta a frakcióvezetők televíziós vitaműsorában. Tehát a FIDESZ szerint 

Miskolcon összességében rendkívül jó a közbiztonság, mindenki szerint egyértelműen javult a 

helyzet, sőt, a világ legbiztonságosabb városai között van. A valóság eközben az, hogy a tavalyi 

évben Miskolcon 30 ezer személyi riasztót és 15 ezer ajtóéket kellett kiosztani a lakosságnak, 

nehogy rájuk törjék az ajtót a bűnözők. Idén már arról cikkezett a miskolci közmédia, hogy a 

rendőrség akciót indít annak érdekében, hogy a nyugdíjasokat megtanítsák verekedni, hogy egy 
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támadást az utcán ki tudjanak védeni 70 évesen. A beszámolóban az is olvasható, hogy magas a 

lakossági igény a riasztófegyverek, pisztolyok iránt. Komolyan kérdezi, hogy ez a világ egyik 

legbiztonságosabb városa? Ha kicsit sarkítani akar, akkor azt mondja, hogyha valaki Miskolcon 

lemegy a boltba, akkor legyen nála személyi riasztó, ha nyugdíjas – és még nem tanult meg – 

akkor tanuljon meg verekedni, de biztos, ami biztos legyen egy riasztópisztoly is nála. Azt 

gondolja, hogy egy város nem attól lesz biztonságos, hogy meg tudja magát védeni, hanem attól, 

hogy nem támadják meg. Ettől pedig igen távol állnak. Bár Rendőrkapitány úr nem utalt rá, de az 

elmúlt 5 év vonatkozásában tavaly volt a legmagasabb a garázdaságok száma, tovább emelkedett a 

testi sértések száma, drogfogyasztás-kereskedelem szempontjából óriási problémák vannak, és 

még sorolhatná, de nem fogja, mert nem a statisztika érdekli. Az érdekli, hogy a miskolciak mit 

gondolnak a város közbiztonságáról. Utal arra, hogy az Európai Bizottság 2016 januárjában közzé 

tette a legfrissebb közvélemény-kutatását, amelyben a miskolciakat arról is kérdezték, hogy 

mennyire vannak megelégedve a város közbiztonságával, mennyire érzik biztonságban magukat a 

borsodi megyeszékhelyen. A válasz lesújtó volt. A miskolciak 45%-a, vagyis durván minden 

második miskolci nyilatkozott úgy, hogy nem érzi biztonságosnak a városát. Lehet hazudozni a 

világ legbiztonságosabb városáról, de ez senkit nem fog érdekelni, amikor feltörik az autóját, 

kirabolják a gyermekét vagy belekötnek. Azt gondolja, hogy a vezetés egy közbiztonsági 

látványszínházat játszik, amiben vannak buldózerek, seriffek, Amerika Kapitányaként pózoló 

polgármesterek. Eközben a színház mögött, a valóságban a bűnözők valóságosan terrorizálják a 

lakosságot. Olyannyira, hogy ma már oda jutottak, hogy a FIDESZ kampánycsapatának tagjai a 

JOBBIK-tól kérnek segítséget. Olyan emberek, akik 2014-ben a vezetésnek kampányoltak, 

hozzájuk fordultak, hogy segítsenek nekik, mert menekülni kénytelenek lassan Miskolcról. Úgy 

tűnik, hogy a türelem, már a vezetés közvetlen környezetéből is kezd elfogyni, és nemcsak ott. 

 

- A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. - 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a hozzászólást, nagyon érdekes volt hallgatni 

képviselő úr kissé science fiction inspirálta előadását.  

 

Hollósy András: 14 hónappal ez előtt egy egyeztetés sorozatot követően a FIDESZ-KDNP 

képviselői jelentették be az országosan egyedülálló seriff-rendszer bevezetését, ami már csak azért 

is mutatja a létjogosultságát, mert az első két hónapban több mint ezer intézkedés történt. Sok 

település vezetése érdeklődött a rendszer iránt Dunántúlról is. Tavaly fogadta el a város Miskolc 

eddigi legnagyobb rendészeti költségvetését, ami idén már a 462 millió forintos összeget is elérte. 

A rendészet létszáma 150%-kal növekedett. Ezek az intézkedési számok, amelyekről hallani 

lehetett a beszámolóban, szintén bizonyítják azt, hogy megvan a rendszer létjogosultsága. A Győri 

kapui városrészben nagyon sok esetben találkozik olyan választópolgárral, aki elmondja, hogy 

igenis jóleső érzés napi rendszerességgel látni a seriffet szolgálatban. A közelmúltban egy 

erőszakos bűncselekmény vonatkozásában történt intézkedés, ahol egy órán belül az elkövetőt 

elfogták. Sok különféle esetben, viharkárok, tűzesetek vonatkozásában is mindig ott vannak a 

kollégák és segítenek. A számok még azoknak is bizonyítottak, akik eleinte megmosolyogták a 

kezdeményezést. Külön öröm számára, hogy az MSZP támogatni fogja a beszámoló elfogadását, 

nagyon bízik abban, hogy a JOBBIK képviselői is ugyanígy tesznek majd.  

 

Novák Józsefné: A városvezetés kiemelt figyelmet fordít a városban élő idős polgárokra. 

Mindenki emlékszik a rendeletmódosítással indított közbiztonsági program részeként indult 

nyugdíjas védelmi programra, amelynek keretében mintegy 34 ezer személyi riasztót és több mint 

11 ezer ajtóéket kaptak a város Salkaházi Programban részt vevő nyugdíjasai. Nagyon fontos, hogy 

ezek az intézkedések a szépkorúak számára biztonságérzetet és bizalmat adnak. Nem csak a 

szépkorúak körében terjedt el, a fiatalok, gyerekek, akik késő este járnak haza például az 

edzésekről, egyre többen hordják magukkal a személyi riasztókat, hiszen a családban lévő 

szépkorúak szívesen odaadják nekik. Így több generáció is megtapasztalja ennek hasznosságát. 
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Választókörzetéből nagyon sok példát lehetne mondani még. Miskolc város rendje az 

együttműködésre és az összefogásra épül, hiszen a rendet csak a lakossággal együtt lehet 

megőrizni. A közbiztonságra minden eddiginél több forrást biztosított a városvezetés. Ezúton 

szeretné megköszönni a körzetében dolgozó seriff munkáját, csak hogy egy példát említsen Dél-

Kiliánban a köztéri italozás vonatkozásában történt jelentős változás. 

 

Glatz Katalin: Az ellenzéket hallgatva eszébe jutott az MSZP városvezetésének időszaka, mikor 

még nem volt olyan nagyon fontos a közrend védelme, illetve a közbiztonság javítása. Különösen 

az Avason volt probléma, ahol közel 172 lakásba telepítették be a fészekrakókat, akik utána 

„meghálálták” ezt a lakosság felé, hiszen olyan állapotokat gerjesztettek, hogy az ott élők már nem 

mertek kimenni az utcára, a rablásoktól félve. A békés lakosságnak végig kellett nézni, hogy 

minden mozdítható dolgot elvittek, deviáns viselkedésükkel lehetetlenné tették a békés együttélést. 

A fészekrakók kitelepítésével ezek az állapotok gyakorlatilag megszűntek. Nagyobb a nyugalom és 

a biztonság az Avason. Nem jelentkeznek erőszakos cselekmények, nincs nagyobb gond, mint a 

város bármely más pontján. A bolt körüli italozások, az illegális szemétlerakás vagy a 

hajléktalanok jelenléte is csökkent. Ezeket a problémákat az Önkormányzati Rendészet 

folyamatosan kezeli. Folyamatosan az ellenőrzések, amelyeknek köszönhetően nagymértékben 

visszaszorultak ezek a cselekmények. Ezek mind hozzájárulnak a közbiztonság további 

javulásához. Köszöni a rendészek munkáját.  

 

Dr. Kovács László: Azon túlmenően, hogy a rendőrségnek és a rendészeti dolgozóknak 

köszönetet mondtak, szeretné kiemelni a polgárőrök munkáját is. Természetesen együttműködés 

szükséges a cél eléréséhez. Lakosság közeli szolgáltatást szeretnének biztosítani. A seriff-rendszer 

éppen ezért mind a 20 önkormányzati körzetben bevezetésre került. Polgármester úrtól idézve 

elmondja, hogy ma Miskolcon a polgárok megélhetésének biztonsága és az emberek biztonsága és 

a közbiztonság feladata egyformán fontos ügy. Ezt bizonyítja néhány már elhangzott adat, például 

hogy a rendőr és rendész párosok járőrözésére 65 millió forintos forrást biztosítanak, de maga a 

rendészet költségvetése sem pusztán 462 millió forint, hanem hozzászámítva az egyéb rendészeti 

kiadásokat közel 640 millió forint volt a 2015. évben. 2010-ben mikor még nem létezett rendészet 

csak közterület-felügyelet, a létszám 64 fő volt, jelenleg 160 fő. Létrehozták a seriff-rendszert a 20 

körzetben. Az esetszám, illetve intézkedés a seriffek részéről közel 1000 volt. Hangsúlyozza, hogy 

nyilván az eltelt idő rövid ahhoz, hogy hosszútávú következtetéseket tudjanak levonni, de 

elmondható, hogy az első tapasztalatok biztatóak. A rendőrségi vezetőktől kérdezi, hogyan néz ki a 

rendészettel történő együttműködés, látják-e ennek fejlesztési lehetőségeit. A rendészeti vezetőktől 

azt kérdezi, hogy milyen új fejlesztések állnak a küszöbön? Kicsit hiányolja az éjszakai 

ellenőrzéseket, esetleg a kutyás megjelenések lehetőségét.  

 

Bartha György: Saját választókerületéről szeretne szólni, megköszönve a rendőrségnek a 

lakosság által többször kért Szervezet utcai intézkedését. Aki ismeri, az tudja, hogy a Szervezet 

utcának két hosszabb egyenes szakasza van, jó minőségű úttal, amelyet különösen reggel 7-8 óra 

között, illetve délután 16-17 óra között egyesek versenypályának használtak. Több heti folyamatos 

egyeztetés után, megjelentek a traffipaxok. Kérdezi, hogy volt-e gyorshajtás azon a szakaszon 

azóta. Szeretné, hogy ha 15-17 óra között is tartanának ellenőrzéseket, főként most, hogy 

beköszöntött a jó idő, mert nagyon sok gyermek közlekedik az utcán. A körzeti rendésszel személy 

szerint nagyon jó kapcsolatot alakított ki, közösen együtt dolgozva oldják meg a problémákat. A 

polgárőrséget saját kerületében minden évben segíti. A Honfoglalás Parkban tavalyi év során 

nagyon sok probléma volt, főként a szalonnasütő hely környékén, szerencsére az intézkedéseknek 

köszönhetően a problémás fiatalokat onnan sikerült kiszorítani. Nehezményezi a közösségi 

rendőrök megszüntetését, ami véleménye szerint nagyon nagy hiba volt. Ez egy mintaprogram 

volt, de jól működött és a lakosság is nagyon jól fogadta, megszüntetni hiba volt.  

 



12 

Pakusza Zoltán: Nem szeretne belemenni abba a vitába, hogy a statisztika mit mutat és mit nem. 

Inkább a választókörzete egyik neuralgikus pontjával kapcsolatban kíván szólni. A Torontáli, Tátra, 

Nemzetőr és Testvériség utcák az a terület, ami Lyukóvölgy és a számozott utcák közötti „vonulási 

terület”, ahogy az ott élők hívják. A helyzet rendkívül rossz. Akárhányszor a területen jár és a 

lakókkal beszélget, mindig arra terelődik a szó, hogy a közbiztonságnak komoly problémái 

vannak. A legutóbb is kapott egy levelet az egyik ott élő lakótól, aki elmondta, hogy főleg ilyenkor 

– tavasszal és nyáron – igen komoly problémák vannak. Az ott átvonuló csapatok csoportosan 

vonulnak és szinte nem tartják be a közösségi együttélésnek a minimumát sem. Sűrűn előfordul a 

szemetelés, rendszeres az alkohol– és drogfogyasztás, sokan a dolgukat a bokrok aljában, a 

bérházak tövében végzik. Az mondható, hogy az egykori Avasra emlékeztet a Torontáli-Tátra utcák 

környéke, főleg a két utca közötti zöld övezeti terület. Rendkívül fontos kérdés, egyáltalán nem 

olyan jó, mint ahogy azt a statisztika mutatja. Azt is leírják, hogy rendkívül sok a beköltöző a 

környéken, amit az előző Közgyűlésen felszólalásában is jelzett. Mivel a vezetés egy cégen belül 

irányítja a Kormányhivatalt és az Önkormányzatot, a lakcímkártyák kiadásával úgy véli, hogy 

foglalkozni kellene és egyeztetni a Kormányhivatallal, hogy hova ad ki és hova nem 

lakcímkártyát. Területi önkormányzati képviselőként az a tapasztalata, hogy nagyon sokszor 

érkeznek lakcímkártyák, lakhatatlan épületekbe kerülnek kiadásra. Volt olyan telken – a legutóbbi 

bejárása során – ami gyakorlatilag megközelíthetetlen. Az út egy erdészeti magánút, normál 

gépjárművel nem járható, csak terepjáróval. Maguk a lakók is elmondták, hogy az előttük lévő 

telkeken haladnak keresztül, ami nyilván birtoksértés. Ők azt mondják, hogy van engedélyük, de 

ezt kétli. Bele kell gondolni, sem a rendőrség, sem a tűzoltóság, sem a mentők nem tudnak oda 

felmenni. Nagyon fontos lenne egyeztetnie a városnak a lakcímkártyák kiadásával kapcsolatban. 

Folyamatosan jelenik meg az, hogy vidékről költöznek be. Rendkívül fontos lenne, hogy olyan 

helyre adjanak ki lakcímkártyát, ahova a rendőrség, tűzoltóság és a mentők legalább ki tudnak 

menni. A Torontáli-Tátra utca kérdésében mindenképp szeretné, ha a kamerarendszer kiépítésében 

ezt figyelembe vennék. 

 

Dr. Nehéz Károly: Örül annak, hogy nem kezdődött el számháború a statisztika kapcsán. Úgy 

véli, jó úton indultak el akkor, amikor elhatározták, hogy nem is a statisztika, hanem az emberek 

szubjektív biztonságérzete a legfontosabb ezekben a témákban. Hangsúlyozza, támogatja a 

Miskolci Önkormányzati Rendészetet, mert ez a pont, ahol ezt a biztonságérzetet a legjobban meg 

lehet támogatni. Ameddig a rendőrségre hagyják a bűncselekmények felderítésének professzionális 

részét, addig a MIÖR tud foglalkozni a szabálysértésekkel, amelyek a legközelebb vannak az 

emberekhez. Nagyon örült annak, amikor tavaly bevezették a seriff intézményét. Települési 

képviselőként heti kapcsolatban van a görömbölyi, tapolcai seriffel, és megbeszélik azokat a 

problémákat, amiket jeleznek neki, és a képviselőként tudomására jutott problémákat is 

tolmácsolja felé. Nagyon sok problémát oldott meg, példaként említi az illegális szeméttelepek és 

hajléktalan szállások felszámolását. Ezúton is köszöni a seriffek és a rendőrök munkáját. 

 

Fodor Zoltán: A fészekrakó téma a közbiztonsághoz tartozik, két mondatot kér ezzel 

kapcsolatban. Képviselő asszony úgy fogalmazott, hogy az MSZP-s vezetés számára nem volt 

fontos a közbiztonság, beköltöztette a fészekrakókat. Elmondja, hogy Képviselő asszony nem 

mond igazat, vagyis hazudik. Egy bűnözői csoport költöztette be őket, amelyet első fokon elítéltek. 

A főkolompos, aki a FIDESZ-KDNP pártjához tartozik, több mint hét évet kapott első fokon azért, 

mert bűnszövetségben végezte a munkáját. A Közgyűlés legitimitása a következő választásig 

fennáll. Ha minden Közgyűlés alkalmával felállnak a kormánypárti képviselők és elmondják, 

mindig szót fog kérni és elmondja, amit most. Javasolja, hogy vegyen Polgármester úrról példát, 

akivel tavaly júniusban erről tárgyalt, és megegyeztek abban, hogy nem az MSZP-hez köthető ez a 

dolog.  

A rendőrségi beszámolóval kapcsolatban elmondja, hogy az embereket nem érdeklik a számok, a 

statisztika, csak az objektív dolgok érdeklik. Az Avason összességében jónak mondható a 
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statisztika, aminek örül. Nagyon fontosnak tartja, hogy választókerületében vannak olyan 

rendőrök, akik 20 év óta ott teljesítenek szolgálatot, ismeri őket a lakosság, ismerik az utcákat.  

 

Pakusza Zoltán: Folytatja a Torontáli és Tátra utcával kapcsolatban, hogy amíg a térfigyelő 

kamerarendszer kiépül a rendőri, rendészeti jelenlét legyen erősebb, főleg a nyári hónapokban.  

Elhangzott, hogy 20 seriff lett kinevezve, emellett azonban 20 közösségi rendőr szűnt meg. Úgy 

gondolja, hogy nagyon sok képviselő és szinte mindhárom pártból elmondta, hogy a közösségi 

rendőr szerepe rendkívül fontos volt. Tapasztalja a saját lakókörnyezetében és választókörzetében, 

hogy a lakók szerették a közösségi rendőröket, akik jól látták el a feladatukat és most rendkívüli 

módon hiányoznak a körzetből.  

Amikor a seriff kinevezésekről tárgyaltak, akkor elmondta azt a félelmét, hogy a vezetés azért 

vezeti be a seriff-rendszert, merthogy a közösségi rendőri-rendszer meg fog szűnni. Ha jól tudja, 

akkor az egy svájci finanszírozású rendszer volt, amely 2011-2015. év között működött. Amikor a 

svájci pénz elfogyott, vége lett. Kéri, hogy aki tud ebben felvilágosítást adni vagy megerősíteni, az 

tegye meg. 

Megjegyzi, az furcsa volt, hogy egy 2011-től finanszírozott projekt kapcsán maga a rendőr az 

utcán csak 2015-ben jelent meg. Kérdése, hogy az addig eltelt négy évben mit finanszíroztak, 

valamint, hogy miért nem lett folytatva ez az egész. Nem szabad elfelejteni, hogy Polgármester úr 

azzal kampányolt, hogy azért kell kormánypárti polgármester, mert jól tud lobbizni. Úgy gondolja, 

hogy ennek utána nézett Polgármester úr és megkérdezte Belügyminiszter urat, hogy miért nincs 

folytatása. Kérdése, hogy megkérdezte-e és milyen választ kapott.  

 

Kovácsné Budai Mária: A Miskolci Önkormányzati Rendészet munkájáról kíván szólni. 

Többször elhangzott, hogy 2013. április 1-jével a FIDESZ-KDNP-s városvezetés – az országban 

elsőként – alapította meg az önállóan működő és gazdálkodó rendészetét, amely a hozzáfűzött 

reményeket beváltotta. Azóta is a lakosságközeli, szolgáltató jellegű biztonsági modell kialakítása, 

a közbiztonság megerősítése a fő céljuk. 2015-ben a rendészeten belül megalakult a seriff-

rendszer. Nagyon fontosnak tartja a lakosság véleményét ennek kapcsán és azt, hogy mindez 

hogyan jut el a városvezetéshez, a képviselőkhöz. Nagy örömére szolgál, hogy választókörzetében 

ismeri a lakosság a seriffet, ismerik a telefonszámát és bármikor elérhető. Megjegyzi, mindig 

pozitív visszajelzés érkezik felé. A seriffek munkájának köszönhetően több helyen felszámolásra 

került az illegális szemét lerakása. Ez megtörtént a Bábonyibércen is, ahogy megszűnt a 

közterületen történő szeszesital fogyasztás, de többször sikerült illegális beköltözést is 

megakadályozni. Jó példaként hozza fel, amikor egy rosszul lévő emberhez mentőt hívtak, így 

sikerült az életét megmenteni. Jó szolgálatot teljesítenek továbbá az iskoláknál, óvodáknál, jó 

kapcsolatot tartanak az intézmények vezetőivel. A közös bejárások alkalmával nagyon sok 

problémát, gondot tudtak közösen megoldani. Természetesen nem sikerül minden problémát 

megoldani, de összességében az a véleménye, hogy mindenképpen pozitív a seriffek jelenléte. Az 

Önkormányzati Rendészet megléte nagyban hozzájárul a város nagyobb közbiztonságához. 

Munkájukat ezúton is köszöni.  

 

Dr. Tompa Sándor: Az összevont napirendi pont kapcsán a rendőrségi beszámolóval sokat nem 

kell foglalkozni, hiszen időben megkapták, megismerhették, bizottsági üléseken volt lehetőség 

ezekről beszélni. A sürgősségi 2. napirend anyagát viszont későn kapták meg. Jelzi azt a gondot, 

hogy amennyiben a vezetés fontos eredménynek tartja az elmúlt egy évben a közbiztonságért – 

önkormányzati segédlettel – tett intézkedéseket, akkor nagyon fontosnak tartanák, hogy időben 

tájékoztatást kapjanak arról, hogy mit, hogyan és mennyiért végeztek. Most nem ez történt. A 

vezetés azt gondolja, hogy át lehet tanulmányozni tegnap estétől reggel 7-ig az anyagot úgy, hogy 

annak az okát sem ismerik, miért szerdán üléseznek csütörtök helyett. Szeretné, ha rend lenne a 

Közgyűlésben, nemcsak a rendőrkapitányság és a rendészet beszámolója kapcsán, hanem a 

Hivatalban, a városvezetés fejében is rend lenne, hogyha valamit el akarnak mondani, akkor azt 
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időben és megfelelő módon tegyék a demokrácia írott és íratlan szabályainak megfelelően. Akkor 

talán értékesebb hozzászólásokat hallhatnának.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Tudják, hogy Képviselő úr a demokráciában szocializálódott. 

Felszólalásában egy szót nem ejtett az anyagról, ami már megszokott.  

 

Dr. Kovács László: Amikor a seriff-rendszer bevezetéséről döntöttek, akkor a közgyűlési vitában 

többször elhangzott, hogy tulajdonképpen megduplikálják a közösségi rendőr funkcióját. Akkor is 

elmondták, hogy a rendszert nagyon jó és hasznos kezdeményezésnek tartják. Ez azonban nem 

fedte le a 20 választókörzetet, mert nem volt 20 közösségi rendőr Miskolcon, illetve nem tudták, 

hogy meddig tart a svájci finanszírozás. Ezért nagyon fontosnak tartották, hogy városi 

finanszírozásból, folyamatosan és hosszútávon fenntartható közösségi rendész, seriff-rendszer 

működhessen Miskolcon. A beszámolók kapcsán elmondja, hogy a térfigyelő kamerarendszer 

fejlesztése is nagyon fontos programjuk. Jelen pillanatban 150 térfigyelő kamera van a városban. A 

Modern Városok Programja keretében úgy tűnik, hogy további 500 magas felbontású, nagy 

térbelátással rendelkező és intelligens számítógépes programot is tartalmazó kamerarendszer lesz. 

Megjegyzi, tisztában vannak azzal, hogy semmilyen technikai eszköz nem adhat teljes és végleges 

megoldást a közbiztonság szempontjából, tökéletes eredményt. Kiemeli, viszont azt, hogy minden 

egyes részsikernek örülni kell, minden lépés, ami a miskolciak közbiztonságát erősíti, az 

támogatandó a részéről. Üdvözlik a magyar Kormány ezen támogatását, amellyel előreláthatólag 

500 kamerával bővül a miskolci kamerarendszer. 

 

Dr. Simon Gábor: A rendőrség beszámolójából a felderítési számokat szeretné kedvezőbb színben 

látni. A rendőrségtől kapott kimutatás, a kiemelt bűncselekményeknél a 39,7 kevésnek tűnik, de 

van ettől rosszabb is. Nem tudja, hogy milyen intézkedéseket lehet tenni. Az látható, hogy ez nem 

pártpolitikai kérdés. Van, aki kevesli a traffipaxokat, van, aki sokkalja. Úgy véli, az autósnak 

viszont sokszor az az érzése, hogy a rendőrség a sebességmérésnél nem a száguldozókat próbálja 

kiszűrni, hanem egyfajta pénzbehajtó tevékenységet végez. Nem tudja, hogy ez központi 

iránymutatás vagy a Miskolci Rendőrkapitányság sajátja, de így érzi.  

Az összevont napirend másik témaköre a Miskolci Önkormányzati Rendészet. A projektoron 

jelenleg is látható három kivetített kép: a seriffek, egy létszámadatos és egy, az állomány 

dolgozóival kapcsolatos. Megjegyzi, ha valaki komolyan venné a rendészeket, akkor nem 17-én 

készülne el az előterjesztés. Tegnap kaptak két emailt. Az egyik arról szólt, hogy indokolás nélkül 

előrehozzák a Közgyűlés ülését csütörtökről szerdára, a délután folyamán kaptak több 

előterjesztést. A rendészeti beszámoló körülbelül annyi tényadatot tartalmaz, amit a kivetítőn 

láthatnak, ami majdnem semmi. Ha egy szervezet működik, akkor nem az a kérdés, hogy mennyi 

dolgozója van, hanem az, hogy mit csinál. Az anyagba belenézve szintén nem az látható, hogy mit 

csinálnak, azonkívül, hogy együttműködnek. A miskolci harsona, ami dezinformálja a lakosságot 

MINAP néven, próbál beszámolni különféle óriási sikerekről. Megjegyzi, ha ezek a sikerek 

valósak lennének, akkor ezt a képviselők is megismerhetnék, hasonlóan a rendőrség 

beszámolójához.  

Felhívja Kovács László figyelmét, hogy nagyon sok panasz érkezett hozzá a Drenka dűlővel 

kapcsolatban, ahol szeretne egy rendészeti ellenőrzést kérni. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kérdése, hogy miért zavarja Képviselő urat a traffipax rendszer. 

Tudomása szerint nem is a Miskolci Rendőrkapitányság üzemelteti. 

 

Dr. Tompa Sándor: Hangsúlyozza, még mindig nem hallhatták, hogy miért ma van a Közgyűlés 

és miért tegnap este kapták meg az előterjesztést.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Tájékoztatja Képviselő urat, hogy nincs olyan kötelezettsége, hogy 

megmagyarázza azt, hogy miért ma tartják a Közgyűlést. 
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Nagy-Korsa Judit: Néhány kérdése van a miskolci rendőrség munkájával kapcsolatosan. Le a 

kalappal a megfeszített munkájuk előtt, hiszen az állományuk egy jelentős részét a határokra 

kellett vezényelni. Kérdése, hogy a pályaudvarokon és a nyilvános rendezvényeken történt 

ellenőrzések során hány illegális bevándorlóval találkoztak, hányat fogtak el. A beszámolóban 

szerepelt egy fontos mondat, hogy Miskolc veszélyeztetett területnek számít a drogfogyasztás és a 

drogterjesztés szempontjából. Kérdése, hogy hány drogdílert sikerült lekapcsolni, a perecesi 

dílercsaládot sikerült-e már elkapni? Új pszichoaktív anyagok vannak forgalomban, de amíg a 

dílerek tevékenykedhetnek, addig a fiatalok hozzájuthatnak a szerekhez.  

Következő kérdése, mit jelent az a mondat, hogy „bolti lopások nélküli ismeretlen tettes”, mert 

nem tudta értelmezni.  

Miskolcon lehet-e tudni, hogy hány embernek van engedélyezett gáz- és önvédelmi fegyvere. A 

beszámolóban az is szerepel, hogy nagy az érdeklődés az ilyen fegyverek engedélyeztetése iránt.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező képviselő, 

a vitát lezárja. 

A vita során felmerülő kérdések megválaszolására megadja a szót dr. Bogyay Ferenc 

rendőrkapitánynak. 

 

Dr. Bogyay Ferenc: Köszöni a frakciók elismerő szavait, melyben elismerték a miskolci rendőrök 

munkáját.  

Simon képviselő úr említette az eredményességi mutatókat, hogy alacsonyak. Válaszában 

elmondja, hogy arra törekednek, hogy az eredményességi mutatók minél magasabbak legyenek. 

Próbálta arra felhívni a figyelmet, hogy a trendet jónak tartják, mivel az emelkedik. A mihez 

képest kérdésre válasza, hogy a rablások kapcsán elmondta, 2007-ben 175 rablás volt Miskolcon, 

tavaly 47. A mihez képestre ez a válasz. Tényszerűen elismerve, hogy a 47 rablással még mindig 

Miskolc volt a megyei jogú városok között a legtöbb rablással szereplő város. Megjegyzi, azért ez 

mégis alacsonyabb a korábbi adatoknál. A megyeszékhely városok között több kategóriában is már 

nem Miskolc szerepel az első helyen, például a testi sértés kategóriájában. Hozzáteszi – már tavaly 

is elmondta –, hogy a garázdaság és a testi sértés vonatkozásában az ismertté vált 

bűncselekmények száma emelkedik. Meggyőződése, hogy ez jórészt a látencia csökkenésének 

köszönhető. Most, a demonstratív jelenlét növelésével, ami a rendészettel való együttműködésnek 

is az eredménye, az élőerő is megtöbbszöröződött az utcán, ahogy a kamerák száma is. Tehát 

nemcsak a bejelentésre, feljelentésre, hanem saját észlelés alapján is indítanak eljárásokat. 

Kiemeli, a fiatalok viselkedésében a nevelésnek nagyon nagy szerepe van.  

Kovács képviselő úr kérdezte, hogyan néz ki az együttműködés a rendészettel. Szóbeli 

kiegészítőjében nem tért ki rá, de az írásos anyag tartalmazza. Évek óta harmonikus az 

együttműködés, olyannyira, hogy más megyeszékhely városok is folyamatosan keresik és 

érdeklődnek az Önkormányzati Rendészettel kapcsolatban. Igyekeznek máshol is létrehozni, látva 

az itteni pozitív példát. Kihangsúlyozza, hogy folyamatban van a kamerarendszerek 

tevékenységirányítási központba való bekötése, ebben az esetben még gyorsabban tudnak a 

rendőri erők is reagálni az eseményekre. Kovács László Csaba rendészeti vezető is említette, hogy 

a térfigyelő központban van rendőr, aki igyekszik ezt a reagálást gyorsítani.  

Többen említést tettek a közösségi rendészek működéséről, a közösségi rendőrök tevékenységéről, 

amit jó kísérletnek tartottak és az eredményét semmiféleképpen nem dobták a kukába. Működik 

náluk egy körzeti megbízotti hálózat, aminek a keretein belül ugyanazok az emberek ugyanazt a 

tevékenységet folytathatják. A közösségi rendőrök pozitív fogadtatása és a jó működése adta az 

ötletet a körzeti rendész, más néven seriff-rendszer kialakítására, amely tovább tudja vinni azokat 

az értékeket, amiket ezáltal a svájci finanszírozású projekt által megismertek.  

Bartha képviselő úr érdeklődött és valóban szó volt korábban a Szervezet utcai gyorshajtókról. 

Pontos számot nem tud mondani arról, hogy mennyi pozitív eredmény született. Azonban már a 
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kitelepülésük okán is látták azt, hogy visszább vesznek a sebességből. A megelőző hatás tehát 

mindenféleképpen teljesült.  

Simon képviselő úr felvetette a traffipax és a pénzbehajtás összefüggését. Elmondja, hogy 

Miskolcon nem kizárólag a Miskolc Városi Rendőrkapitányság végez traffipaxos ellenőrzést, 

természetesen a Főkapitányság Közlekedésrendészeti Osztálya is. Főkapitány úr nevében is 

mondhatja, hogy a rendőri vezetésnek nem célja a pénzbehajtás. A halálos baleseteknél történt 

szignifikáns csökkenés az mindenféleképpen megérte – az olykor sokat szidott – intézkedéseket.  

Nagy-Korsa Judit tett fel több kérdést az illegális bevándorlásról. Miskolcon ez a probléma nem 

jellemző. A megyében két illegális bevándorló elfogásáról van tudomása, Miskolcon ilyenről nincs 

tudomása. A drogprobléma vonatkozásában minden évben elmondja, hogy ez valóban egy nagyon 

komoly társadalmi probléma. Az anyag is tartalmazza, hogy a hagyományos értelemben vett 

kábítószerfogyasztás-termesztés nagymértékben visszaszorulóban van. Előtérbe kerültek az új 

típusú pszichoaktív anyagok. Ezeknek a csekély mértékű birtoklása nagykorúak részéről nem 

feltétlenül valósít meg jogsértést. Nem gondolja, hogy ezt a társadalmi problémát csakis rendőri 

eszközökkel meg tudnák oldani. Folyamatosan hangsúlyozza, hogy komoly társadalmi összefogást 

igényel. Az erre mutató szándék megvan az Önkormányzat és a rendőrség részéről is. Valamennyi 

kerekasztal-megbeszélésen ott vannak és igyekeznek a részüket kivenni a munkából. A perecesi 

dílercsaládot több képviselő is említette. Köszönik a jelzéseket, de ezek feldolgozása és az olyan 

szintű bizonyítékok beszerzése, ami azt eredményezi, hogy hosszabb távon ki tudják vonni ezeket 

a dílereket a forgalomból, ez időigényes. A problémákat meg szokták oldani. 

Kérdés volt a bolti lopások nélküli ismeretlen tettes kifejezés. Elmondja, hogy vannak olyan 

szakmai kérdések, amelyek a laikusok részére idegenül hangozhatnak. Az Országos Rendőr-

főkapitányság a szabálysértések felderítését is nagyon fontosnak tartja, viszont azok mutatójánál 

külön kezelik a bolti lopásokat, illetőleg a bolti lopásokon kívüli, egyéb tulajdon elleni 

szabálysértéseket. Azt pedig, hogy hány embernek van riasztófegyvere, azt biztosan meg tudják 

mondani, írásban tud válaszolni. Az anyagban azt hangsúlyozták, hogy igény van rá. Ami nem azt 

jelenti, hogy akinek igénye van rá, az meg is kapja.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a beszámolót és a válaszokat.  

Örülnek a javuló adatoknak. Kéri, hogy az állománynak is adják át jókívánságait. 

Bejelenti, hogy az Önkormányzat gazdálkodásához, ingatlan- és vagyongazdálkodásához 

kapcsolódó napirendek tárgyalásával folytatják munkájukat. 

 

1. napirend: Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 

40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet módosítására 
 

3. napirend: Javaslat ingatlan közfeladat ellátáshoz kötött térítésmentes hasznosítására  

 

Sürgősségi 1. napirend: Javaslat a 2015. évi összefoglaló ellenőrzési jelentés és a Belső 

Ellenőrzési Osztály 2016-2020. évi stratégiai tervének jóváhagyására 

 

Sürgősségi 5. napirend: Javaslat a Területfejlesztési Operatív Program (TOP) keretében 2016. 

május 10-ig benyújtott támogatási kérelmekről szóló tájékoztatás 

elfogadására és a pályázati tevékenységhez kapcsolódó egyéb döntések 

meghozatalára  

 

Sürgősségi 6. napirend: Javaslat a Családi Otthonteremtési Kedvezmény igénybe vételéhez 

szükséges beépíthető ingatlanok értékesítésére 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Felkéri Kiss Gábor alpolgármester urat, tegye meg szóbeli 

kiegészítését. 
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Dr. Kiss Gábor alpolgármester: Az elmúlt Közgyűléshez hasonlóan, itt kívánnak beszámolni a 

város részére rendelkezésre álló, több mint 35 milliárd forintos Terület és Településfejlesztési 

Operatív Program keretében, időközben benyújtott pályázatokról. Elmondja, hogy ezek a pályázati 

támogatási kérelmek 100%-os intenzitásúak, tehát nem igényelnek az Önkormányzattól önrész 

biztosítását, amiről azt gondolja, nagyon fontos költségvetési hatású a korábbi időszakhoz képest. 

Az elmúlt időszakban benyújtott projektek közül az első intézkedés, az a szociális város 

rehabilitációhoz kapcsolódó, úgynevezett SOFT elem, ami arról szól, hogy benyújtandó projekt 

keretében a szlömösödött és részben szegregálódott területek rehabilitációja építészetileg is meg 

kell, hogy történjen, hogy a város élhetősége, lakás állománya javuljon. Ehhez kapcsolódóan 

úgynevezett SOFT beavatkozások, tehát lakosságot érintő fejlesztések is indulhatnak. Az első ilyen 

program a Vasgyár területén induló szociális város rehabilitációs fejlesztés, amelyet a Máltai 

Szeretetszolgálattal konzorciumban nyújtott be az Önkormányzat, több mint 200 millió forint 

értékben. Az elmúlt időszakban befejezett avasi szociális városi rehabilitációban nagyon sok 

hasznos fejlesztő program indult el az ottani lakosság, elsősorban a gyerekek fejlesztése 

érdekében. Ezt tovább lehet vinni a kiírásnak megfelelően, ezért egy másik szociális város 

rehabilitációs program is benyújtásra került 10 millió forint értékben.  

A következő intézkedés az egészségügyi alapellátás infrastruktúrájának fejlesztése. Az elmúlt 

időszakban ez a folyamat elindult, komoly fejlesztések történtek mind a felnőtt, mind a gyermek 

orvosi ellátás tekintetében. A most benyújtott csomagot követi ennek az évnek a második felében 

egy II. ütem, illetve 2017-ben egy III. ütem. Jelenleg a Bajcsy-Zsilinszky utcai felnőtt orvosi 

rendelőnek a felújítása szerepel, több mint 17 millió forint értékben. A Corvin utcai 

gyermekrendelő 46 millió forintot meghaladó értékben, illetve a Corvin utcai felnőtt orvosi 

rendelő is több mint 40 millió forintos értékben kerül felújításra. Az elmúlt időszakban megalakult 

Miskolci Egészségfejlesztési Intézet központjának a fejlesztése történhet meg, egy nagyon jelentős 

összegben. Egyedülálló kezdeményezés országos szinten is, erre a város több mint 120 millió 

forintot tud majd fejleszteni a következő időszakban, illetve ebbe a csomagban van még a Győri 

kapui felnőtt rendelő, amelyik több mint 30 millió forintos fejlesztést nyerhet el a következő 

időszakban. Fontos elem a komplex felzárkózási program keretében Lyukóban egy épített orvosi 

rendelő. Azt gondolják, ez hiánypótló, hogy ott megfelelő ellátást lehessen biztosítani. Ide tartozik 

a városi környezetvédelmi infrastruktúrájának a fejlesztése, a csapadékvíz projekt. Az egyik 

legfontosabb eleme, hogy követi majd területi csapadékvíz fejlesztési projekt is, ez az Avas 

csapadékvíz rendszerének a fejlesztése, ami a teljes történelmi Avasra és az ottani pincék állag 

megóvására is komoly hatással van. Itt egy övárok tud megépülni, ami a teljes elvezető rendszerrel 

együtt több mint 800 millió forintos fejlesztést tesz lehetővé. Végül a családbarát munkába állás 

segítő intézmények – az óvodák és bölcsődék – fejlesztése szerepel még ebben a programban. 

Jelzi, hogy két csomag is követi ezt a fejlesztési tér-elem együttest, amit most nyújtottak be. Az 

első a Kossuth Lajos Evangélikus intézményhálózatban működő óvoda, amelyiknek az épülete 

továbbra is önkormányzati tulajdonú. Alapelv, hogy az egyházi és önkormányzati intézménybe járó 

gyerekek ugyanolyan miskolci gyerekek, akiknek egyforma minőségi ellátást szeretnének 

biztosítani a támogatásokkal is, ez 50 millió forintos támogatással tud megújulni. A következő az 

avasi Napraforgó Óvodának a fejlesztése, ami az önkormányzati óvodai ellátásnak az egyik 

legnagyobb óvodája, ezért jelentős összeget, több mint 220 millió forint fejlesztést kaphat. A 

harmadik ebben a körben a Tündérkert Óvoda a Győri kapu körzetében, amelyik 190 millió forint 

fölötti tervezett beruházással újulhat meg. Elmondja, hogy ezeknek a végső összege akkor kerül 

majd pontosításra, amikor a végleges tervek megszületnek. A bölcsődék közül támogatást kaphat a 

következő időszakban a Katica Bölcsőde. A Dobó Katica Bölcsőde a Hadirokkant utcán egy külön, 

a Belügyminisztérium által meghirdetett projekt keretében, a Petneházy utcai bölcsődével együtt 

kaphat támogatást. Elmondhatják, hogy Miskolcon a következő időszakban a város valamennyi 

bölcsődéje megújul, azokkal a fejlesztésekkel, amit az előző időszakban már meg tudtak tenni. 

Látszik az, hogy nagyon lényeges fejlesztések történhetnek meg a következő időszakban az ellátó 

rendszerben. Kéri a Közgyűlést az összefoglalónak a támogatására a szavazáskor. 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni Alpolgármester úrnak a tájékoztatást. 

Felkéri Szélyes Domokos vezérigazgató urat, hogy a CSOK telkekkel kapcsolatos előterjesztéshez 

tegye meg kiegészítését. 

 

Szélyes Domokos: A Kormány CSOK-os rendeletének hatályba lépését követően megvizsgálták a 

város ingatlanjait a tekintetben, hogyan tudnának a Kormány által segítséggel élni, az új 

lakásépítéseket, az új lakáshoz jutást segíteni Miskolcon. A vizsgálat eredményeképpen 24 

helyszínen javasolnak építési telket értékesíteni, családi házak, illetve társasházak építésére. 

Családi házak vonatkozásában összesen 28 telket jelölnek értékesítésre, ezeknek a mérete 500 m2-

től az 1000 m2-t meghaladó méretig terjed, értéküket tekintve 3 milliótól 10 millió forintos 

értékhatárt meghaladó összegig. Azért jelölik ki ilyen összetételben telkeket, hogy különböző 

lokációban, különböző igényszinttel rendelkező leendő vásárló, és különböző mértékű és 

pénztárcájú vásárlók is a számukra megfelelő telkekből tudjanak választani. A társasházak 

építésére alkalmas telkek vonatkozásában összesen 7 különböző lokációban jelölnek ki építési 

telkeket, itt is figyelembe vették, hogy egészen a kis lakás számtól, ami 15-öt jelent, a 200-at 

meghaladó lakás számig alkalmas fejlesztési projekteket valósíthassanak meg az általuk kijelölt 

területeken. Fontos céljuk volt a területek kijelölésénél, hogy a megkezdett és a már megvalósított 

avulttelep felszámolások helyén is új lakások épülhessenek meg. Ezeknél a pályázatoknál 

garanciális elemeket fognak beépíteni a pályázatba. Tőkeerős partnereket keresnek azért, hogy 

minél hamarabb és biztosan megvalósuljanak a fejlesztési projektek. Az ingatlangazdálkodásuk 

felelősségét jelzi, hogy ezeket az építési telkeket akkor értékesítik, amikor a piacon erre erőteljes 

kereslet mutatkozik. Mind a családi házak, mind a társasházak építésére alkalmas telkeknek, 

hogyha az értékbecslésben szereplő összértékét nézik, akkor ez egy 600 millió forintot 

mindösszesen meghaladó érték. Amennyiben az összes telek elkel és ezek a fejlesztések 

megvalósulnak, akkor a közeljövőben csak az Önkormányzat által értékesített telkeken több mint 

500 új lakás épülhet Miskolcon, ez több mint 500 új otthont jelenthet a következő időszakban. Ez 

csak az általuk értékesített telkekre vonatkozik, nyilván magántulajdonban lévő építési telkeken is 

lesznek lakásfejlesztések, nem beszélve az Önkormányzat által, korábban értékesített, például 

Kossuth tömbi OTP ingatlanos fejlesztésről is. Az látszik, hogy a közeljövőben a miskolci 

lakásállomány összetétele javulhat és az adott településrészek, városképi szempontból is szebbek 

lehetnek a jövőben.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást. 

Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjainak ismertetését. 

 

Bizottsági vélemények: 

 Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: az 1. napirendi előterjesztést tárgyalta és 

támogatta az elfogadását. 

 Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: az 1. napirendi előterjesztés elfogadását 

egyhangúlag támogatta, míg a 3. napirendi előterjesztést többségében támogatta. 

 Pénzügyi Bizottság: az 1. napirendi előterjesztést tárgyalta és többségében támogatta az 

elfogadását, míg a 3. napirendi előterjesztést egyhangúlag támogatta. 

 Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: a 3. napirendi 

előterjesztés elfogadását egyhangúlag támogatta. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A vita megkezdése előtt 10 perces szünetet rendel el.  

 

- Szünetet követően folytatják az ülést a vita megnyitásával. - 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. 
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A vitában hozzászólók: 
 

Dr. Tompa Sándor: Öt napirendi pontról van szó, amelyek azért a város életét jelentősen 

befolyásolhatják, ebből három tegnap este érkezett, tehát a miskolciaknak nem nagyon van erről 

fogalmuk, hogy mik ezek az előterjesztések, amelyeket ilyen sürgősen kellett benyújtani. A Családi 

Otthonteremtési Kedvezmény igénybevételéhez szeretett volna hozzászólni. Mivel szintén tegnap 

este érkezett meg, próbálta ugyan kihámozni, hogy mi a nóvum ebben, de nem sok sikerrel járt. 

Feszülten figyelte Vezérigazgató úr beszámolóját is, hátha kiderül, hogy mi ebben az újdonság, 

amivel Miskolc kirukkol, a Családi Otthonteremtési Kedvezményt igénybe vevők számára, hogyan 

teszi még vonzóbbá Miskolcot, az itt lakást építeni, itt maradni akaró fiatalok a CSOK-ot igénybe 

venni tudók számára. Ugyanis arról szólnak a hírek, hogy a települési önkormányzatok ingyen 

telkeket ajánlanak fel a fiataloknak, abból a célból, hogy építkezzenek, tehermentesítik őket az 

egyébként elég drága telkek megszerzésére. Arra nem volt ideje, hogy végig nézze, hogy 

közművesített telkekről van-e szó. Nyilván, ha minden egyes értékbecslést megnéznének, akkor 

ennek ki kellene derülnie belőle. Összességében az derült ki, hogy tulajdonképpen egy ingatlan 

értékesítési projektet próbál előadni a MIK Zrt., hogy ezzel előtámogatja a Családok 

Otthonteremtési Kedvezményét. Nem lettek okosabbak, úgyhogy igazán nem tudja ajánlani a 

miskolciak figyelemébe ezt a fajta kezdeményezést, mert ettől nem biztos, hogy sokkal többen 

fognak kedvet kapni arra, hogy ide települjenek. 

Polgármester úr egy korábbi megjegyzést lezárva – mert hát csak így van módja az embernek 

vitába szállni a polgármesterrel –, saját demokrácia szocializációja nyílt kártya a városlakók 

számára, a Polgármester úr ifjúkori demokrácia szocializációját pedig mutatja a polgármesteri 

tevékenysége. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszában megjegyzi, örömmel hallja. 

 

Dr. Kovács László: A Területfejlesztési Operatív Programmal kapcsolatban kért szót. Kiemeli, 

hogy nagy öröm, hogy Miskolc kiemelt gazdaságfejlesztési célpontja Magyarországnak és 

Kormányának. Hangsúlyozza, hogy ez a 35 milliárd forint, amely ennek a programnak a keretében 

Miskolcra kerül vagy kerülhet a következő években, nagyságrendjében az egész országban a 

megyei jogú városok között szétosztott összegnek több mint 10%-kát teszi ki. Különösen örömteli 

számára – egy olyan képviselő számára, aki az egészségügyben is dolgozik –, az, amit 

Alpolgármester úr a bevezetőjében is említett. Az egészségügyi alapellátás vonatkozásában, azt 

gondolja, hogy az elmúlt 40-50 évnek a legnagyobb fejlesztési lehetőségei nyílnak meg előttük. Az 

elmúlt néhány évben 8 rendelőkomplexum újulhatott meg a városban. Ez az előterjesztés, amely a 

jelen napirendnek a tárgyát képezi, ez tartalmaz 6 rendelőkomplexumot, melynek a fejlesztése 

valósulhat meg. Az eredeti tervek szerint még további 12 rendelő van, amely a Településfejlesztési 

Operatív Program keretében a következő években megvalósulhat. Ha ez bekövetkezik, akkor azt 

mondhatják, hogy a Miskolcnál lévő egészségügyi alapellátás vonatkozásában az ellátási 

kötelezettséget jelentő egészségügyi terület, benne az infrastruktúra fejlesztése, az szinte 100%-

ban megvalósulhat. Úgy látja, hogy a ciklus végére, ha kis szerencséjük van, nem marad olyan 

alapellátási rendelő, amely nem kerülhet felújításra. Nem akarja ismételni Alpolgármester úr 

felsorolását, de néhány dolgot kiemelni abból. A Győri kapuban, a Tokajinál meglévő 

rendelőkomplexum már felújításra került, most a Győri kapu Diósgyőr felé eső részének a 

rendelőkomplexuma kerül felújításra. A Corvin utcában a gyermek és felnőtt háziorvosi rendelők 

is megújulhatnak. Üdvözlendő az, hogy az elmúlt években a Lyukólvölgyben lévő konténer 

rendelő amortizációjának a következtében szükségessé vált felújítás, illetve teljesen új rendelők is 

megépülhetnek. Itt nem csak a gyermekorvosnak és a felnőttorvosnak a rendelője kerülne 

kialakításra, hanem védőnői állomás is létrejöhet. Hangsúlyozza, hogy az a szociális környezet, 

amelyik ott meghatározó és jellemző a területre, az milyen közegészségügyi és orvosi 

egészségügyi ellátási problémákat von maga után. Azt, hogy Lyukóvölgyben hosszútávú 

biztonságos helyi megoldása legyen az egészségügyi alapellátásnak, ez évek óta meglévő 
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programjuk. Nagyon nehéz olyan szakszemélyzetet találni oda, aki hosszútávon lelkiismeretes 

munkát végez. Nyilván az adott területnek, az előbb is említett szociális összetétele az, amelyik ezt 

alapvetően meghatározza, ennek minden konzekvenciájával. Egy példát említ a szabadságolás 

kapcsán. Ezért is becsülik meg annak a területnek a dolgozóit, úgy a szociális területen, mint az 

egészségügyi területen. Nem véletlen az, hogy amikor a 2016. évi Miskolc Város Napján átadott 

kitüntetéseknek a listáját összeállították, akkor pontosan egy olyan védőnőt is javasoltak, aki a 

Lyukóvölgyben teljesít szolgálatot. Remélik, azzal, hogy komoly programokat indítottak el, többek 

között a Mentor Program is elindult, ezzel az infrastrukturális fejlesztéssel hosszútávon 

biztosíthatják Lyukóvölgynek az egészségügyi alapellátását is. Bízik benne, hogy a 35 milliárd 

forint, amelyik hosszú évtizedek után a legnagyobb beruházás, amelyik nem csak egy-egy 

célterületre koncentrál, hanem a város egészének a fejlesztésére, olyan mértékű lendületet adhat az 

infrastrukturális fejlesztéseknek, melyek a város hosszútávú gazdasági fejlesztését is 

megalapozhatja.  

 

Soós Attila: Annak idején – 2010-ben majd ezt követően 2014-ben is – a FIDESZ-KDNP, amikor 

is a városvezetésére aspirált, a választási programjában a biztonságos Miskolc megteremtése 

mellett egy élhető város megteremtését is kitűzte célul. Azt gondolják, hogy ez az előterjesztés 

csomag, egy újabb élő és valós példája annak, hogyan lehet egy város vagyonát minden 

értelemben gyarapítani, ezen keresztül a vonzerejét is növelni. Megjegyzi, egy város vagyona és 

vonzereje szoros összefüggésben van egymással. Az Önkormányzatnak, a városvezetésnek a 

felelőssége túlmutat azon, hogy a városnak pusztán csak az anyagi vagyonát, tárgyi eszközeit, 

ingatlanait, esetleg immateriális javait gyarapítsa. Társadalmi felelőssége is van abban, hogy ez a 

város, mind az itt lakók, itt dolgozók számára egyre fontosabb, gyarapodóbb, élhetőbb legyen. 

Lényeges, hogy a miskolciak lássák azt, nemcsak a tárgyi vagyona, hanem az értékessége is 

gyarapszik a városnak, minthogy gyarapodnia kell és gyarapszik is az országos sajtóban megjelent 

hírek okán is, nemcsak az önkormányzati, hanem a magántulajdonban lévő ingatlan vagyonának az 

értéke is. Örvendetes, hogy a városban az ingatlanok ára elindult fölfelé, és megjelent egy igen 

komoly igény – mind a munkáltatók, mind a városba letelepedni, vagy önálló életet kezdeni 

szándékozók részéről –, hogy új építésű lakásban szeretnének lakni, igénybe véve a Kormány 

meghirdetett Családi Otthonteremtési Programját. Az itt élők véleménye egyre jobb a városról, 

benépesül a belváros, egyre többen élnek esti életet, és települnek ki a belvárosba a sétáló utcába, 

vagy környezetébe. Mindez nemcsak az mutatja, hogy egyre több az itt dolgozó cég és  

munkavállaló, hanem azt is, hogy a turisztikai vonzereje milyen a városnak, hogy mit tud kínálni 

az itt tartósan letelepedni szolgálóknak. Jól látható példája ez a csomag annak, hogy nemcsak 

bontanak, hanem építenek is, és szinte majd minden városrészben, típusban, árfekvésben kínálnak 

ingatlanokat az érdeklődők számára. Örömteli számukra az, hogy immáron nemcsak az 

önkormányzati tulajdonú lakások bérleti joga, illetve bérleti lehetősége iránt magas az érdeklődés, 

hanem valóban itt akarnak életet kezdeni, vagy önálló életet folytatni, az itt élők, a fiatalok és a 

friss diplomások. Eddig is számos intézkedés volt annak érdekében, hogy az itt tanulókat, az 

egyetemre járókat itt tartsák, mert egy vonzó lakókörnyezet kialakítása is legalább ilyen fontos 

eleme ennek a munkának. Ugyanilyen fontos az is, hogy az a lobbi munka, melyet 2010 óta a 

városvezetés végez, csúcsosodik ki. Mostantól a településfejlesztési 35 milliárd forintnak, mely az 

országban a második legnagyobb kapott összeg, a felhasználásáról a beadott pályázatok 

lehetőségéről beszámolhat. A cél tehát mindenképpen az, hogy ez a vagyon gyarapodjék, mindenki 

vagyona gyarapodjék ebben a városban. Aki itt akar letelepedni és élni – szemmel láthatóan egyre 

többen vannak ilyenek –, azok megkapják ezt a lehetőséget, Miskolc ebben mindig partner lesz. 

Azt gondolják, hogy nemcsak az elismertségét kell növelni, hanem azt az utat folytatni, mely a 

városlakók széleskörű véleménye alapján, egyértelműen a jó irányt jelzi mindenkinek, még akkor 

is, ha az ellenzéki képviselők, akik általában a mások által megírt beszédeket otthon a tükör előtt 

gyakorolják, ezt nyilvánvalóan nem látják és nem is fogják látni. Szocialista képviselő társainak az 

előző vitában kellett volna elmondania, bár úgy látja, az egyéni képviselők a saját beszédükön 

kívül nem foglalkoznak a város életével, tehát igenis a szocialista képviselők, mint városvezetők 
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voltak azok, akik hatékonyan együttműködtek abban, hogy lebontsák mindazon jogszabályi 

korlátokat, melyek a fészekrakók beözönlését megengedték ebbe a városba. 

 

Badány Lajos: A családi otthonteremtési kedvezmény igénybevétele céljából értékesítésre szánt 

ingatlanokat tartalmazó előterjesztést, szokás szerint tegnap este 18.30.-kor kapták meg a 

képviselők, vélelmezhetően azzal a szándékkal, hogy ne legyen idejük áttanulmányozni, illetve ne 

tudjanak jobbító szándékú módosító indítványt benyújtani hozzá. Sajnos már első olvasatban látja, 

hogy a CSOK-ot igénybe venni szándékozó magánszemélyek számára ez a konstrukció nem jelent 

segítséget, hiszen a támogatás új ház építésére, új lakás vásárlására vonatkozik, telek vásárlására 

nem lehet felhasználni. Így az építkezésben gondolkozó miskolciak legnagyobb problémája az, 

hogy az ehhez szükséges telket önerőből nem képesek biztosítani, az Önkormányzat pedig piaci 

áron tervezi értékesíteni azokat, tehát nem a probléma megoldására törekszik, csupán beszáll az 

üzletbe. Ez az előterjesztés így semmilyen szociális gondoskodást nem tartalmaz a miskolciak 

számára. A telkek eladási ára, többnyire 9-12 millió forint közötti, van köztük 23 milliós is, amit 

egy átlagos keresetből élő fiatal számára egyértelműen elérhetetlen. Tompa képviselőtársuk már 

említette a miskolci városvezetéssel szemben, azon Önkormányzatok, akik szívükön viselik az ott 

élők sorsát, mint például a jobbikos vezetésű Ózd, a piaci ár töredékéért, több esetben annak a 

10%-áért kínálnak telkeket az azt igénylők számára. Olyan emberek számára, akik megfelelő 

iskolai végzettséggel rendelkeznek, legalább két év folyamatos társadalombiztosítási befizetésük 

van. Így tényleges támogatást nyújtanak a társadalom azon tagjai számára, akik szerény anyagi 

lehetőségeik ellenére a lakosság minőségi fejlődését szolgálják, ettől a lehetőségtől viszont 

városvezetésünk közgyűlési gyakorlata most megfosztotta a miskolciakat. A CSOK-ból hasznot 

húzó befektetők viszont ismét jól járhatnak ezzel az üzlettel, hiszen a társasházak építésére 

alkalmas ingatlanok elénk tárt adás-vételi szerződések tervezetének sarkalatos pontjait tartalmazó 

előterjesztés, semmilyen megkötést nem tartalmaz arra nézve, hogy milyen funkciójú ingatlant kell 

majd a beruházónak megvalósítania, csupán arra találunk benne kitételt, hogy záros határidőn belül 

az építési engedélyt meg kell szereznie. Így azt sem láthatjuk, hogy a felépített ingatlant 

ténylegesen a CSOK-ot igénybe vevők részére készített társasház felépítéséhez, illetve akik ezt 

igénybe akarják venni, azok számára adják meg. Így abszolút esetben, akár egy irodaház, panzió 

vagy végső soron pedig egy üzletközpont is épülhet azon az áruba bocsájtott telkeken. Ezért 

javasolják olyan biztosítékok beépítését a végleges szerződésekbe, amelyek garantálják a 

meghirdetett célok megvalósulását. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Képviselő úrnak tisztában kellene lennie a jogszabállyal, többek 

között azzal, hogy akár most is tehet módosító indítványt, egészen a vita végéig. Azt el kell 

felejtenie, hogy nem lehet ilyet tenni.  

Válaszában megjegyzi, ha ingyen kínálgatják az ingatlanokat, azt törvényességileg mind meg 

fogják támadni, mert az nem jogszabály szerinti és nem törvényes, azt úgy hívják, hogy a 

közvagyonnak az elprédálása. Konkrétan, amikor ingyen osztogatnak bizonyos vagyontárgyakat, 

ami a közösség tulajdona, ezt majd a Kormányhivatal valószínűleg megtámadja, ahol áron alul 

adják oda ezeket. Örülni kell annak, hogy Miskolcon emelkednek az árak, hogy van fizetőképes 

kereslet ezekre az ingatlanokra. Ez azt jelenti, hogy a város már kitört abból a lefelé tartó spirálból, 

amikor mindenki el szeretne menni és itt senki nem szeretne építkezni. Azt gondolja, hogy ez a 

pozitív üzenete ennek az előterjesztésnek. 

 

Dr. Simon Gábor: Először is megjegyzi, nem túl jó, nem szerencsés reggel 7 órakor kezdeni a 

Közgyűlést, mert láthatóan vannak olyan képviselőtársai, akik nem tudják a reggeli gyógyszert 

bevenni, például Soós Attila, aki most is vigyorog, és ezért kijön a mikrofonhoz és össze vissza 

beszél, hazudozik és megpróbál olyan távlatokat és olyan történelmi folyamatokat felvázolni, ami 

a valósággal köszönő viszonyban sincs. A vezetés által CSOK-osnak hívott előterjesztés egy 

dolgot jelent, a MIK Zrt. összegyűjtötte az eladatlan ingatlanokat, ezek közül valamelyikre családi 

házat lehet építeni, valamelyikre társasházat. Ezeket felsorolják egy előterjesztésben és azt 
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mondják, ezeket megvehetik a miskolciak, a befektetők. Körülbelül ennyi az előterjesztés, ennek 

egyébként a CSOK-hoz tulajdonképpen semmi köze nincs. Példaként hozza fel, hogy a Soós Attila 

által vezetett Városfejlesztési Bizottság ilyen ingatlanok értékesítéséről történő kijelölésről szokott 

döntetni, ahogy a múltkori ülésen is történt. Tulajdonképpen ezt az előterjesztést ilyen történelmi 

távlatba nem kellene helyezni.  

Ettől nagyobb problémának nevezi a másik napirendet, a TOP-os, Településfejlesztési Operatív 

Programot. Ezt is valamifajta történelmi távlatba próbálta képviselőtársa helyezni, amivel nem tud 

egyetérteni. Amikor azt mondják, hogy „35 milliárd forint”, „soha nem látott”, azért azt mindig 

tisztázzák, hogy az a számos cél, ami nagyjából helyesek és meg akarják valósítani, ez az 

összpénzösszeg jóval kevesebb, mint a miskolci villamosprojektnek a pénze. A villamosprojekt 

mellett egyéb korábbi fejlesztésekről már ne is beszéljenek, ennyit a történelmi távlatokkal. Most 

az a legnagyobb baj, hogy ez az egész TOP nagyjából 2016 májusától olyasmi, mint Columbo 

felesége, hogy évek óta dumálnak róla, csak sajnos senki nem látta. Ugyanis ennek a fejlesztési 

programnak 2014. január 1-jétől kellett volna indulnia. Nyilvánvaló, hogy nem a Közgyűlésben 

van a bénázás elsődleges oka, hanem országos szinten. Ezek az Uniós pénzek, az az országos 

korrupció dömping, ami a vezetésre jellemző, az tulajdonképpen az Unióban is kiverte a 

biztosítékot, ezért hol felfüggesztik a pénzeket, hol visszavonják. Ezért telt el úgy 2,5 év, hogy 

tulajdonképpen a 7 éves fejlesztési ciklusból érdemi döntések sem voltak, nem hogy építkezések. 

Azért úgy kellett volna ennek az egésznek nekivágni, hogy 2014. január 1-jére itt készen álljon 

minden. Most ami előttük van, úgy gondolja, hogy helyes célokat jelöl meg. Nem tudja, hogyha a 

városvezetés évek óta dolgozik, akkor miért sürgősséggel kell az előterjesztést megküldeni. 

Különösen akkor, amikor ezeket a pályázatokat olvasata szerint már beadták. Megjegyzi, ha a 

Közgyűlést rendesen akarták volna tájékoztatni, akkor ezt kiküldték volna időben.  

Két csoportról volt szó. Az egyik az egészségügyi alapellátás, az orvosi rendelők felújítása helyes 

cél. Másik volt az óvodák, bölcsődék felújítása, ahol elsősorban az energia hatékonyság a 

szempont, amire már felhívta a figyelmet. Egyetértenek azzal, hogy az óvodáik, bölcsődéik minél 

kevesebb energiát használjanak fel, ez nemcsak a környezettudatosság, hanem a város 

költségvetési szempontjából is fontos. Az egyik anyagban azt írják, hogy a Vasgyár rehabilitációja, 

azt hitte, hogy itt valami történik. Nagyon jól tudják, hogy 6 éve ez a vasgyári rehabilitációs 

bizottság lázasan dolgozik és készíti elő, hogy ez a Vasgyár hogyan legyen megint integrálva. 

Tudomása szerint Főépítész úr vezeti, erről keveset hallott, de sajnos nem erről szól az anyag, 

hanem a Vasgyár a címében szerepel. A másik a történelmi Avas, amiről az elmúlt hetekben, a 

Borangolás kapcsán sokat hallottak róla, távlatokba helyeznek. Azt gondolja, bár nem műszaki 

szakember, hogy a vízelvezetés az első fontos teendő, de ez a forrás, ami meg van jelölve, az 

eddigi tapasztalatai alapján, ennek a megoldására és a történelmi Avas komplex fejlesztésére sem 

lesz elegendő, ezek az aggályai ezzel a két előterjesztéssel.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Emlékeztetné rá Képviselő urat, hogy a szocialisták 6 éves 

városvezetési ciklusának egyetlen egy eredménye volt az építésben, hogy megépítették a Szinva 

teraszt. A jelen városvezetési munka eredményei láthatók és nem a politikusok kell, hogy ezt 

elmondják, hanem a miskolciak. Lehet, hogy a szocialisták sokkal több pénzt hoztak ide, de az 

elszivárgott a Szinva terasz vízében. Azt meg lehet nézni, hogy azt a kevés pénzecskét, amit  

idehoztak, azok hogyan materializálódtak. Példaként hozza fel a Selyemréti Strandot, a Tapolcai 

Strand építést, a várépítést. Ha megnézik a többi részét a városnak, hogyan néz ki, mindenhova 

eljutnak, a Vasgyárba is. Fokozatosan felszámolják a nyomortelepeket, azoknak a helyén a CSOK-

os lakásokat fognak építeni. Minőségi különbség lesz a városnak azon a részén, ahol régen 

nyomortelepekről, a közbiztonság gyenge állapotáról beszéltek, ott most nyugodtan, békésen 

sétálhat a nagymama és az unokai is, és szépen ezek a területek rehabilitáció befejeztekor haladnak 

tovább, a Vasgyárba is el fognak jutni. Ez most egy kezdet és mennek tovább. Az Avason is így 

van, először a vízelvezetést teszik rendbe, az utakat, közvilágítást. Több 10 ezer ember volt kint az 

Avason a Borangolás alkalmával. A szocialista időkben még legfeljebb akkor, amire még Tompa 
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képviselő emlékszik, lehet, hogy akkor az 50-es évek második felében voltak annyian ott az 

Avason, de azóta sem. Azt gondolja, hogy a szép fokozatosság meghozza az eredményét.  

 

Szécsényi Marianna: Az országos sajtó is beszámolt arról, hogy Miskolcon újra emelkednek az 

ingatlanárak, ez egyszerre jelenti a helyi vásárlóerő és a térség népességmegtartó erejének 

erősségét is. A MIK Zrt. ezért a legjobb pillanatban állt elő ezzel az előterjesztéssel. 

Számszerűsítve Vezérigazgató úr már elmondta, de úgy gondolja, hogy nyomatékosítani szükséges 

az adatokat. 28 családi házas telekről, 500 társasházi lakásról van szó 24 helyszínen, mintegy 600 

millió forint értékben. Külön öröm számára, hogy az előterjesztés szerint Martinkertváros és 

Szirma is érintett ebben a témakörben, név szerint a Dráva utca, Kamilla utca 7. szám, Tisza utcai 

ingatlanok, Szirmán pedig az Óvoda utca. Ha ez a folyamat elindul, akkor a Dráva utca – a 

Martinkertváros vonatkozásában –, a köztudatban már nem úgy, mint a nyomortelephez kötött utca 

kapcsolható, hanem ebben a sokat ígérő kezdeményezésben, egy  mindenki számára pozitívan 

említett utcaként fog szerepelni. A Kamilla utca 7. szám és a Tisza utcai ingatlanok tekintetében, 

sikerült elolvasnia az előterjesztést az este folyamán. Tény, hogy az utca kiépítésre szorul, ezt nem 

is lehet másképpen nevezni. A Tisza utca aszfaltozását már 2016. évi beruházási tervekben, 

képviselői igényként kérte szerepeltetni. Sajnos nem került elfogadásra. Úgy gondolja, a terület 

felelős képviselőjeként részt kell vennie ebben a folyamatban, és fejlesztési kerete terhére, 

lehetőségei szerint mindent el fog követni, hogy ez az utca is megfelelően biztosított legyen ennek 

az előterjesztésnek a pozitív kivitelezésében. Úgy gondolja, hogy ez a közgyűlési előterjesztés a 

városvezetés távlati célját, nevezetesen azt, hogy a város megtartsa a polgárait, maximálisan 

bizonyítja.  

 

Katona Ferenc: A vagyongazdálkodásról szóló előterjesztés azon részéhez szól hozzá, amely 

gazdaságfejlesztéssel kapcsolatos, a törzsvagyonból történő kivonásról van szó. Fizikailag ez a 

Víkendtelek út környezetében lévő három ingatlan, ami beékelődik egy részvénytársaság 

tulajdonában lévő, közel 6 hektáros terület közé, és ezt kéri a részvénytársaság megvételre, 

értékesítésre. Ez más esetben sokkal bonyolultabb és nehézkesebb lenne, így a vállalkozás létre tud 

hozni egy összefüggő befektetésre alkalmas területet és ez az az állapot, amikor mind a két fél jól 

jár, a befektető is és az Önkormányzat is. 

 

- A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. - 

 

Jakab Péter: Az előző testületi ülésen már elmondta, hogy sok olyan család van Miskolcon, akik 

jogosultak a Családok Otthonteremtési Kedvezményére, de egész egyszerűen nem tudják igénybe 

venni, mert nem tudják az építési telket megfinanszírozni. Azt is elmondta, hogy a jobbikos 

települések kivétel nélkül, úgy döntöttek, hogy jelképes összegért kínálják ezeket a telkeket, hogy 

ez ne legyen az építkezés és az otthonteremtés akadálya. Akkor Kiss János alpolgármester úr, 

hozzátette azt is, hogy Miskolc Önkormányzata is csatlakozni kíván ehhez a kezdeményezéshez, 

az erről szóló előterjesztést, a támogatás formáját pedig a mostani Közgyűlésen megismerhetik. Az 

a problémájuk, hogy nem ismerhették meg. Itt szó nincs támogatásról. Arról van szó, hogy az 

üzleti vagyonba átsorolnak néhány ingatlant, értékesíteni kívánják őket, az ingatlanok egyik részén 

társasház, a másik részén családi ház fog megvalósulni. Nem tudják, hogyha egy építési vállalkozó 

felhúzza ezeket a társasházakat, mi a garancia arra, hogy bennük nem ügyvédi irodák lesznek, 

hanem valóban az arra jogosult és érdemes családok vehetik majd birtokba. Családi házak esetén, 

pedig nem látják, hogy ott, ahol az átlagkereset messze elmarad az országos szinttől, ott miből 

fogják ezek a családok megvásárolni az 5 millió forintos építési telket. Polgármester úr azt mondta, 

hogyha áron alul értékesítené ezeket az önkormányzati ingatlanokat a város, akkor elherdálná a 

vagyont. A FIDESZ-es Balassagyarmaton nem így gondolták, tehát van FIDESZ-es település is, 

amely úgy döntött, hogy jelképes áron fogja segíteni a családok építési telekhez való hozzájutását. 

Egyelőre azt látják, hogy a jelenlegi előterjesztés alapján a városvezetés a CSOK-ban nem egy 

családtámogatási lehetőséget lát, hanem pusztán üzleti lehetőséget. Beszállnak a bizniszbe, a 
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versenybe, próbálnak pénzhez jutni olyan családoktól, akik nem biztos, hogy megengedhetik 

maguknak azt, hogy akár építési telket is vásároljanak.  

 

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. – 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A CSOK-os támogatásoknál az állami támogatás több mint 10 

millió forint, ez összesen15 millió forintos támogatást jelent, ami egy olyan jelentős kedvezmény 

ezeknek a családoknak, hogy el tudnak vele indulni. Az Önkormányzat ilyenkor ezt az elindulást 

olyan szinten kell, hogy támogassa, amilyen gazdasági háttere van. Aránytalan támogatás lenne a 

CSOK-osoknak, hogyha még az Önkormányzat is maximális pénzösszeggel támogatná, mert akkor 

mit szólna a többi miskolci, akit nem tudnának, mert ez viszonylag kis réteget érint. 10-15 millió 

forintos támogatás, azt gondolja, hogy jelentős. A város pénzügyi forrásai nem kimeríthetetlenek, 

felelős gazdálkodás esetében végig kell gondolni a lehetőségeket, melyeket végig is gondoltak, 

hónapokon keresztül mérlegeltek, azután döntöttek úgy, hogy a közösség maximális érdekét 

figyelembe véve fogják a CSOK-os előterjesztéstéseket elkészíteni. 

 

Pakusza Zoltán:A Területi Operatív Programmal kapcsolatban megjegyzi, sajnálja azt, hogy 

sürgősségivel érkezett az előterjesztés. Talán Kovács képviselőtársa mondta el a KDNP-ből, hogy 

rendkívül fontos előterjesztés. Mindez megint úgy történik, hogy több 100 millió forintról 

döntenek, több 100 millió forintos fejlesztésről, és megint nem időben ismerhetik meg ennek a 

hátterét. Az előterjesztés a tegnapi nap folyamán érkezett meg. Azt gondolja, hogy nagyon rossz 

gyakorlat az, Miskolcon már nagyon sokszor, hogy azok az előterjesztések amelyekben több 10 

vagy akár több 100 milliókról döntenek, azok mindig sürgősségivel érkeznek meg valamiért a 

miskolci Közgyűlésbe. Azt, hogy ki mit gondol, hogy miért, arra nyilván különböző teóriákat lehet 

gyártani, de azt gondolja, hogy felelős döntést, felelős Képviselő-testületként akkor lehet hozni, 

hogyha az anyagot a képviselők időben megismerik és időben tudnak rá reagálni. Azt sem szabad 

elfelejteni, hogy itt nem mindenki ingatlan szakember, nyilvánvalóan szakemberek véleményét is 

ki kell kérni az egyes előterjesztésekkel kapcsolatban, és meg kell vitassák. Ugyanakkor azt 

gondolja, hogy senki nem polihisztor Miskolcon. Felelős képviselő akkor tud felelős döntést hozni 

több 10 millió forint sorsáról, hogyha időben megismeri az anyagnak a tartalmát.  

A másik, ami szívfájdalom számára - ahogy a városvezetés fejlesztési tervében benne volt, és ezt 

két évvel ezelőtt, amikor elkészítették elmondta -, hogy sajnos külvárosi területeket Miskolc 

városa nem érzi eléggé magáénak. Itt vannak benne a fejlesztési irányok, amelyekkel nagyjából 

egyet is lehet érteni, csak valahogy a választókörzete például kimarad belőle. Csapadékvíz 

elvezetésről beszélnek, olyan régóta mondja itt a miskolci Közgyűlésben, hogy például Pereces 

városrésznek is egy nagyon fontos problémája. A tervek egyébként már el is készültek, tehát ez az 

előnye már meglenne a városrésznek, nem került bele. Hiányolja még a Vadász úti Tagóvoda 

épületét, amely körüli járda balesetveszélyes. Ezt már jelezte, de hivatalos választ a mai napig nem 

kapott. Az előző Közgyűlésen felvetette, hogy elkészül-e vagy nem, beton darabok vannak letörve 

és a gyerekek ott játszanak, bármikor sérülés érheti őket. Jobb lenne egy szélesebb konszenzus a 

TOP-os programok keretében. Nagyon sokszor volt bent a Hivatalban, Alpolgármester úrnál is a 

különböző fejlesztéssekkel kapcsolatban a választókörzete tekintetében. Nagyon sajnálja, hogy 

nincs egy szélesebb konszenzus ebben a kérdésben és egy szélesebb körű beszélgetés. 

 

- A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. - 

 

Jakab Péter: Belső ellenőrzés munkájával kapcsolatban elmondja, hogy az anyagban 

meghökkentő mondatot talált. Arról szól, hogy 2015-ben büntető, szabálysértési, kártérítési, illetve 

fegyelmi eljárás megindítására okot adó cselekményre nem került sor, ezért az osztály ellenőrzést, 

eljárást sem indított ezzel kapcsolatban. Ez azért érdekes, mert pont a 2015-ös évről derült ki, hogy 

ebben az évben egy Lakatos Miklós nevezetű nyíregyházi vállalkozó telefonszámláit úgy fizette a 
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Miskolc Holding, hogy egyébként ezzel a személlyel semmiféle jogviszonyban nem volt se a 

Miskolc Holding, se a miskolci Önkormányzat. Ebben az ügyben most már a rendőrség….. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kérdése, hogy ez szerepelt az anyagban? 

 

Jakab Péter: Így van. Leírják, hogy büntető eljárás..... 

 

Dr. Kriza Ákos polgámester:Természetesen a Belső Ellenőrizési Osztály elvégezte a munkáját. 

 

Jakab Péter: A belső ellenőrzés nem talált semmit, a rendőrség meg éppen nyomozást indított.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A rendőrség sem talált semmit, ha lezárta a rendőrség a 

vizsgálatot, akkor jelezze Képviselő úr a rendőrséggel kapcsolatos véleményét. 

 

Jakab Péter: Jobbnak látta a rendőrség, hogy nyomozást indítsanak ebben a kérdésben, és 

szeretné tudni, hogy a belső ellenőrzés miért nem talált indokot arra, hogy bármiféle eljárást 

indítson arra, hogy valakinek úgy fizetik a számláit, hogy semmiféle jogviszonyban nem állnak 

vele. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Hangsúlyozza, nem érte kár az Önkormányzatot. 

 

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. – 

 

Pakusza Zoltán: Megdöbbenve hallgatta az előző felszólalást. Néhány Közgyűléssel ezelőtt, 

Polgármester úr talán pont Jakab Péterre szólt, hogy ne kiabáljon bele másnak a beszédébe, és 

most Polgármester úr nem hagyja, hogy Jakab Péter képviselő végig mondja a felszólalását.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Mert nem a napirend témájában szólalt fel. Kéri Képviselő urat, 

hogy a napirend kapcsán tegye meg felszólalását. A napirendre térjen vissza és ne másnak a 

beszédéről mondja el a véleményét. 

 

Pakusza Zoltán: Polgármester úr szerint az a napirendi pont, amire éppen gondol. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Képviselő úr, ha folytatja a napirenddel kapcsolatos problémákat, 

akkor kéri, tegye meg. 

 

Pakusza Zoltán: Folytatja felszólalását. A belső ellenőrzéssel kapcsolatban nagyon érdekes, amit 

Jakab Péter képviselőtársa is mondott. Azt olvashatták a sajtóban, hogy még kártérítést is kért  

Jegyző úr, a Polgármester úr volt kabinetfőnökétől ezzel kapcsolatban is. Nyilván, ha ez belső 

ellenőrzésben nem szerepel, illetve azt írják, hogy mindent rendben talált, akkor ez finoman 

fogalmazva is visszás. Arra gondol, hogy ilyen esetben az ellenzéki képviselő felhívta erre a 

városvezetés figyelmét, és a Polgármester úrnak úgy kellene lereagálnia, hogy az ellenőrzést ennek 

megfelelően kellene elvégezni, mert a város egyik legnagyobb botrányáról van szó. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy a dátumokat figyelje jobban Képviselő úr. Az anyagban 

2015. év belső ellenőrzés jelentését olvasta. 2015-ben ezt a kérdést nem vizsgálta a belső 

ellenőrzés, ez 2016-os kérdés, amiről a Képviselő úr beszél. 

 

Dr. Tompa Sándor: A belső ellenőrzés kapcsán szóváteszi, hogy úgy tudja - amit a Polgármester 

úr megerősített a nyitáskor -, hogy Science Múzeum ügyben szintén nyomozás folyik, feljelentése 

nyomán. Ezt sem találták eddig semmilyen belső ellenőrzési éves jelentésben. Kérdése, hogy mi 

ennek az oka.  
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A CSOK-hoz kapcsolodóan egy módosító inditványt terjeszt elő. Egy olyan új határozati javaslati 

pontot javasol tenni ehhez a CSOK-os előterjesztéshez, miszerint felkéri a Közgyűlés a MIK Zrt.-t, 

hogy dolgozon ki az érintett, a listán szereplő ingatlanokhoz kapcsolodóan, egy olyan differenciált 

támogatási rendszert, amelyben sok szempont alapján kedvezményeket biztosít ezen telkek 

megvásárlása vagy a befektető, amennyiben ilyen családok számára értékesíti a felépített 

lakásokat, ilyen módon érvényesíthet kedvezményeket. Egy ilyen határozati javaslatot kiván tenni, 

élve azzal a lehetőséggel, amit a Polgármester úr felkinált, hogy a nap végéig módosító inditvány 

fogalmazható meg. Világos valószínűleg a FIDESZ-es képviselők számára is, hogy, ez az 

előterjesztés, ez nem a Családok Otthonteremtési Kedvezményében érintettek támogatásáról szól, 

de ezzel azzá tehető. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy a napirend végéig fogalmazza meg írásban a javaslatát 

Képviselő úr és szavazni fognak róla. 

 

Molnár Péter: A CSOK-kal és a TOP-pal kíván foglalkozni. Az otthonteremtés kapcsán elmondja, 

hogy a FIDESZ-KDNP-s képviselők mindenképpen Miskolc, a miskolciak érdekét, életét kívánják 

szolgálni. Konzekvens várospolitikát kezdtek el 2010-ben, és erről az útról nem kívánnak letérni. 

Újra el kell, hogy mondja, hogy egy nagyarányú romeltakarítással kezdték a munkájukat, az 

adósság konszolidációra, illetve kifizetetlen számlákra gondol. Utána egy építkezésbe kezdtek, 

mely egyértelműen Miskolcot és a miskolciakat szolgálja, Diósgyőr, Lillafüred, Selyemrét, 

Tapolca, a Zöld Nyíl befejezése, az új CNG buszok, új ipari parkok, a vagyongyarapodásra gondol, 

mint az Avas Szálló, a Miskolci Önkormányzati Rendészet bővítésére, hogy Miskolc városában 

rend legyen. Nem sorolja tovább az eredményeket, amiről úgy gondolja, hogy büszke lehet 

Polgármester úr, és az őt támogató FIDESZ-KDNP Frakció szövetség is. Az eredményeket most 

már világosan látja mindenki, a számok, a statisztikák is azt mutatják, hogy növekszik Miskolcon 

az iparűzési adóból a bevétel, növekednek az idegenforgalmi adóból a bevételek, ezek mind-mind 

azt mutatják, hogy Miskolc alapvetően jó úton halad. Azt is látják, hogy Miskolcon egyértelműen 

növekszik a vásárlóerő. Számtalan vonatkozása látszik, hogyha csak a főutcán végig sétálnak, de 

úgy gondolja, hogy ehhez a gondolatkörhöz a Családok Otthonteremtési Kedvezménye is 

kapcsolódik. Örömteli tény az, hogy Magyarországon egy családbarát Kormány van. A FIDESZ-

KDNP-s képviselők büszkék arra, hogy a Kormánynak ilyen intézkedései vannak, és úgy gondolja, 

reagálva Tompa képviselő úr és az ellenzéki képviselőtársai megnyilatkozásaira, hogy maga a 

CSOK, az már eleve egy támogatás, egy állami, kormányzati támogatás azoknak a családoknak, 

akik ezt fel kívánják venni. A FIDESZ egy felelős várospolitikát folytat, ezért a cég kijelölte 

azokat a helyeket, ingatlanokat, amelyeket erre a célra fel tudnak ajánlani. A TOP kapcsán annyit 

szeretne mondani, hogy újra egy vagyongyarapodásról van szó. A belváros területi képviselőjeként 

nagyon nagy örömmel látja, hogy az általa már évek óta többször mondott Corvin utcai rendelők, 

melyek bekerültek ebbe a projektbe, majdnem 90 millió forint értékben fognak megújulni, a többi 

rendelő és bölcsőde épülete mellett ez nagyon örömteli  

 

Dr. Kovács László: Ennek az összevont napirendnek a legfontosabb pontja volt a Terület és 

Településfejlesztés Operatív Programmal kapcsolatos 35 milliárd forint. Ez nem hasonlítható össze 

azzal, mint amikor a Magyar Állam az önkormányzatok konszolidációjával kapcsán 36 milliárd 

forintos adósságukat annullálta. Kiléptek a holdpontról, megszabadultak a hitelek terhétől, azok 

minden nyűgétől. Most, ezzel a 35 milliárd forintos forrással - hangsúlyozza, a TOP program 

keretében az összes megyei jogú városnak nyújtott kormányzati támogatás keretéből 10%-ot jelent 

-, Miskolc város gazdasága új lendületet kaphat. Azt is mondhatják, azzal, hogy akkor 

hitelmentessé váltak, lerakták az alapokat, de a fejlesztések természetesen már akkor is 

folytatódtak. Tavaly 37 kisebb-nagyobb fejlesztési programot fejeztek be, összesen több mint 41 

milliárd forint értékben. Miskolc nemcsak talpra állt, hanem továbbhalad előre. A 35 milliárdos 

forrás további reményeket adhat arra, hogy ez a fejlődés, ami elindult, és most már az ország több 

részéről is folyamatosan kapják azokat a pozitív visszajelzéseket, melyek arra utalnak, Miskolc 
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elindult felfelé azon az úton, amelyen előtte sajnos a rendszerváltás követően csak folyamatosan 

lefelé ment. Bíznak abban, hogy a ciklus végére ennek olyan kézzelfogható jelei lesznek, melyek a 

város megtartóerejében, élhetőségében, és az előző napirend szerint közbiztonságán is javulást 

hoznak. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező, a vitát 

lezárja. 

 

Az Önkormányzat és szerveinek működésével kapcsolatos előterjesztések tárgyalásával 

folytatjuk munkánkat. 

 

2. napirend: Javaslat egyes szociális és gyermekjóléti tárgyú önkormányzati rendeletek 

módosítására 
 

4. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a város területén 

működő nemzetiségi önkormányzatok között létrejött Együttműködési 

Megállapodások módosítására 
 

5. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Szolgáltatástervezési 

Koncepciójának 2016. évi felülvizsgálatára, valamint gyermekjóléti és 

gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló beszámolójának elfogadására 
 

Sürgősségi 3. napirend: Javaslat a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci 

Tankerületéhez tartozó intézmények átszervezésével kapcsolatos 

véleményezési jog gyakorlására 

 

Sürgősségi 4. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének, 

valamint Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról szóló 

21/2004. (VII.6.) önkormányzati rendeletének módosítására 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Felkéri Kiss Gábor alpolgármester urat, tegye meg szóbeli 

kiegészítését. 

 

Kiss Gábor alpolgármester: Három napirendről szeretne rövid összefoglalót elmondani. Az egyik 

az egyes szociális és gyermekjóléti tárgyú önkormányzati rendeletek módosítására vonatkozó 

előterjesztés. El kell mondania, hogy az Önkormányzat által kötelezően működtetett szociális 

ellátásokat a város eddig is nagyobb részt intézményein keresztül, illetve egy részét 

együttműködésben más, egyházi és civil szervezetekkel működtette. Ennek a feltételeit és térítési 

díjait rendeletben kell szabályozni. Az előterjesztés lényegét hangsúlyozza, hogy a különböző 

térítési díjak vonatkozásában, csak olyan változtatásokra tesz javaslatot, ahol jogszabályok szerint 

kell a díjat megállapítani, illetve az ellátásnak a szervezését kell másképp megoldani. Az 

előterjesztésben a házi segítségnyújtás két kategóriára bontja szét a szakmai szabályozást, szociális 

segítésre és személyi gondozásra, tehát ez egy szakmai felosztás, így a rendelet módosításában 

díjemelés nem történik, a szakmai feladat elnevezések változnak. 

A második, a bölcsőde vonatkozásában fontos kiemelni, hogy a bölcsődei díjfizetés esetében, a 

gondozásra állapítható meg külön díjtétel, illetve a gyermek étkeztetésre külön-külön állapítható 

meg. Miskolcon, ahogy eddig sem, így a következő időszakban sem kerül díjmegállapításra a 

gyermekek gondozása vonatkozásában, ez térítésmentes, az étkeztetéssel kapcsolatban viszont 

kötelezettség az, hogy a megállapított és folyamatosan változó norma, az élelmiszer, a nyersanyag 

költség ellátottra jutó napi összegét meg kell téríteni. Ennek a korrekciója történik csak meg. A 

város a gyermekvállalással, neveléssel kapcsolatos terhek viselésében nagyon komoly hátteret ad a 
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miskolciaknak, illetve az idős és elesett emberek támogatását is ugyanilyen mértékben és 

kedvezményesen támogatja.  

Ezzel részben összefügg a feladatellátás, a gyermekvédelmi, gyermekjóléti feladatoknak az ügye. 

Itt azokat a pozitívumokat emel ki, ami szintén nagyon fontos. Ebbe a körbe tartozik a bölcsődei 

ellátás, így az előterjesztések összefüggenek. Jelenleg is teljes városi szinten megoldják a három év 

alatti gyermekek ellátását. Látható, hogy a bölcsődei infrastruktúra 2020-ig teljes mértékben 

megújul, ez egy nagyon fontos fejlődés a gazdaság fejlesztéshez kapcsolódóan is, fontos, hogy itt a 

gyerekek jobban tudnak szocializálódni is. A gyermekvédelemmel kapcsolatban lényeges lépés az 

elmúlt időszakban a gyermekétkeztetés, amit az Önkormányzat eddig is nagyon erősen támogatott, 

kiegészül a nyári étkeztetési rendszerrel, ahol 43 napon keresztül kapnak az arra rászoruló 

gyerekek étkeztetést is. Elindult a lyukói szegregátumban a családi a Mentor Program, ami a 

halmozottan hátrányos helyzetű családok gyerekeinek az egészségügyi és higiénés állapotait fogja 

javítani a következő időszakban. Elmondja, hogy a gyermek- és családvédelemben nagyon nagy 

szerepe van a nemrégiben megalakult Miskolci Egészségfejlesztési Intézetnek, ami szintén 

hozzájárul a gyerekek egészségének megőrzéséhez. Ezzel egyidejűleg Miskolcon továbbra is nagy 

esetszámmal dolgoznak a kollégák a rendszerben és igen komoly feladatot látnak el. A 

városvezetés nevében megköszönni a szociális ágazatban dolgozó valamennyi munkatársának ezt 

az áldozatos munkát. Nagyon komoly feladatot végeznek, ezért szeretnének javítani a szociális 

ellátó rendszernek a tárgyi feltételein, jó pár helyen lesz, szintén az Európai Uniós forrásokból 

fejlesztés a következő időszakban. Szeretnék fejleszteni a jelzőrendszert, hogy a különböző 

helyszínekről, az iskolákból, védőnőktől beérkezzenek azok az impulzusok, amik a gyerekek 

helyzetével kapcsolatosak és beavatkozást igényelnek. Vannak feladatok, mert a gyerekek, fiatalok 

körében sajnos a droghasználat ugyanúgy jellemző, ez a következő időszakban nagyon komoly 

kihívást jelent a város valamennyi intézményének, prevencióban, illetve a már ilyen helyzetben 

lévő gyerekeknek a támogatásában. Tudják ezeket a feladatokat is, állnak előttük ilyen megoldatlan 

problémák is, de a rendszer folyamatosan olyan irányba fejlődik, hogy egyre hatékonyabbak 

legyenek ezen a téren is. 

Nagyon röviden a nemzetiségi önkormányzatokkal aláírt szerződés módosításával kapcsolatban 

összefoglalja az anyagot. Az Önkormányzat a választásokat követően a megalakult nemzetiségi 

önkormányzatokkal közösen létre hozta a megállapodást, amit minden évben január 31-ig 

felülvizsgálnak. Ez így történt idén is. Az egyéni kéréseknek megfelelően biztosítják a feladat 

ellátást, többek között az utazási, parkolási lehetőségeket a hatékony munkavégzésben, ami idei 

kérés volt, és az Önkormányzat ezt tudja biztosítani. Ezeket a változtatásokat megpróbálták 

átvezetni, lehetőségek, finanszírozásokhoz mérte. Ezek az aláírható megállapodások tovább 

erősítik az együttműködést. A Roma Nemzetiségi Önkormányzattal való együttműködésben meg 

vannak azok a problémák, amelyeket orvosolni kell. Megítélésük szerint összekeverik, 

összemosódnak azok a problémák, amik a helyi, aktuális politikával és egy nemzetiségi 

önkormányzat alapvető működésével kellene, hogy foglalkozzanak. Ezzel nem értenek egyet és ezt 

a nemzetiségi önkormányzatnak is végig kell gondolni, hogy mikor melyik témában folyik az 

egyeztetés és ezeket nem szabad összekeverni. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Ki kell mondani, hogy a Roma Nemzetiségi Önkormányzat nem 

írta alá az egyezményt, nekik a tavalyi együttműködési megállapodás marad hatályban. 

Megkéri Pfliegler Péter alpolgármester urat, hogy a TSZT módosítással kapcsolatosan mondja el 

kiegészítését.  

 

Pfliegler Péter alpolgármester: 1000 hektár óriási terület, sok vállalkozás számára, így nagyon 

sok munkahely teremtésére, azaz munkát vállaló miskolci számára biztos megélhetésre ad majd 

lehetőséget. Ezen az úton indultak el, egészen pontosan 2015. április 21-én, amikor Orbán Viktor 

és Dr. Kriza Ákos aláírta a Modern Városok Programot, amelynek keretében először hallhattak 

Magyarország, úgy tudja talán új korának a legnagyobb új ipari területének kialakításáról. Az erre 

a területre elkészített és az előírások szerint véleményeztetett települési eszközök, település 
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szerkezeti terv és miskolci építési szabályzat első terület nagyságra vonatkoztatott munkarészei 

jóváhagyására kéri a városvezetést az 1000 hektár ütemezett, első 25 hektárjának terület 

nagyságának elérése érdekében. A Mechatronikai Ipari Park tele van, a MIDIP fejlesztése 

elengedhetetlen. Ugyan így az is, hogy a Település és Területfejlesztési Programban elnyerhető 

pályázati összegek megszerzése érdekében a fejlesztési területen szükséges települési eszközök 

módosításaival az infrastruktúra fejlesztését eredményezzék. Ehhez kéri a városvezetés 

támogatását az előterjesztés jóváhagyásával.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjainak 

ismertetését a napirendek sorrendjében. 

 

Bizottsági vélemények: 

 Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: a 2. napirend és a sürgősségi 4. napirendi 

előterjesztést tárgyalta és támogatta az elfogadását. 

 Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: a 2. napirendi előterjesztést tárgyalta, 

elfogadást támogatta. 

 Pénzügyi Bizottság: a 2. napirend előterjesztéshez kapcsolódó mindkét határozati 

javaslatot támogatta. 

 Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: a 4. napirend 

elfogadását egyhangúan támogatta. 

 Egészségügyi és Szociális Bizottság: a 2. napirend elfogadását támogatta, ahogy az 5. 

napirend elfogadását szintén. 

A Bizottság elnökeként kíván néhány gondolatot hozzáfűzni a napirendhez. 

Határozott szándékuk a Bizottságban az, hogy az Őszi Napsugár Otthont, a Miskolci Egyesített 

Szociális Egészségügyi Gyermekjóléti Szolgálatot, illetve azokat a civil és egyházi szervezeteket, 

amelyek részt vesznek a hajléktalanok ellátásában, a munkájukat a ciklus végéig folyamatosan 

nyomon kövessék. Tegyék ezt a helyszíni kiszállással is, győződjenek meg az ellátás kvalitásairól, 

illetve magának az infrastrukturális háttérnek a helyzetéről is. A Bizottság elnökeként azért is 

szervezte, hogy a legutóbbi bizottsági ülésük az Őszi Napsugár Otthonnak a központi telephelyén 

történjen, a Szentpéteri kapui szociális otthonban. Ekkor bejáráson vettek részt azokkal a 

tagtársaikkal, akik résztvettek az infrastrukturális áttekintésben, illetve a Magyar Vöröskeresztnek 

a Baross Gábor utcai telephelyén. Ennek kapcsán fogalmazódott meg néhány gondolat bennük. 

Részben és elsősorban a Vöröskereszt ellátását pozitívan értékelték, de az volt az érzésük, hogy a 

város tulajdonában lévő Őszi Napsugár Otthon központi telephelyének az infrastrukturális háttere 

kifejezetten javításra, felújításra szorul. Nemrég döntöttek új intézményvezető kinevezésről, de 

meggyőződtek arról, hogy a magas szakmai színvonal, a hozzá adott emberi érték mellett az 

infrastrukturális helyzet gátat szab a minőségi munka végezésének. Invitálja Polgármester urat, 

illetve esetleges akadályoztatása révén alpolgármesteri szintű olyan bejárást, amikor meghívásuk 

van, mint bizottsági elnöknek, Polgármester úrnak, mint városvezetőjének 2016. május 31-én az 

Őszi Napsugár Otthonba. Meglátogathatják és személyesen meggyőződhetnek arról, hogyan fest 

most a helyzet. Tájékoztatásul közli, a Bizottság úgy döntött, hogy ennek a ciklusnak a végéig a 

Máltai Szeretetszolgálatot, illetve a másik civil szervezetet, akik a hajléktalanok ellátásában részt 

vesz, szintén meg kívánják látogatni. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkező 

képviselőknek adja meg a szót. 

 

A vitában hozzászólók: 
 

Dr. Tompa Sándor: A napirendi csomag kapcsán két előterjesztéshez szeretne hozzászólni. A 3. 

sürgősségi napirend vonatkozásában elmondja, hogy áttanulmányozva azt – szintén tegnap érkezett 
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anyagot –, azt látják, hogy jó lett volna a Testület FIDESZ-KDNP-s tagjai számára is, ha 

megismerkednek a Herman Ottó Gimnázium nyílt levelének 12 pontjával. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Képviselő urat, hogy térjen vissza a napirendre. Ha 

áttanulmányozta azt, akkor nagyon jól tudja, hogy ebből a 12 pontból egy fél pont sem volt  az 

anyagban. Kéri, kanyarodjon vissza a napirendre, ami technikai, nem politikai jellegű. 

 

Dr. Tompa Sándor: Reagálásban elmondja, hogy legközelebb a hozzászólása szövegét 

átküldhetné Polgármester úr, hogy felolvashassa. Amit mondott Polgármester úr, abból az 

következik, hogy a képviselő nem olvashatja, csak azt, amit a vezetés kiküld az utolsó pillanatban, 

és nem szerezhet máshonnan információt. A KLIK működéséről beszélnek, és a Herman Ottó 

Gimnázium kezdeményezése is többek közt KLIK működését érintően több javaslatot fogalmazott 

meg. Jó lenne, ha ezt a véleményük kialakításakor összehoznák és beszélnének erről, de 

Polgármester úr szerint ez elképzelhetetlen, csak azokból a technikai kérdésekről beszélhetnek, 

amely az előterjesztésben szerepelnek 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Azokról a napirendekől beszéljenek, amiket tárgyalnak jelenleg, 

ellenkező esetben bármiről lehetne, aminek köze van az ember életéhez.  

 

Dr. Tompa Sándor: Ez egy politikai testület, amelyet a miskolciak választottak, miskolciakat 

képviselnek. Nemcsak arról kell beszélniük, hogy a Petőfi Sándor Általános Iskolában vagy a 

Herman Ottó Gimnáziumban milyen osztály vagy tevékenység szünik meg, hanem ennek az 

összefüggéséről, hogy mi ennek az előterjesztésnek a város lakóira való hatása. 

 

Dr. Kriza Ákos: Kérdezi, Képviselő urat, hogy a Közgyűlés SZMSZ-ét olvasta-e, mert az 

definiálja, hogy miről kellne beszélni a közgyűlésben, azt kell alkalmazni a felszólaláskor. 

 

Dr. Tompa Sándor: Polgármester úr a képviselő felszólalási időkeretet használja el, belevágott a 

háromperces felszólalásába, így nem tudta végig mondani, amit szeretett volna. 

 

Dr. Kriza Ákos: Felhívja Képviselő úr figyelmét, hogy lejárt a felszólalási időkerete, a következő 

felszólalásra jelentkező képviselőnek adja meg a szót.  

 

- A FIDESZ-KDNP Frakció kivonul az ülésteremből. - 

 

Jakab Péter: Sajnos évről évre az egyik legelkeserítőbb előterjesztés a gyermekvédelmi 

beszámoló, mert ha leveszik belőle a siker propagandát a szárnyaló gazdaságról, akkor amit látnak, 

az nem más mint Miskolc jövője. Amikor azt olvassa, hogy milyen mértékű az elvándorlás, a 

természetes fogyás Miskolcon, akkor belegondol, hogy mire a legkisebbik fia nyugdíjas korú lesz, 

ebben a városban körülbelül annyian fognak élni, mint Dunaújvárosban. A lakosság összetétele 

persze más lesz, hiszen látják azt, hogy kik halnak meg és kik születnek. Azok, akik elmennek, 

jórészt az elmúlt évek adófizetői, akik megszületnek vagy meg fognak születni, ők jórészt az 

elkövetkező évek segélyesei, ha nem történik gyökeres változás. Ezen a ponton meg kell említeni a 

cigánytelepek kérdését is. A beszámoló is említést tesz róla, mennyire rosszak a körülmények 

ezeken a telepeken. Azt gondolja, hogy ezt mindenki tudja, ez nem újdonság, le se kellett volna 

írni. Amit szívesen olvasott volna az az, hogy a gyermekvédelmi szakemberek hány esetben 

jelezték a hatóságoknak, hogy az ingatlannál, gazdasági épületnél, ahol életvitelszerűen élnek, nem 

megfelelő a szennyvízelvezetés, az illemhely, szemétszállítás, életveszélyes a füstelvezetés, lopják 

az áramot és még sorolhatná. Ezek olyan problémák, amelyek önmagukban is gyermek 

veszélyeztető tényezők, és egyébként nem is közvetlen az Önkormányzatnak kell megszüntetnie, 

hanem annak a szülőnek, aki úgy döntött, ilyen körülmények közé gyermeket vállal. Az 

Önkormányzatnak annyi a feladata, hogy megfelelő hatósági eszközökkel és a 
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gyermekvédelemmel karöltve vezesse rá a szülőt, hogyha gyermeket szül, akkor invesztálni kell, 

még a lyukói gazdasági épületbe is. Ki kell építeni a megfelelő kéményt, a szennyvízelvezetést, a 

szemétszállítási szerződést meg kell kötni, be kell fizetni a csekkeket. Rá kell döbbenteni ezeket 

szülőket arra - főleg a megélhetési gyermekvállalókról beszél -, hogy a gyermek nem pénzt hoz a 

családnak, hanem pénzt visz. Ma ezzel szemben a tendencia ezeken a területeken az, hogy az 

Önkormányzat ingyen biztosítja az élelmiszert különféle adományok formájában, a ruhaneműt, a 

szabadidős elfoglaltságokat és a többit. Azt is olvashatják a beszámolókban, hogy már az is egy 

törekvés az Önkormányzat részéről, hogy azok a szülők, akik egész nap otthon vannak, de 

hátrányos helyzetűek, ők a három év alatti gyermeket adják be bölcsődébe, mert ott legalább 

törődnek velük, szocializálódnak. Azt szeretné megtudni, hogy a lyukói putriban a szülőnek van-e 

még valami feladata a gyerekkel azon kívül, hogy felveszi a családi pótlékot. Azt látja, hogy 

felveszi a családit és a társadalom felneveli a gyermekeket, és a városvezetés válasza erre a Mentor 

Program. Egy újítás, hogy lyukói cigányasszonyok bevonásával fogják megtanítani a többieknek, 

hogyan kell kezet mosni, takarítani. Meglátása szerint, ez tévhit. A lyukói emberek jelentős része, 

nem hülye, tudja, hogyan kell kezet mosni, pusztán igénytelen. Ahhoz, hogy ne legyen az, ahhoz 

hatósági eszközökkel el kell neki magyarázni, hogy fertőben és mocsokban sem élni, sem 

gyermeket nevelni, bűnözővé nevelni, pláne nem lehet. Hatósági intézkedés Miskolcon nincs, 

helyette van százötven milliós Telepprogram, Jelenlét Program, Mentor Program. A munka 

gyümölcse, hogy az elmúlt egy évben Miskolcon közel 20%-kal nőt a fiatalkorú bűnelkövetők 

száma, és tovább emelkedett a gyermekkorú bűnelkövetőké is. Ehhez a Jobbik egy igen szavazattal 

nem fog asszisztálni. 

 

- A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. - 

 

Pakusza Zoltán: A gyermekvédelmi beszámoló kapcsán a választókörzetét érintő konkrét 

problémára hívja fel a figyelmet. Az utóbbi időben sajnos Perecesen a könnyű drogok használata 

egyre népszerűbb. Egy 16-20 fős vegyes életkorú társaság az, amelyik ezeket használja. 

Nyilvánvalóan a gyermekvédelem figyelmét szeretné felhívni, hogy vannak olyan neuralgikus 

pontok - többek között az Erdősor utca 10-11. szám -, ahol komoly gyermekveszélyeztetés látható. 

Kiskorú gyermekek ott vannak a főutca szélén, szülői felügyelet nélkül, ahol az autók és buszok 

közlekednek, bármikor balesetveszélyes helyzet alakulhat ki, a gyermekek testi épsége veszélyben 

van. Felhívja a figyelmet, hogy itt a szülők a felelősségét próbálják megvizsgálni, és a 

gyermekvédelem tegyen annak érdekében, hogy ne rohangáljanak ki, az egyébként kerítés nélküli 

ingatlanból a főutcára a kiskorúak.  

 

Dr. Kovács László: A FIDESZ-KDNP Frakciók nevében néhány megjegyzést tesz a szolgáltatás-

szervezési koncepcióval kapcsolatban. Először is Miskolc város demográfiai adatainak 

elemzésénél két adatot emel ki, részben az élve születések számának vonatkozásában, másrészt a 

természetes szaporodás tekintetében. 

Az anyag az elmúlt három évet vizsgálva arra a megállapitásra juttott - ahogyan az országos 

tendenciák, illetve a fejlett európai országoké is -, hogy az élveszületések száma csökken, illetve a 

természetes szaporodás negatív értéket mutat. Megjegyzi, ez alól Miskolc sem kivétel. A város 

elmúlt 50 éves történetében az sem meglepő, hogy az országos adatoktól általában gyengébb 

adatokat kap ezekben a kimutatásokban. Némi bizakodásra adhat részben okot az, hogy a három év 

vizsgálatának vonatkozásában az utolsó, a 2015. év az, amiben az élveszületések száma 

mérsékelten emelkedett tendenciát mutat. A természetes szaporodás tekintetében pedig 

minuszokról kell beszélni, de ebben a pillanatban is egy mérsékelt pozítiv tendencia indult el, 

amiben biznak és reménykednek. A szociális támogatások vonatkozásában azt mondhatják - amit 

Alpolgármester úr is a fölvezetőben említett -, nem történik díjemelés, illetve ami térítésidíj 

emelés, az kizárólag a törvényi szabályozás következtébe áll be. Ez azt mutatja, hogy egy felelős 

városvezetésben gondolkozó pártok mit gondolnak erről. Továbbra is az az áláspontjuk, hogy 

elvetik a baloldalnak azt a típusú folyamatos lyukas vödörbe öntését, amellyel teljesen 
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kontrollálatlanul támogatták a szociális ellátásokat. Elvetik a Jobbiknak azokat a javaslatait, ahol 

meg is vonnák a szociális támogatásokat a város nagyrészétől. Ahogyan a Salkaházi Sára 

Programban, itt is jellemző, azoknak szeretnének adni, akik részben saját maguk is felelősséggel 

viseltetnek és megpróbálnak a saját életükön jobbítani, és ehhez szeretnének hozzá tenni. Üzeni a 

Jobbikosoknak, hogy Lyukóban szükség lehet ilyen programokra, mert a szerencsétlen gyermekek 

önhibájukon kívül, nem tehetnek arról, hogy milyen családba születtek. Természetesen a szülőket 

felelősségre kell vonni és felelőssé is tehetők, ha a gyermeket nem gondozzák, amiről a gyermek 

nem tehet. Amikor például ezt a bizonyos 10 cigányasszonnyal járó Mentor Programot elinditották, 

akkor nem elsősorban azoknak a családoknak akartak segíteni, akik ezt nem érdemlik meg. 

Hangsúlyozza, azokon a gyerekeken akartak segíteni, akikről a védőnői jelentés azt jelentette 2016 

januárjában, hogy 2015. november óta esetleg nem fürdették meg őket otthon. Ezt a programot 

azért szervezik, hogy a családban megtörténjen ez, bevigyék, megfürdessék őket, a ruhájukat 

kimoshassák. Tehát pontosan az, hogy élhető, egyáltalán emberi körülményeket tudjanak 

biztositani azoknak a szerencsétlen gyermekeknek, akik olyan családba születtek, ahol az anya 

esetleg nem képes minderre. Azt pedig, hogy mikor mire kell megtanítani a nehéz sorsú, 

műveletlen embert, arra mond egy orvosi példát. Tudomásul kell venni azt, hogy ebben a városban 

élnek olyan emberek akik önhibájukon kivül kerültek ilyen helyzetbe. Mindenki örüljön annak, 

hogy olyan családba született, ahol a szülei gondozták, aki nem ilyen helyre született, annak a 

városvezetés felelőssége, hogy ne a szocialisták mintájára, a feneketlen vödörbe öntsék a 

jutatásokat, viszont a rászrulóknak tényleg adják meg a minimális feltételeket. 

 

Nagy-Korsa Judit: Vitába száll Jakab Péter és Pakusza Zoltán képviselőkkel, mert úgy gondolja, 

hogy a 10 mentor is kevés. Jelen esetben nem arról van szó, hogy vörös szőnyeget terítenek az 

emberek elé, akik Lyukóban laknak és nem törődnek a gyerekeikkel, és mindent megkapnak, mert 

megadják nekik. A város, az ország érdeke, hogy azok az emberek, akik így nőttek fel, ahogy a 

nagyszüleik és a dédszüleik is, ilyen körülmények között, ilyen szemlélettel, azok tudjanak 

változtatni a gyereknevelési szokásaikon. Például, hogy a háztartásvezetést megtanulják, ehhez a 

legjobb módszer az, hogyha olyan asszonyok segítenek nekik, akik példát tudnak mutatni egy 

adott közösségben. Nem ez az elsődleges dolog, amiről beszélni szeretne, de erre muszáj volt 

reagálnia.  

A város népessége fogy és láthatóan kevesebb gyerek születik. Az anyagban azzal érvelnek, hogy 

azért kell kevesebb gyereknek fizetni gyermekvédelmi támogatást, mert 2010-ben még ez több 

volt, azóta javultak a viszonyok, körülmények Miskolcon, több ember dolgozik most. Azt írták 

4000 munkahelyet teremtettek és ez tulajdonképpen azt jelenti, hogy ennyivel több embernek van 

Miskolcon munkája. Meglátása szerint ez azért nem igaz, hiszen rengeteg olyan ember is dolgozik 

ezeken a munkahelyeken, aki nem miskolci. Az az érzése, hogy azért körülbelül 5000 a miskolci 

támogatott gyereknek a száma, mert 16 éves korban már nem kötelező tanulni, kiesnek ebből a 

körből. 18 év volt régen, de most már 16 éves korig lehet tanulni. Elkezdte számolgatni, hogy 

37.000 forint az egy főre eső maximum, ami kritériuma annak, hogy egy családban a gyerekek 

támogatást kapjanak. Megjegyzi, ez nem túl sok pénz, de jóval fölötte van a borsodi átlag 

keresetnek, akkor is, ha az ember hozzá számolja még a családi pótlékot. 

 

- A FIDESZ-KDNP Frakció kivonul az ülésteremből. - 

 

Jakab Péter: Azt, hogy Miskolcon a demográfiai helyzet milyen, nem kell ecsetelni. 

Kilencezerrel csökkent a lakosságszám, az öregedési index 144 %, ezért is örömteli, ha van 

Miskolcon olyan városrész, ahol lakossági igény mutatkozik egy új bölcsőde létesítésére. A 

Jobbikhoz számos lakossági megkeresés érkezett ezzel kapcsolatban, fel is merték az igényeket. 

Ennek részeként több mint 70 szülő vagy nagyszülő az aláírásával is jelezte, hogy szeretnék ha 

Martinkertvárosban új bölcsőde létesülne. Az Önkormányzat kommunikációja felemásra sikeredet, 

hiszen március végén Jegyző úr még arról tájékoztatta, hogy gyakorlatilag semmilyen lakossági 

igény nem érkezett új bölcsődével kapcsolatban. Miután a Jobbik jelezte, hogy hozzá több mint 70 
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is, a terület FIDESZ-es képviselője, Szécsényi Marianna azon nyomban bedobta a köztudatba, 

hogy hozzá is érkezett több mint 100. Tehát most nem tudja, hogy melyik az igaz. Egy biztos, azt a 

70 aláírást összegyűjtötték és az érintett szülők felhatalmazásával szeretnék Polgármester úrnak 

átadni, jelezve azt is, hogy ezek a szülők.... 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kérdése, hogy most melyik napirendről beszél Képviselő úr? 

 

Jakab Péter: A bölcsődei férőhelyek, a gyermekvédelmi beszámoló 55. oldalán ... 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Tehát ez a beszámoló. A képviselő munkáról történő beszámoló 

vagy a bölcsődei kortörténetekről? 

 

Jakab Péter: Kéri a Polgármester urat, hogy tisztelje meg a martinkertvárosi szülőket, hogy végig 

hallgatja a szülők képviseletében. 

A beszámoló 55. oldala foglalkozik a bölcsődei férőhelyek esetleges bővítésével. Itt szeretné 

jelezni, hogy a bővítésre szükség van Martinkertvárosban, bár a vezetés Szirmát jelölte meg 

helyszínként. Hangsúlyozza, hogy a hozzájuk fordult szülők, nagyszülők Martinkertvárosban 

szeretnék ezt a bölcsődét. Amikor lefixálják a helyet, akkor ezt kéri, vegyék figyelembe. 

Felszólalása végeztével átadná az aláírásokat. 

 

- A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. - 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Dr. Tompa Sándor ügyrendi felszólalási szándékot jelez. Kéri az 

ügyrendi szándék megjelölését, és azt, hogy az SZMSZ-ben melyik paragrafus alapján szeretné azt 

felterjeszteni. 

 

Dr. Tompa Sándor: Ügyrendi kérdésben kért szót. A magyar önkormányzatokról szóló törvény 

81. § c) pontja, azt mondja, hogy a jegyző és a hivatal gondoskodik az önkormányzat működésével 

kapcsolatos feladatok ellátásáról. Az előbb ahhoz kérte a jegyző segítségét, hogy a Polgámester úr 

által felajánlott módosító inditványt egy hivatali kollegával leírathassa, kinyomtathassa és 

beadhassa a nap végéig. Jegyző úr rábólintott a kérésére, odaküldte Bodnár Tibor úrhoz, aki pedig 

közölte, hogy a Jegyző úr felülbírálta korábbi álláspontját és nem biztositsa ezt a közremüködést. 

Ebben az ügyben szeretné a Testület véleményét megkérdezni, hogy egyetértenek-e Jegyző úrral. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Ismerteti az SZMSZ vonatkozó részét: a települési képviselő 

ügyrendi javaslatot tehet azzal a céllal, hogy felhívja az elnök figyelmét a rendeletben foglalt 

eljárási szabályok megsértésére. Véleménye szerint ezt nem kell kommentálnia. 

Megadja a szót a következő felszólalásra jelentkező képviselőnek. 

 

Pakusza Zoltán: A gyermekvédelmi beszámolóval kapcsolatban azt gondolja, hogy ott van az 

eltérés. Nyilván a Jobbik is azt gondolja, hogy azok a gyerekek, akik önhibájukon kivül nehéz 

helyzetben vannak, azokon segíteni kell. A kérdés, hogy ezek a gyerekek miért kerültek ebbe a  

helyzetbe, hogy az ő szüleik, miért nem foglalkoznak velük rendesen. Kérdés, hogy ezeknek a 

szülőknek a hozzáállásán azzal lehet-e javítani, hogy azt mondják, itt ingyen moshat, ingyen 

étkezést kap, vagy azzal, hogy figyelj barátom te vagy a szülő, neked is van feladatod a gyerekkel. 

Elmond egy rövid történetet, hogy 2013-ban a választókörzetében egy beköltöző családról lett 

tudomása, fel is ment és meg is látogatta őket. Akkor egy gyerekkel költöztek egy kis faházba az 

erdő szélére, ahol se víz, se villany, se szennyvíz, se megfelelő kémény nem volt. Akkor 

tájékoztatták őket, hogy nagyon fontos a gyerek érdekében, hogy elkezdjen ott építkezéseket 

folytatni, ha csak lassan halad, akkor is. Jelenleg a helyzet nem sokat változott, eltelt három év. 

Annyiban mégis, hogy újabb három gyermek született. Úgy gondolja, az ilyen szülő az felelőtlen. 

Az ilyen szülőnek tudnia kellene, hogy neki kellene azokat a feladatokat ellátni, amelyek a szülő 
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feladatai. A Jobbik nyilván erről beszélt. Mindezt Nagy-Korsa Judit képviselő asszonynak is üzeni,  

a szülői felelősségről beszélnek. A szülőnek tudnia kell, hogy neki olyan lakhatási körülményeket 

kell teremtenie, legalább minimális szinten, hogy az lakható legyen. Ahol nincs szennyvíz, ott a 

gyerek fertőzőtt körülmények között van és oda megy vissza nap mint nap.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Egyetért azzal, hogy az ilyen szülő felelőtlen, a megoldásban nem 

értenek egyet, amire nem tért ki a Képviselő úr. 

 

Nagy-Korsa Judit: Pakusza képviselő úrral vitatkozik ismételten. Egyetértenek abban, hogy 

felelőtlenség, de nem tudnak mást tenni, ha saját magukon is segíteni akarnak, minthogy ezeket az 

embereket valamilyen módon neveljék, és ehhez jó a Mentor Program. A büntetéssel semmire nem 

mennek. 52.000 forintja van az illetőnek, ha közfoglalkoztatott, egyébként semmit nem tud 

félrerakni. Ismer olyan családot, ahol 25 m2-en laknak nyolcan és egyszerűen se víz, se fűtési 

lehetőség, csatorna sincs, de 30.000 forintot kell a főbérlőnek fizetni, azért a sufni semmiért. Ezen 

is el lehet gondolkodni.  

Amiről igazán szeretne beszélni és kiemelni, az a Klebelsberggel kapcsolatos. Lehet, hogy most 

utoljára mondhatják el a véleményüket, mert mint ahogy tegnap kiderült, 2017-től minden iskola 

állami kézbe kerül, nem csak a fenntartás, hanem a működtetés is. Aggodalommal tölti el ez a tény 

– reményei szerint mindenkit ebben a teremben -, mert ezért a városnak bizonyára fizetnie kell az 

állam számára, hiszen ezt sehol nem csinálják ingyen. Vannak olyan települések, ahol ez így 

történt viszont nagyon sokan rájöttek, hogy sokkal többet fizettek, mint amit a KLIK kifizetett az 

iskola működtetésére. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Képviselő asszonyt, hogy térjen vissza a napirendre, mert ez 

egyáltalán nem szól arról, hogy az Önkormányzatnak kellene az államnak fizetnie. 

 

Nagy-Korsa Judit: Rendben van, csak ez egy abszolút aktuális és friss problémát vetett fel. Csak 

azt szerette volna megkérdezni Polgármester úrtól, hogy mennyit kell majd várhatóan fizetnie a 

városnak. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Képviselő asszonyt, hogy írásban tegye fel kérdését, mert 

nem értelmezhető. 

 

Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező, a vitát lezárja. 

 

A zárt ülésre felvett napirendek tárgyalásával folytatják munkájukat, ennek megfelelően zárt ülést 

rendel el. 

Megkéri a vendégeket, a sajtó képviselőit, hogy hagyják el az üléstermet. 

 

 

 

A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül. 

 

 

– A zárt ülést követően a nyílt üléssel, 

 

a közérdekű bejelentésekkel, hozzászólásokkal folytatják munkájukat. – 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Megadja a szót a felszólalásra jelentkező képviselőknek. 

 

Hozzászólók: 
 

Pakusza Zoltán: Egy időpontot szeretne kapni. Április elején átküldte a városnak azoknak az 

utcáknak a listáját, ahol kátyúzni kell a választókörzetében. Szeretné tudni, meddig kell várni 

azzal, hogy a kátyúzás megtörténjen, várhatóan az ütemezés, a kátyúk rendbetétele mikor ér 

választókörzetébe. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Képviselő urat, hogy egyeztessen Dr. Schweickhardt Gyula 

úrral, aki pontosan el tudja mondani, hogy mikor és hol kátyúznak a városban. 

 

Kovácsné Budai Mária: A Régió Park igazgatójának címezi kérdését. Hónapokkal ezelőtt 

elindították a Mátyás király utca páratlan oldalú parkolójának a fizetőssé tételét. Érdeklődik, hogy 

mikor lesz belőle valami, mert az ott lévő Áruház igazgatója ma is felhívta, hogy nem tudnak 

parkolni az áruház előtt, amióta a sportiskola elindult és délután nagyon sokan járnak oda szülők, 

gyerekek és elfoglalják az üzlet parkolóját.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Igazgató urat, hogy válaszoljon a felmerült kérdésre. 

 

Perecsenyi Attila: Tájékoztatásul elmondja, hogy elvégezték a hatástanulmányt, megtörtént a 

parkolószámlálás. A rendeletet körülbelül 10-15 ponton módosítják az elkövetkezendőkben, ezek 

között szerepel az Árok utcának is a díjmentessé tétele. Természetesen a megfelelő adminisztrációt 

végig kell vinni, egy csomagban lesz, tervei szerint a szeptemberi Közgyűlés alkalmával. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást.  

 

Révész Péter: Az ezelőtti Közgyűlésen Kovács László képviselővel felvetették az Ómassai út 

rehabilitációját. Akkor Képviselőtársa prioritásként kérte, hogy ezt a kátyúzást végezzék el, ami a 

mai napig sajnos nem történt meg.  

Még egy kérése ugyanezzel az úttal kapcsolatban. Tavaszi-nyári időszakban a fák és egyéb 

növények növekedése nagyban zavarja a gépjárművezetőket, mert benyúlnak a vezetők látóterébe. 

Kéri a benyúló faágak eltávolítását. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: 1-2 héten belül elindulnak a munkálatok. 

 

- A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. -  

 

Jakab Péter: Minden közgyűlés alkalmával elhangzik, hogy mennyire szívükön viseli a vezetés a 

nyugdíjasok sorsát. Ezért tartja megdöbbentőnek azt, hogy ma Miskolcon vannak olyan 

nyugdíjasok, akik ledolgozták az életüket a városért, adót fizettek, betartják a törvényeket, az 

Önkormányzat engedélyével építkeztek, vagyont teremtettek Miskolc számára, és most annyit 

kérnének, hogy utcájukban az ivóvízhez való hozzáférés lehetőségét biztosítsa az Önkormányzat. 

Miskolc-Tapolcán, belterületen, a Nagykőkötő utca nyugdíjas lakói több ízben megkeresték már az 

Önkormányzatot azzal az igénnyel, hogy az utcájukban is legyen vízvételi lehetőség. Legutóbb 

április elején azzal utasította el őket a Hivatal, hogy jelenleg nincs lehetőség orvosolni a problémát. 

A Jobbik már felhívta a városvezetés figyelmét, hogy ez nem lehetőség kérdése. A víziközmű 

szolgáltatás a belterületi lakcímekre kötelezően ellátandó önkormányzati feladat. A Hivatal mégis 

megmagyarázta, hogy épp ebben a belterületi utcában miért nem kell a vízvételi lehetőséget 

biztosítani. Összehasonlításképpen elmondja, hogy Lyukóvölgy külterületén, zártkerti övezetben – 

ahol tudomása szerint ’92. óta építési engedélyt sem adtak ki, mégis sokan illegálisan építkeznek, 

beköltöznek – ott az Önkormányzat kínosan ügyel arra, hogy 150 méteres körzetekben legyen 
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ivóvízvételi lehetőség. Miskolc-Tapolca, belterület üdülőövezetében, ahol tisztességben megőszült 

nyugdíjasok laknak, fizetnék a vízdíjat, de nem adnak rá nekik lehetőséget. A beruházás, a 

gerincvezeték kiépítése 8 millió forintba kerülne. Az ivóvíz szolgáltatás nem lehet pénz kérdése. 

Kérdése, hogy mikor kerül sor a beruházásra. 

 

- A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. - 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Írásban kap választ Képviselő úr. 

 

Dr. Kovács László: Négy, a körzetét érintő témát vet fel. 

Az első az MVK Zrt.-t érinti. Az Alsó- és Felső-Majláth buszmegállói vonatkozásában elmondja, 

hogy a megváltozott forgalmi rend és az áthelyezett buszmegállók miatt megszűnt a fedett 

esőbeálló. A lakossági kérés arra vonatkozik, hogy mikor és hogyan tudják megoldani azt, hogy 

ezen a területen ismét legyen fedett váró, hogy ne kelljen ázni az utasoknak a buszmegállóban. 

Második téma, amit említ, a villamos csikorgása. A tél elmúltával jelezték a Hegyalja utcában 

lakók, hogy a csikorgás éjszaka nehezíti a pihenésüket. Elmondásuk szerint, ha gyorsabban 

mennek a villamosok, mint a megengedett 20 km/óra sebesség, akkor a jármű hangosan csikorog. 

Kéri, hogy ezt vizsgálják meg.  

Az ÉMÁSZ végzett a Cserje utcában a vezetékek környékén történő gallyazást, melyek ott 

maradtak fél éve. Hiába kérik a Városgazdás munkavezetőn keresztül, az ÉMÁSZ nem szállította 

el. Lakossági kérdés, hogy ez mikor történik meg.  

Alsóhámorban a Szeleta utca lakói jelezték azt, hogy a korábbi szennyvízcsatorna építés kapcsán, 

az átemelő építését követően folyamatosan, erős szennyvíz szagot éreznek. A MIVÍZ-t kéri, hogy 

vizsgálja ki ennek az okát, illetve hogy orvosolható-e. 

Negyedik kérése a MIHŐ-höz szól. A Kuruc utca elején lakók, akik távhőszolgáltatásban 

részesülnek, kérik, hogy amióta a mért energiát fizetik – körülbelül 1,5 éve – azóta nyitott 

ablakoknál alszanak. A fűtés sokkal erősebb a szükségesnél. Kéri ennek a kivizsgálását, hogy 

jogos-e a lakossági panasz.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a felvetéseket. Megjegyzi, hogy annyira szerteágazók a 

témák, hogy írásban válaszolnak rájuk. 

 

Szilágyi Szabolcs: Tudomására jutott, hogy választókörzetében több társasházban, amit nem a 

MIK kezel, viszont a MIK-nek van érdekeltsége, már három éve az a gyakorlat, hogy a MIK 

mindig az előző évi díjakat fizeti meg a társasháznak. Ezzel az a probléma, hogy a fészekrakós 

pusztítás után óriási kintlévőségei vannak a lakóházaknak. Kérdése, kérése, hogy a tárgyhavi 

díjakat fizesse meg a MIK, hogy a felújításokra is jusson pénz.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a felvetést. Információi szerint már naprakészek a 

fizetéssel a MIK-es lakások kapcsán is.  

 

Dr. Tompa Sándor: Az elmúlt egy hónapban is küldtek a miskolciak kérdéseket. Most a DVTK-

val kapcsolatban gyűjtött össze olyan kérdéseket, amikre választ szeretne kapni. 

Rendeződtek-e már a pálya tulajdonviszonyai és a kapcsolódó fejlesztési területek?  

A közbeszerzést azt tudják, hogy kiírták. Kérdése, hogy van-e egyáltalán „B”-terv, ha elsőre nem 

jön össze ez a közbeszerzés. 

Mi van az ott lakók kitelepítésével, családok sorsát érinti, és ismereteik szerint elég apró lépésben 

halad.  

Hogyan áll a Honvéd Papp József pálya bevonása, felújítása – emlékei szerint – az MVSC 

számára? 
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Mi van az MVSC pályával, a tulajdonviszonyok rendben vannak-e, a domb elszállítása 

megoldható-e, a világítás plusz energiaigénye rendelkezésre áll-e, ki fog ott játszani NB1-es 

mérkőzést, és a környék közlekedése, parkolása fel van-e erre készítve? 

A nyilatkozatokból tudják, hogy Mezőkövesd le van kötve a DVTK számára. Kérdése, hogy 

mikortól, és hogyan jutnak el oda a DVTK szurkolók? 

Az építkezés alatt hol fog a DVTK csapata edzeni? 

Pontosan mikor kezdődik az építés és mikor lehet a DVTK új stadionjában NB1-es mérkőzéseket 

játszani? 

Kérdése továbbá, hogy tervezik-e a LÁEV kisvasút meghosszabbítást a DVTK Stadionig? 

Azt is szeretné megkérdezni, hogy Kriza Ákosnak van-e telke a Stadion környékén, ahhoz, hogy 

ugyanúgy megtekinthesse a meccset, mint a nagyvezér teszi Felcsúton. 

Úgy gondolják, hogy a körülbelül 12 milliárdnyi beruházásnak lett volna sokkal több és jobb helye 

Miskolcon, amire már számtalanszor elmondták a javaslataikat. Továbbra is úgy gondolják, hogy a 

kevesek Magyarországa helyett a sokak Magyarországát kellene építeni. 

Felszólalása végén pozitív dologról is szeretne szólni. Innen is gratulál a Napur Architect Kft. 

sikerének, akik „Az új Városliget kapuja” nemzetközi építészterv pályázaton az új Néprajzi 

Múzeum megépítésére a nemzetközi zsúri tegnapi döntése szerint megnyerték a pályázatot. Ez 

azért érdekes, mert három miskolci építész munkája van ebben. Név szerint, Ferencz István, 

Rudolf Mihály és Bodonyi Csaba, valamint Ferencz István fia Ferencz Marcell. Mindannyian 

büszkék lehetnek rájuk és gratulál még egyszer nekik. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Ahhoz képest, hogy az Képviselő úrék nem igazán támogatják a 

stadionberuházást, elég sok kérdést sikerült feltenni, melyek nagy része a klubot érinti. Kéri, hogy 

tegye fel azokat a klubnak, mert ők tudják megválaszolni, hogyan szervezik meg a mezőkövesdi 

játékot, illetve egyéb más kérdést.  

A közbeszerzés döntően tartalmazza azokat a válaszokat, amelyeket feltett Képviselő úr. Van 

mindenre „B” alternatíva, de a vezetés az „A” alternatívára, a győzelemre játszik. Azt remélik 

természetesen, hogy első körben érvényes lesz a közbeszerzés és tudják tartani azt a határidőt, 

hogy a következő év őszétől a Diósgyőr újra a saját stadionjában tudjon játszani. 

 

Szécsényi Marianna: A Városgazdától kérdezi, de a kérdést már Pakusza Zoltán képviselő úr is 

feltette. Szeretné megtudni, hogy a kátyúzás munkafolyamatába Szirma és Marintkertváros mikor 

kerül bele. Nemcsak azért mert sok kátyú van, hanem azért is, mert sokan fordulnak hozzá ezekkel 

a panaszokkal. Kiemeli, hogy a Kisfaludy-Berzsenyi utcára kanyarodva a buszjárat mentén óriási a 

kátyú, a szélessége lassan eléri az út szélességét. Szeretné, ha ez rövid időn belül orvoslásra 

kerülne.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Írásban mindannyian megkapják válaszaikat a felmerült 

kérdésekre.   

 

Nagy-Korsa Judit: Első kérdése, hogy kapnak-e a várostól támogatást vagy bármilyen segítséget 

azok a károsultak, akik a Corvin utca 2–8. szám alatt laknak, és az ott történt lakástűz eset kapcsán 

nagyon súlyos károkat szenvedtek. Valamikor nyár végére készül el az új tető, sokan vissza se 

tudnak menni a lakásaikba. 

A József Attila utca 45. szám alatti társasházból mindenkit ki kellett tenni, most eladó ez az épület. 

Kérdése, hogy tett-e a város ajánlatot a megvételre. 

Nem működnek a jelzőlámpák este 8-tól a város legalább kettő, igen fontos kereszteződésében, 

ami borzasztóan zavaró: az Uitz, Vörösmarty, Soltész-Nagy Kálmán, illetve a Corvin, Uitz, 

Vörösmarty kereszteződésében. Időnként a helyzet életveszélyes. Kérdése, hogy miért van így, 

lehet-e ezen változtatni. 

Utolsó felvetése, amely nagyon sokakat érint. A MiNapban két interjú is készült arról, hogy jövőre 

várhatóan megemelnék a Salkaházi Sára Program 10 ezer forintját, amit helyesel. Kérdése, hogy 
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gondoltak-e arra, hogy a 10 ezer forint feletti összeget az alacsony nyugdíjakból élő emberek 

között differenciáltan osszák el. Tehát maradna mindenkinek a 10 ezer forint, csak az a feletti 

összeget kellene elosztani úgy, hogy akinek az átlag nyugdíj alatt – 115 ezer forint alatt – van a 

nyugdíja, azok között differenciáltan osszák el a maradékot. Tudomásul kell venni, hogy 

Magyarországon a nyugdíjasoknak az 51%-a 70-120 ezer forint között kap nyugdíjat, a borsodi 

átlag, 115 ezer forint nagyon kevés.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A Salkaházi Program indításakor jeleztek egyfajta krédót, hogy mi 

alapján szeretnék ezt a támogatást nyújtani. Azokat szeretnék támogatni, akik az egész életüket a 

munka mezején töltötték. Nem szeretnének differenciálni ebben az esetben sem. A pénzügyi 

helyzet alakulásának függvényében fognak dönteni, körülbelül ősszel látják majd, hogy milyen 

gazdasági lehetőségei vannak az Önkormányzatnak, és a döntést akkor fogják meghozni.  

A kérdések közül az egyik a tűzesettel kapcsolatos. Kéri Aljegyző asszonyt, hogy nyújtson egy 

rövid tájékoztatást a tűzkárt szenvedett családok támogatásáról. 

 

Miklós Béláné: A helyszínen a Hivatal munkatársai felvették a kapcsolatot az ott lakókkal. A 

Szociális Osztály, a Jogi Osztály a biztosító részvételével tájékoztatta a lakókat az önkormányzati 

segítség lehetőségéről. A kiégett lakásoknál, a felső szint tekintetében a helyszínen elvégezték a 

környezettanulmányt. Vélhetően a támogatás úton van. A többi lakás tekintetében is egyeztettek a 

lakosokkal, felvették velük a kapcsolatot, egyeztettek időpontot, fel fogják őket keresni. A szociális 

rendelet szerint tudnak nekik támogatást nyújtani. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Aljegyző asszonynak tájékoztatását. 

Képviselő asszonynak volt még két kérdése. Az egyik a József Attila utcai ingatlan megvételére 

vonatkozott. Tájékoztatásul elmondja, hogy nem szeretné megvenni a város, nem illik bele a városi 

portfólióba.  

A közlekedési lámpák vonatkozásában elmondja, hogy őt pedig az zavarja, hogy olyan lámpák 

égnek éjszaka, aminek semmi értelme nincs. Az, hogy menjen vagy sem a lámpa, az szakmai 

kérdés, úgy gondolja, ezt szakemberre kell bízni. 

 

Földesi Norbert: Szintén a lámpa témáját érinti. Tavaly novemberben már másodjára beszélt a 

Pláza-Szentpáli kereszteződésben a balos lámpáról, a balos kanyarodás kapcsán. Akkor kapott egy 

levelet Pfliegler alpolgármester úrtól, hogy vizsgálják az ügyet. Megjegyzi, jön a turista szezon, 

még mindig nem történt semmi, viszont egyre nagyobb a forgalma a kereszteződésnek. 

A Bazártömböt érinti a belvárosi parkoló-mizéria. Kérdése, hogy nem lehetne-e valamilyen 

megoldást találni a turista szezon időszakára, mert úgy látja, hogy egyre komolyabb gondok 

vannak, lesznek. 

Szintén tavaly novemberi kérdése volt Polgármester úrhoz, és az volt a válasza, hogy belső 

vizsgálat indult a Science Múzeummal kapcsolatban. Az valószínűleg már lezajlott és jegyzőkönyv 

is készült. Amennyiben rájuk, képviselőkre is tartozik, szeretnék elkérni a vizsgálat eredményét 

feltáró jegyzőkönyvet. 

Következő probléma kör a Szent Ferenc Kórház előtti bicikli út, ami kapcsán hosszabb távra 

gondolkodna közösen a vezetéssel. Az autósoknak kiemelt figyelemmel kell lejönni a környező 

utcákból, ami rendben van, hiszen a KRESZ ezt írja elő. Egy gömbtükör van az egyik 

kereszteződésben, a többinél nem helyeztek még el ilyet. Megjegyzi, szerinte nemcsak az autós a 

hibás, hanem a biciklisek is. Gyakran közlekedik ott és a biciklisek a táblára hivatkozva 

ugyanazzal a sebességgel mennek át a kereszteződésben, mint a szakasz többi részén. Kérése, hogy 

van-e bármilyen lehetősége az Önkormányzatnak, a rendészetnek a rendőrséggel közösen olyan 

akcióra, vagy lassító térelem elhelyezésére, amivel ezt a problémát át tudják hidalni. Örül annak, 

hogy egyre többen bicikliznek és többen használják ki ezt a lehetőséget, de a veszélyforrás is 

megnő a balesetek szempontjából. Az autóst és a biciklist is félti, mert látni arra csúnya 

baleseteket.  
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Többször jelezte már, az Arany Corvin Üzletháznál balra kanyarodni az Arany János utca felé, 

valamint a Gasztrofol felől jövő, szintén balra kanyarodni a kavicsos parkoló felé probléma van. A 

közterület-felügyeletnek ott milliókat lehetne keresni, illetve a rendőrségnek és büntetésekkel, 

megjegyzi balesetveszélyes, hogy megszaggatva ugyan, de ki van téve a balra kanyarodni tilos 

tábla, de a többség elkanyarodik balra. Szerinte van megoldás a helyzetre, amennyiben van rá mód, 

elmondaná javaslatát.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Szerteágazó volt a probléma felvetése, írásban fog választ kapni. 

 

Dr. Simon Gábor: Javaslatot, kérést kíván elmondani.  

Akik autóval járnak, láthatják, hogy Miskolc útjai az elmúlt években hihetetlen módon 

lerongyolódtak. Néhány fontos útszakasz meglehetősen rossz állapotban van. Nem a kátyúzásra 

gondol, hanem arra, hogy néhány útnál ennél nagyobb volumenű felújításra kellene sort keríteni, 

mert van ahol már csak az egybe aszfaltszőnyeg terítés jelenthet megoldást. Ilyen a Görgey utca, a 

Kiss Ernő, Andrássy út, Muhi utca, a Martinkertváros és Szirma közötti szakasz és a Tapolcai út is. 

Az utóbbit megnézte, a teniszpályától, ha valaki körbemegy a Tapolcai úton, akkor több mint 500 

darab úthiba van jelenleg, foltok, kátyúk, egymáson lévő foltok, útrepedések. Ezt is például hiába 

kátyúzzák ki, raknak oda még foltot, nem fogja megoldani a problémát. Úgy gondolja, hogy ezekre 

a főbb utakra, amiket felsorolt, valamilyen felújítási programot kellene csinálni a kátyúzáson 

túlmenően. A Hivatal műszaki embereink felül kellene vizsgálni, ezeket a főbb útvonalakat 

megnézni, hogy milyen költségvonzata van, hogyan lehet forrást keríteni rájuk. Példaként hozza 

fel a tapolcai turizmust, hogyha valaki megérkezik Miskolcra, végig megy a Futó utcán, a Tapolcai 

úton, nem annak kellene örülnie, hogy nem esett szét az autója. Javasolja, hogy valamelyik 

következő Közgyűlésre készüljön ebből egy átfogó anyag, vitassák meg, és nézzék meg, hogy 

ezeket az utakat hogyan lehetne rendbe rakni.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Jogosnak nevezi a felvetést. Mindannyian tudják, hogy a város 

útjainak nagy részét viszonylag rövidtávon rendezni kell. Természetesen a Hivatal teszi a dolgát, 

nagyon sok, a Képviselő úr által is említett útnak a kiviteli terve is megvan. Amiről beszélt 

Képviselő úr, az körülbelül 2-2,5 milliárd forint értékű útfelújítás, aminek egy része az előbb 

említett TOP-nak a tartalma, tehát két éven belül egy része felújításra kerül, új aszfaltszőnyeget 

kap. A többi része pedig a gazdasági lehetőségek függvényében kerül megvalósításra. A Tapolcai út 

fejlesztését akkor viszik véghez, amikor a fürdő fejlesztése lezárul, hogy ne tegyék tönkre a nehéz 

járművek az új utat.  

 

Molnár Péter: Három, a választókörzetben lévő akkut problémára hívja fel a figyelmet. A 

jellegükből adódóan most nem, de majd írásban kér választ és bízik abban, hogy a megoldást is 

megtalálják.  

A jelzőlámpák kapcsán már több mint egy éve vetette fel és kérte, hogy szakemberek vizsgálják 

meg a Vörösmarty, Uitz és Corvin kereszteződését, amelyiknél este 8-kor a lámpa sárga-villogóra 

vált, viszont a Vörösmarty és Király utca kereszteződésében fix jelzőfény van. A Corvinon – az 

első kereszteződésben – van egy stop tábla, de ezt nem veszik figyelembe az autósok. Sokszor 

olyan balesetveszélyes helyzetek vannak, hogy indokoltnak tűnne, hogy este 8 után is pirosat 

jelezzen a lámpa, vagy legalább a gyalogátkelőhely erősebb megvilágítás alá essen. Kéri, hogy 

vizsgálják és oldják meg a problémát.  

Többször kérte, hogy az Arany Corvinnal szemben az Arany János utca 17. számnál is legyen 

gyalogátkelő, bízik abban, hogy mielőbb megvalósul. 

Szintén régi, akkut probléma választókörzetben, a Vörösmarty és Király utca kereszteződésben 

található egy nagyobb bolt, aminek az oldalában van egy olyan gyűjtő elhelyezve, ahova a 

sörösdobozokat lehet bedobni. A céllal teljesen egyetért a szelektív hulladékgyűjtés tekintetében, 

csak az a baj, hogy sok nehéz sorsú ember a napját azzal tölti, hogy kukákat felforgatva gyűjtik 

össze a sörösdobozokat, majd elhelyezik a gyűjtőedénybe és ebből a pénzből veszik meg a napi 
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tablettás borukat. Iszonyatosan nagy szemetet, piszkot, szennyt hagynak maguk után. A lakosok 

már azt kérik tőle, hogy a korábban a közterületekre elhelyezett padokat vettesse be, mert ezek az 

emberek ott tanyáznak. Úgy gondolja, hogy ennek a gyűjtőedénynek mindenképpen helye lenne 

valahol, de semmiképpen itt, a belvárosban. A Rendészet tud erről a problémáról, a seriff 

folyamatosan foglalkozik vele, de kéri, hogy valami hathatósabb városi lépés is történjen az 

ügyben, hogy ez a gyűjtő onnan elkerülhessen. 

A Bihari utca 1–3. szám közötti neuralgikus állapotokra tekintettel kéri, hogy a Régió Park a 

Városüzemeltetéssel együtt valamilyen megoldást találjon a parkolási problémákra. Perecsenyi úr 

is tudja, hogy miről beszél, mindenképpen megoldást kell találni. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Írásban fognak a kérdéseire válaszolni. 

 

Fodor Zoltán: Négy dolog kapcsán kért szót. 

Az elmúlt szombaton fejeződött be a Várostörténeti vetélkedő, amely 8. alkalommal került 

megrendezésre. Dobrossy István nevét fémjelezte az emlékverseny. A gyerekek ajándékot kaptak 

és a Balatonra viszik őket. Kiss Gábor alpolgármester úrnak ezúton is köszöni, hogy eljött és 

megnyitotta a versenyt. 

5. alkalommal a hétvégén a körzetében született gyermekeknek fát ültetnek a szülőkkel közösen az 

Avasi Gimnázium előtt. Szeretettel várnak mindenkit, az eseményt meg lehet tekinteni. Megjegyzi, 

59 gyermek született választókörzetében a tavalyi év folyamán. 

12. alkalommal, 28-án kerül megrendezésre az Avason a főzőverseny. Nagyon örül annak, hogy a 

különböző frakciókból is részt vesznek az eseményen. Hangsúlyozza, a rendezvény pártsemleges. 

70 csapat lesz, összesen 350-400 fő. Bízik abban, hogy mindenki jól érzi majd magát.  

Dr. Schweickhardt Gyula polgármesteri megbízottnak köszöni a fészekrakók „röptetését”. Az 

elmúlt héten választókörzetében is történt egy, kiköltöztettek egy fészekrakó családot. Kívánja 

Schweickhardt úrnak, hogy tovább előre, ezen az úton, mert úgy gondolja, hogy semmi 

keresnivalója nincs a normális társadalomban és emberek között azoknak, akiket annak idején egy 

bűnözőcsoport beköltöztetett. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszönik a tájékoztatást. 

Bejelenti, hogy a napirendekről történő tételes szavazás következik.  

 

 

1. napirend: Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 

40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet módosítására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell dönteniük. A 

rendeletalkotáshoz minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges. 

 

A Közgyűlés 21 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás 

mellett megalkotta a 14/2016. önkormányzati rendeletét 

az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásról 

szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet 

módosításáról. 

 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/ 

 

2. napirend: Javaslat egyes szociális és gyermekjóléti tárgyú önkormányzati rendeletek 

módosítására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint két rendelettervezetről kell dönteniük.  

Elsőként az első rendelettervezetről döntsenek. A rendeletalkotáshoz minősített többség, legalább 
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15 igen szavazat szükséges. 

A Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 5 tartózkodás 

mellett megalkotta a 15/2016. önkormányzati rendeletét 

a személyes gondoskodást nyújtó szociális 

szolgáltatásokról és azok igénybevételéről szóló 21/2010. 

(VI.30.) önkormányzati rendelet módosításáról. 

 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/ 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a második rendelettervezetről. A döntéshez 

minősített többség szükséges. 

A Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 5 tartózkodás 

mellett megalkotta a 16/2016. önkormányzati 

rendeletét a személyes gondoskodást nyújtó 

gyermekjóléti alapellátásokról, azok igénybevételéről és a 

fizetendő térítési díjakról szóló 12/2014. (V.12.) 

önkormányzati rendelet módosításáról. 

 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/ 

 

 

3. napirend: Javaslat ingatlan közfeladat ellátáshoz kötött térítésmentes hasznosítására 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 

 

A Közgyűlés 27 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

VI-67/314.418/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: A Miskolc, Forgács A. u. 20. sz. alatti, 6167 hrsz.-ú ingatlan hasznosítása 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat ingatlan 

közfeladat ellátáshoz kötött térítésmentes hasznosítására” című előterjesztést és az alábbi 

határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat vagyonáról 

és vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet 12. § (3) és (6) 

bekezdés alapján a Miskolc, Forgács A. u. 20. sz. alatti 6167 hrsz.-ú ingatlant 2016. július 

1. napjától határozatlan időre, a nemzeti vagyonról szóló CXCVI. törvény 3. § (1) bekezdés 

1. pontjának a) alpontja, 11. § (10), valamint (13) bekezdése alapján közcélú adományként 

a Miskolci Felnőttképző Központ Kft. ingyenes használatába adja oktatási közfeladatainak 

ellátása céljából.  

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a MIK Zrt.-t, 

hogy 2016. július 1. napjától határozatlan időre a Miskolci Felnőttképző Kft.-vel ingyenes 

használatot biztosító használati szerződést kössön az adott ingatlanra oly módon, hogy az 

ingatlan rendeltetésszerű működtetésével járó rezsiköltségeket a használó köteles a 

szolgáltatók felé megfizetni, azokkal szolgáltatói szerződést kötni. 
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Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő kabinet: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő: az 1. pont tekintetében: azonnal  

  a 2. pont tekintetében: 2016. június 30. 

 

 

4. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a város területén 

működő nemzetiségi önkormányzatok között létrejött Együttműködési 

Megállapodások módosítására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 

 

A Közgyűlés 27 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

VI-68/314.419/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és Miskolc Megyei Jogú Város területén 

működő nemzetiségi önkormányzatok között létrejött Együttműködési 

Megállapodások módosítása 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a ,,Javaslat Miskolc 

Megyei Jogú Város Önkormányzata és a város területén működő nemzetiségi 

önkormányzatok között létrejött Együttműködési Megállapodások módosítására” tárgyú 

előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata és Miskolc Megyei Jogú Város Bolgár Nemzetiségi Önkormányzata 

közötti Együttműködési Megállapodás módosítását a határozat 1. melléklete szerinti 

tartalommal jóváhagyja. 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata és Miskolc Megyei Jogú Város Görög Nemzetiségi Önkormányzata 

közötti Együttműködési Megállapodás módosítását a határozat 2. melléklete szerinti 

tartalommal jóváhagyja. 

 

3 Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata és Miskolc Megyei Jogú Város Lengyel Nemzetiségi Önkormányzata 

közötti Együttműködési Megállapodás módosítását a határozat 3. melléklete szerinti 

tartalommal jóváhagyja. 

 

4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata és Miskolc Megyei Jogú Város Német Nemzetiségi Önkormányzata 

közötti Együttműködési Megállapodás módosítását a határozat 4. melléklete szerinti 

tartalommal jóváhagyja. 

 

5. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata és Miskolc Megyei Jogú Város Örmény Nemzetiségi Önkormányzata 

közötti Együttműködési Megállapodás módosítását a határozat 5. melléklete szerinti 

tartalommal jóváhagyja. 
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6. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata és Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata 

közötti Együttműködési Megállapodás módosítását a határozat 6. melléklete szerinti 

tartalommal jóváhagyja. 
 

7. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata és Miskolc Megyei Jogú Város Ruszin Nemzetiségi Önkormányzata 

közötti Együttműködési Megállapodás módosítását a határozat 7. melléklete szerinti 

tartalommal jóváhagyja. 
 

8. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata és Miskolc Megyei Jogú Város Szlovák Nemzetiségi Önkormányzata 

közötti Együttműködési Megállapodás módosítását a határozat 8. melléklete szerinti 

tartalommal jóváhagyja. 

 

9. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata és Miskolc Megyei Jogú Város Ukrán Nemzetiségi Önkormányzata 

közötti Együttműködési Megállapodás módosítását a határozat 9. melléklete szerinti 

tartalommal jóváhagyja. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:     Jegyzői Kabinet 

Határidő:  azonnal 

 

10. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert az Együttműködési Megállapodások 

módosításainak aláírására. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:     Jegyzői Kabinet 

Határidő:  2015. május 31. 

 

(A határozat mellékletei a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 

 

5. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Szolgáltatástervezési 

Koncepciójának 2016. évi felülvizsgálatára, valamint gyermekjóléti és 

gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló beszámolójának elfogadására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint két határozati javaslatról kell dönteniük. 

Elsőként az I. határozati javaslatról döntenek. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti I. határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

VI-69/314.420/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Szolgáltatástervezési Koncepciójának 

2016. évi felülvizsgálata 
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Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc 

Megyei Jogú Város Önkormányzata Szolgáltatástervezési Koncepciójának 2016. évi 

felülvizsgálatára, valamint gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló 

beszámolójának elfogadására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése, Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata Szolgáltatástervezési Koncepciójának 2016. évi felülvizsgálatát és aktualizálását a 

jelen határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 

 

Felelős:   Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Jegyzői Kabinet 

Határidő:   azonnal 

(A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, döntsenek a II. határozati javaslatról.  

 

A Közgyűlés 18 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti II. határozati 

javaslatot és meghozta a  

VI-70/314.420/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: A helyi önkormányzat 2015. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak 

ellátásáról szóló beszámoló elfogadása 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc 

Megyei Jogú Város Önkormányzata Szolgáltatástervezési Koncepciójának 2016. évi 

felülvizsgálatára, valamint gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló 

beszámolójának elfogadására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata 2015. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló 

beszámolóját jelen határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Jegyzői Kabinet 

Határidő: azonnal 

(A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 

 

6. napirend: Javaslat a Miskolci Rendőrkapitányság 2015. évi munkájáról szóló beszámoló 

elfogadására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 

 

A Közgyűlés 22 igen, 5 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot és meghozta a  

VI-71/314.421/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: A Miskolci Rendőrkapitányság 2015. évi beszámolójának elfogadása 
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Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a ,,Javaslat a Miskolci 

Rendőrkapitányság 2015. évi munkájáról szóló beszámoló elfogadására” című előterjesztést és 

a következő határozatot hozza: 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolci Rendőrkapitányság 2015. 

évi munkájáról szóló beszámolót a határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 

 

Felelős:    Polgármester 

Közreműködik:    Jegyzői Kabinet 

Határidő:    azonnal 

 

(A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy a sürgősségi napirendekről történő szavazás 

következik. 

 

1. sürgősségi napirend: Javaslat a 2015. évi összefoglaló ellenőrzési jelentés és a Belső 

Ellenőrzési Osztály 2016-2020. évi stratégiai tervének jóváhagyására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint két határozati javaslatról kell dönteniük. 

Elsőként az I. határozati javaslatról döntenek. 

 

A Közgyűlés 16 igen, 7 nem szavazattal, 3 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti I. határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

VI-72/314.437/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: A 2015. évi összefoglaló ellenőrzési jelentés jóváhagyása 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 2015. évi 

összefoglaló ellenőrzési jelentés és a Belső Ellenőrzési Osztály 2016-2020. évi stratégiai 

tervének  jóváhagyására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

A Közgyűlés Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 2015. évi összefoglaló ellenőrzési 

jelentését a határozat melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja. 

 

Felelős:  jegyző 

Végrehajtásért felelős: Jegyzői Kabinet 

  Belső Ellenőrzési Osztály 

Határidő: azonnal 

 

(A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, döntsenek a II. határozati javaslatról. 

 

A Közgyűlés 17 igen, 6 nem szavazattal, 3 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti II. határozati 

javaslatot és meghozta a  
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VI-73/314.437/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: A Belső Ellenőrzési Osztály  2016-2020. évi stratégiai tervének  jóváhagyása 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 2015. évi 

összefoglaló ellenőrzési jelentés és a Belső Ellenőrzési Osztály 2016-2020. évi stratégiai 

tervének  jóváhagyására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a határozat melléklete szerinti 

tartalommal jóváhagyja a Belső Ellenőrzési Osztály 2016-2020. évi stratégiai tervét. 

 

Felelős:  jegyző 

Végrehajtásért felelős: Jegyzői Kabinet 

  Belső Ellenőrzési Osztály 

Határidő: azonnal 

 

(A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 

 

2. sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolci Önkormányzati Rendészet 2015. évi munkájáról 

szóló beszámoló elfogadására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 

dönteniük. 

 

A Közgyűlés 16 igen, 7 nem szavazattal, 3 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot és meghozta a  

VI-74/314.438/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: A Miskolci Önkormányzati Rendészet 2015. évi beszámolójának elfogadása 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a ,,Javaslat a Miskolci 

Önkormányzati Rendészet 2015. évi munkájáról szóló beszámoló elfogadására” című 

előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolci Önkormányzati Rendészet 

2015. évi munkájáról szóló beszámolót a határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 

 

Felelős:    Polgármester 

Határidő:    azonnal 

(A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 

 

3. sürgősségi napirend: Javaslat a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci 

Tankerületéhez tartozó intézmények átszervezésével kapcsolatos 

véleményezési jog gyakorlására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint 11 határozati javaslatról kell dönteniük. 

Kéri, szavazzanak az 1. határozati javaslatról.  
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A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 10 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti 1. határozati 

javaslatot és meghozta a  

VI-75/314.439/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: A Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó 

intézmények átszervezésével kapcsolatos véleményezési jog gyakorlása az Avastetői Általános 

Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola tekintetében 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a 

Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó intézmények 

átszervezésével kapcsolatos véleményezési jog gyakorlására" című előterjesztést és a következő 

határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja az Avastetői Általános 

Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola (3524 Miskolc, Pattantyús Á. G. u. 2.) telephelyének (3516 

Miskolc, Kovács u. 1.) megszüntetését, a szakmai alapdokumentumban a "7. A feladatellátást 

szolgáló vagyon és felette való rendelkezés és használat joga" c. szövegrészből a telephelyre 

vonatkozó szöveg teljes terjedelemben történő törlését. 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy az 1. 

pontban megfogalmazott véleményt küldje meg a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ 

Miskolci Tankerülete részére. 

 

Felelős:    Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Polgármesteri Kabinet 

Közreműködik:   Gazdálkodási Kabinet 

Határidő:    1. pont tekintetében azonnal,  

     a 2. pont vonatkozásában 2016. május 20. 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a 2. határozati javaslatról  

 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 10 tartózkodás 

elfogadta az előterjesztés szerinti 2. határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

VI-76/314.439/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: A Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó 

intézmények átszervezésével kapcsolatos véleményezési jog gyakorlása a Fazekas Utcai 

Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola tekintetében 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a 

Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó intézmények 

átszervezésével kapcsolatos véleményezési jog gyakorlására" című előterjesztést és a következő 

határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja a Fazekas Utcai 

Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola (3525 Miskolc, Fazekas u. 6.) felvehető maximális 

tanulólétszámának növelését 560 főről 735 főre. 
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2 Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy az 1. 

pontban megfogalmazott véleményt küldje meg a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ 

Miskolci Tankerülete részére. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet 

Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő: 1. pont tekintetében azonnal,  

  a 2. pont vonatkozásában 2016. május 20. 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a 3. határozati javaslatról.  

 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 10 tartózkodás 

elfogadta az előterjesztés szerinti 3. határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

VI-77/314.439/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: A Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó 

intézmények átszervezésével kapcsolatos véleményezési jog gyakorlása a Fazekas Utcai 

Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola tekintetében 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a 

Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó intézmények 

átszervezésével kapcsolatos véleményezési jog gyakorlására" című előterjesztést és a következő 

határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja a Fazekas Utcai 

Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola (3525 Miskolc, Fazekas u. 6.) tekintetében az 

alapfokú művészetoktatás táncművészeti ágban a felvehető maximális tanulólétszám növelését 310 

főre. 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy az 1. 

pontban megfogalmazott véleményt küldje meg a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ 

Miskolci Tankerülete részére. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet 

Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő: 1. pont tekintetében azonnal,  

  a 2. pont vonatkozásában 2016. május 20. 

 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés szerinti 4. határozati javaslatról.  

 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 10 tartózkodás 

elfogadta az előterjesztés szerinti 4. határozati 

javaslatot és meghozta a  
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VI-78/314.439/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: A Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó 

intézmények átszervezésével kapcsolatos véleményezési jog gyakorlása a Miskolci Zrínyi 

Ilona Gimnázium tekintetében 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a 

Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó intézmények 

átszervezésével kapcsolatos véleményezési jog gyakorlására" című előterjesztést és a következő 

határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja a Miskolci Zrínyi Ilona 

Gimnázium (3530 Miskolc, Nagyváthy János utca 5.) feladatbővítését, melynek megfelelően 

az intézmény szakmai alapdokumentumában a 2016/2017. tanévtől a feladatellátás kiegészül a 

köznevelési típusú sportiskolai feladat ellátásával. 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy az 1. 

pontban megfogalmazott véleményt küldje meg a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ 

Miskolci Tankerülete részére. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet 

Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő: 1. pont tekintetében azonnal,  

  a 2. pont vonatkozásában 2016. május 20. 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az 5. határozati javaslatról. 

 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 10 tartózkodás 

elfogadta az előterjesztés szerinti 5. határozati 

javaslatot és meghozta a  

VI-79/314.439/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: A Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó 

intézmények átszervezésével kapcsolatos véleményezési jog gyakorlása a Miskolci Herman 

Ottó Gimnázium tekintetében 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a 

Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó intézmények 

átszervezésével kapcsolatos véleményezési jog gyakorlására" című előterjesztést és a következő 

határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja, hogy  a Miskolci 

Herman Ottó Gimnázium (3525 Miskolc, Tizeshonvéd utca 21.) alapdokumentumában  a 

köznevelési és egyéb alapfeladat tevékenységen /megnevezésen belül a „ 6.1.1.3 sajátos nevelési 

igényű tanulók integrált nevelése-oktatása" feladatban felsorolt SNI típusok közül megszüntetésre 

kerüljön az "értelmi fogyatékos -enyhén értelmi fogyatékos" tanulók ellátása. 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy az 1. 

pontban megfogalmazott véleményt küldje meg a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ 

Miskolci Tankerülete részére. 
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Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet 

Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő: 1. pont tekintetében azonnal,  

  a 2. pont vonatkozásában 2016. május 20. 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a 6. határozati javaslatról. 

 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 10 tartózkodás 

elfogadta az előterjesztés szerinti 6. határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

VI-80/314.439/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: A Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó 

intézmények átszervezésével kapcsolatos véleményezési jog gyakorlása a Miskolci Petőfi 

Sándor Általános Iskola tekintetében 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a 

Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó intézmények 

átszervezésével kapcsolatos véleményezési jog gyakorlására" című előterjesztést és a következő 

határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja az ellátott feladat 

pontosítását a Miskolci Petőfi Sándor Általános Iskola (3526 Miskolc, Katowice utca 17.) 

tekintetében, melynek megfelelően a szakmai alapdokumentum "6.1. 3526 Miskolc, Katowice utca 

17." pontján belül a felsorolt feladatellátás kiegészül a két tanítási nyelvű képzéssel. 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy az 1. 

pontban megfogalmazott véleményt küldje meg a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ 

Miskolci Tankerülete részére. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet 

Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő: 1. pont tekintetében azonnal,  

  a 2. pont vonatkozásában 2016. május 20. 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a 7. határozati javaslatról. 

 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 10 tartózkodás 

elfogadta az előterjesztés szerinti 7. határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

VI-81/314.439/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: A Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó 

intézmények átszervezésével kapcsolatos véleményezési jog gyakorlása a Miskolci Éltes 

Mátyás Óvoda, Általános Iskola és EGYMI tekintetében 
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Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a 

Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó intézmények 

átszervezésével kapcsolatos véleményezési jog gyakorlására" című előterjesztést és a következő 

határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja a Miskolci Éltes Mátyás 

Óvoda, Általános Iskola és EGYMI (3526 Miskolc, Szeles u. 63-65.)Kassai utcai telephelye (3526 

Miskolc, Kassai u. 15.) tekintetében a feladatbővítést, nevezetesen a sajátos nevelési igényű 

tanulók gyógypedagógiai nevelése-oktatása (autizmus spektrum zavar - ép intellektusú tanulók) új 

feladat beemelését az intézmény alapfeladatai közé.  

 

2 Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy az 1. 

pontban megfogalmazott véleményt küldje meg a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ 

Miskolci Tankerülete részére. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet 

Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő: 1. pont tekintetében azonnal,  

  a 2. pont vonatkozásában 2016. május 20. 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés szerinti 8. határozati javaslatról. 

 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 10 tartózkodás 

elfogadta az előterjesztés szerinti 8. határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

VI-82/314.439/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: A Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó 

intézmények átszervezésével kapcsolatos véleményezési jog gyakorlása a Miskolci Petőfi 

Sándor Általános Iskola Rónai Ferenc Tagiskolája tekintetében 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a 

Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó intézmények 

átszervezésével kapcsolatos véleményezési jog gyakorlására" című előterjesztést és a következő 

határozatot hozza: 

 

1 Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja, hogy a Miskolci Petőfi 

Sándor Általános Iskola (3526 Miskolc, Katowice u. 17.) Rónai Ferenc Tagiskolájára (3526 

Miskolc, Kassai u. 15.) vonatkozóan az intézmény szakmai dokumentumában az alapfeladatok 

közé kerüljön beemelésre a sajátos nevelési igényű tanuló gyógypedagógiai nevelése-oktatása 

(autizmus spektrum zavar - ép intellektusú) feladat.  

 

2 Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy az 1. 

pontban megfogalmazott véleményt küldje meg a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ 

Miskolci Tankerülete részére. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet 

Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet 
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Határidő: 1. pont tekintetében azonnal,  

  a 2. pont vonatkozásában 2016. május 20. 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a 9. határozati javaslatról. 

 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 10 tartózkodás 

elfogadta az előterjesztés szerinti 9. határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

VI-83/314.439/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: A Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó 

intézmények átszervezésével kapcsolatos véleményezési jog gyakorlása a Miskolci Éltes 

Mátyás Óvoda, Általános Iskola és EGYMI tekintetében 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a 

Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó intézmények 

átszervezésével kapcsolatos véleményezési jog gyakorlására" című előterjesztést és a következő 

határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja Miskolci Éltes Mátyás 

Óvoda, Általános Iskola és EGYMI (3526 Miskolc, Szeles u. 63-65.) Gagarin utcai telephelye 

(3534 Miskolc, Gagarin u. 50.) tekintetében az intézmény alapfeladatának csökkentését: a sajátos 

nevelési igényű tanulók szegregált iskolai ellátási feladatának megszüntetését.  

 

2 Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy az 1. 

pontban megfogalmazott véleményt küldje meg a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ 

Miskolci Tankerülete részére. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet 

Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő: 1. pont tekintetében azonnal,  

  a 2. pont vonatkozásában 2016. május 20. 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a 10. határozati javaslatról.  

 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 10 tartózkodás 

elfogadta az előterjesztés szerinti 10. határozati 

javaslatot és meghozta a  

VI-84/314.439/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: A Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó 

intézmények átszervezésével kapcsolatos véleményezési jog gyakorlása a Miskolci Éltes 

Mátyás Óvoda, Általános Iskola és EGYMI tekintetében 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a 

Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó intézmények 

átszervezésével kapcsolatos véleményezési jog gyakorlására" című előterjesztést és a következő 

határozatot hozza: 
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1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja Miskolci Éltes Mátyás 

Óvoda, Általános Iskola és EGYMI (3526 Miskolc, Szeles u. 63-65.) Kassai utcai telephelye (3526 

Miskolc, Kassai u. 15.) tekintetében az intézmény alapfeladatának csökkentését: a sajátos nevelési 

igényű gyermekek szegregált óvodai feladatának megszüntetését. 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy az 1. 

pontban megfogalmazott véleményt küldje meg a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ 

Miskolci Tankerülete részére. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet 

Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő: 1. pont tekintetében azonnal,  

  a 2. pont vonatkozásában 2016. május 20. 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, végül szavazzanak a 11. határozati javaslatról.  

 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 10 tartózkodás 

elfogadta az előterjesztés szerinti 11. határozati 

javaslatot és meghozta a  

VI-85/314.439/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: A Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó 

intézmények átszervezésével kapcsolatos véleményezési jog gyakorlása a Miskolci Éltes 

Mátyás Óvoda, Általános Iskola és EGYMI tekintetében 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a 

Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó intézmények 

átszervezésével kapcsolatos véleményezési jog gyakorlására" című előterjesztést és a következő 

határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja Miskolci Éltes Mátyás 

Óvoda, Általános Iskola és EGYMI (3526 Miskolc, Szeles u. 63-65.) vonatkozásában az 

intézmény alapfeladatának bővítését speciális szakiskolai feladattal (készségfejlesztő szakiskolai 

nevelés-oktatás), mely átszervezés az intézmény nevét és típusát is érinti. 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy az 1. 

pontban megfogalmazott véleményt küldje meg a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ 

Miskolci Tankerülete részére. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet 

Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő: 1. pont tekintetében azonnal,  

  a 2. pont vonatkozásában 2016. május 20. 

 

 

4. sürgősségi napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének, 

valamint Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról szóló 

21/2004. (VII.6.) önkormányzati rendeletének módosítására 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről és egy határozati 

javaslatról kell dönteniük. 

Elsőként a határozati javaslatról kell szavazniuk. 
 

A Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 3 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot és meghozta a 

VI-86/314.434/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének Keleti Gazdasági terület 

környezetét érintő módosítása 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc 

Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének valamint Miskolc Megyei Jogú Város 

Építési Szabályzatáról szóló 21/2004. (VII. 6.) önkormányzati rendeletének módosítására” 
című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése – a jelen határozat 1. melléklete 

szerinti tartalommal – jóváhagyja Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

IV-75/16.321-2/2007. számú határozatával elfogadott Településszerkezeti Tervének módosítását. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Polgármesteri Kabinet 

Határidő:  Azonnal 

 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, döntsenek a rendelettervezetről, melyhez minősített 

többség, legalább 15 igen szavazat szükséges. 

 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 2 tartózkodás 

mellett megalkotta a 17/2016. önkormányzati 

rendeletét a Miskolc Megyei Jogú Város Építési 

Szabályzatáról szóló 21/2004. (VII.6.) önkormányzati 

rendelet módosításáról. 

 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/ 

 

 

5. sürgősségi napirend: Javaslat a Területfejlesztési Operatív Program (TOP) keretében 2016. 

május 10-ig benyújtott támogatási kérelmekről szóló tájékoztatás 

elfogadására és a pályázati tevékenységhez kapcsolódó egyéb döntések 

meghozatalára  
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint három határozati javaslatról kell 

dönteniük. 

Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról. 

 

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti I. határozati 

javaslatot és meghozta a  
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VI-87/314.440/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: A Területfejlesztési Operatív Program (TOP) keretében 2016. május 10-ig benyújtott 

támogatási kérelmekről szóló tájékoztatás elfogadása 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 

Területfejlesztési Operatív Program (TOP) keretében 2016. május 10-ig benyújtott támogatási 

kérelmekről szóló tájékoztatás elfogadására és a pályázati tevékenységhez kapcsolódó egyéb 

döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése tudomásul veszi a TOP keretében 

2016. május 10-ig benyújtott támogatási kérelmekről nyújtott tájékoztatást. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: 

Közreműködik: 

Polgármesteri Kabinet 

Gazdálkodási Kabinet 

Határidő: azonnal 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, döntsenek a II. határozati javaslatról. 
 

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

elfogadta az előterjesztés szerinti II. határozati 

javaslatot és meghozta a  

VI-88/314.440/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Integrált Területi Programjának intézkedéseihez 

kapcsolódó projektekkel összefüggő döntések meghozatala 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 

Területfejlesztési Operatív Program (TOP) keretében 2016. május 10-ig benyújtott támogatási 

kérelmekről szóló tájékoztatás elfogadására és a pályázati tevékenységhez kapcsolódó egyéb 

döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése úgy dönt, hogy a Terület- és 

Településfejlesztési Operatív Program keretében megvalósuló, a Kormány 1562/2015. (VIII. 12.) 

határozatával jóváhagyott Integrált Területi Program intézkedéseivel összefüggő, „Miskolc Bogáncs 

utcai naperőmű telep létesítése I. ütem” tárgyú projekt előkészítési költségei 600.000.000,- Ft 

összegben az Önkormányzat 2016. évi költségvetéséről szóló önkormányzati rendeletében - mind 

bevételi, mind kiadási oldalon - keretjelleggel szabályozott Önkormányzat megújuló energia 

(„Megújuló energiatermelő kapacitás növelése II. fotovoltaikus energiatermelés- TOP támogatás”) 

címszó alatti költségvetési sor terhére kerüljenek finanszírozásra. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet 

Közreműködik: Polgármesteri Kabinet 

Határidő: azonnal 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a polgármestert, hogy 

gondoskodjon a határozat 1. pontjában foglaltak végrehajtásáról. 
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Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet 

Közreműködik: Polgármesteri Kabinet 

Határidő: 2016. évi költségvetés I. féléves korrekciója 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a 3. határozati javaslatról.  

 

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti 3. határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

VI-89/314.440/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: A pályázati tevékenységhez kapcsolódó döntések meghozatala 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 

Területfejlesztési Operatív Program (TOP) keretében 2016. május 10-ig benyújtott támogatási 

kérelmekről szóló tájékoztatás elfogadására és a pályázati tevékenységhez kapcsolódó egyéb 

döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja, hogy az Avastetői Óvoda 

konyhája és a Petneházy Bölcsőde felújítására vonatkozó pályázatok benyújtásra kerüljenek. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: 

Közreműködik: 

Polgármesteri Kabinet 

Gazdálkodási Kabinet 

Határidő: azonnal 
 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése úgy dönt, hogy az Avastetői Óvoda 

konyhája és a Petneházy Bölcsőde felújítására benyújtandó pályázatokhoz szükséges önrészt 

(3.285.451 Ft és 10.000.000 Ft) a Pályázati önrész sorról biztosítja.  

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: 

Közreműködik: 

Gazdálkodási Kabinet 

Polgármesteri Kabinet 

Határidő: azonnal 

 

3.  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert az 

Avastetői Óvoda konyhája és a Petneházy Bölcsőde felújítására benyújtandó, a pályázatokhoz 

kapcsolódó dokumentumok aláírására. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: 

Közreműködik: 

Gazdálkodási Kabinet 

Polgármesteri Kabinet 

Határidő: azonnal 

 

4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat Szervezeti és 

Működési Szabályzatáról szóló 37/2014 (XII.19.) önkormányzati rendelet 60. §-ban foglaltak 

alapján tudomásul veszi az utólagos tájékoztatást és a jelen határozat mellékletét képező 

táblázatban foglalt pályázatok benyújtását utólagosan jóváhagyja. 
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Felelős:       Polgármester 

Végrehajtásért felelős:        Polgármesteri Kabinet 

Határidő:        azonnal 

 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 

 

6. sürgősségi napirend: Javaslat a Családi Otthonteremtési Kedvezmény igénybe vételéhez 

szükséges beépíthető ingatlanok értékesítésére 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés szerint egy határozati 

javaslatról. 

 

A Közgyűlés 19 igen, 2 nem szavazattal, 5 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

VI-90/314.441/2016. sz. határozatot 

 

Tárgy: egyes önkormányzati tulajdonú ingatlanok értékesítése 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a Családi 

Otthonteremtési Kedvezmény igénybe vételéhez szükséges ingatlanok értékesítésére" című 

előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

A Közgyűlés Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlésének az Önkormányzat vagyonáról és 

vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendeletben foglaltak szerint 

értékesítésre jelöli: 

 

1. A Miskolc, Álmos utca 24. szám alatt elhelyezkedő 4275/9 helyrajzi számú „beépítetlen 

terület” megnevezésű, 7659 m2 alapterületű ingatlan 1/1 tulajdoni hányadát, az értékesítés 

módját nyílt, kétfordulós versenyeztetési eljárásban meghatározva. Az ingatlan eladási ára 

bruttó 65.000.000,- Ft (51.181.102,- Ft + 13.818.898,- Ft áfa) összegnél nem lehet 

kevesebb. 

 

Vevő az ingatlan teljes vételárát az adásvételi szerződés aláírását követően 10 napon belül 

legyen köteles megfizetni. Az adásvételi szerződés aláírását követő egy éven belül vevő 

köteles az építési engedély kérelmet az építési hatósághoz elbírálásra alkalmas állapotban 

benyújtani. Az ingatlant a jogerős építési engedély megszerzésétől számított két éven belül 

építse be, a szükséges kellékekkel felszerelt használatba vételi engedély kérelmét nyújtsa 

be. 

Az adásvételi szerződésben előírt határidőhöz kötött vevői kötelezettségek vonatkozásában 

a teljesítési határidőt minden esetben a szerződés aláírásának napjától kell számítani. 

 

A vevői kötelezettségek teljesítését késedelmi, illetve meghiúsulási kötbér (maximális 

mértéke a vételár 25 %-a), visszavásárlási jog, elidegenítési és terhelési tilalom kikötésével 

kell biztosítani a vevői kötelezettségek tényleges teljesítéséig, de legfeljebb 5 évre azzal, 

hogy a finanszírozás érdekében a tilalom alól – indokolt kérelemre – felmentés adható. 

 

A Közgyűlés utasítja a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.-t az értékesítés teljes körű 

(az ajánlattételi felhívás határozat szerinti elkészítését, a versenyeztetési eljárás 

lefolytatását és az adásvételi szerződés aláírását is magába foglaló) lebonyolítására.  
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Felelős:    Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szerv: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő:    azonnal, illetve az adásvételi szerződés  

     megkötésében az eredményes versenyeztetési 

eljárást követően haladéktalanul 

 

2. A Miskolc, Dóczy J. utcában elhelyezkedő1500/8 helyrajzi számú „beépítetlen terület” 

megnevezésű, 2700 m2 alapterületű ingatlan 1/1 tulajdoni hányadát, az értékesítés módját 

nyílt, kétfordulós versenyeztetési eljárásban meghatározva. Az ingatlan eladási ára bruttó 

31.000.000,- Ft (24.409.449,- Ft + 6.590.551,- Ft áfa) összegnél nem lehet kevesebb. 

 

Az adásvételi szerződésben vevői kötelezettségként kerüljön előírásra az ingatlan – az 

adásvételi szerződés aláírását követő – 4 éven belül történő beépítése. 

 

A vevői kötelezettségek teljesítését késedelmi, illetve meghiúsulási kötbér (maximális 

mértéke a vételár 25 %-a), visszavásárlási jog, elidegenítési és terhelési tilalom kikötésével 

kell biztosítani a vevői kötelezettségek tényleges teljesítéséig, de legfeljebb 5 évre azzal, 

hogy a finanszírozás érdekében a tilalom alól – indokolt kérelemre – felmentés adható. 

 

A Közgyűlés utasítja a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.-t az értékesítés teljes körű 

(az ajánlattételi felhívás határozat szerinti elkészítését, a versenyeztetési eljárás 

lefolytatását és az adásvételi szerződés aláírását is magába foglaló) lebonyolítására.  

 

Felelős:    Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szerv: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő:    azonnal, illetve az adásvételi szerződés  

     megkötésében az eredményes versenyeztetési 

eljárást követően haladéktalanul 

 

3. A Miskolc, Pallos – Árok utcák által határolt ingatlanegyüttes egy, alább részletezett részét 

az értékesítés módját nyílt, kétfordulós versenyeztetési eljárásban meghatározva.  

 

 
 

Az ingatlan eladási ára bruttó 43.000.000,- Ft (33.858.268,- Ft + 9.141.732,- Ft áfa) 

összegnél nem lehet kevesebb. 
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Az adásvételi szerződésben vevői kötelezettségként kerüljön előírásra az ingatlan – az 

adásvételi szerződés aláírását követő – 4 éven belül történő beépítése. Az ingatlan 

értékesítésére csak a telekalakítás bejegyzését követően kerülhet sor. A telekalakítás 

feltétele, a 2677/38, a 2779 és a 2780 hrsz-ú ingatlan érintett részeinek forgalomképes 

üzleti vagyonná történő minősítése. A forgalomképessé minősítés (a vagyonrendelet 3. 

számú mellékletének kiegészítése) a Gazdálkodási Kabinet feladata. 

 

A vevői kötelezettségek teljesítését késedelmi, illetve meghiúsulási kötbér (maximális 

mértéke a vételár 25 %-a), visszavásárlási jog, elidegenítési és terhelési tilalom kikötésével 

kell biztosítani a vevői kötelezettségek tényleges teljesítéséig, de legfeljebb 5 évre azzal, 

hogy a finanszírozás érdekében a tilalom alól – indokolt kérelemre – felmentés adható. 

 

A Közgyűlés utasítja a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.-t az értékesítés teljes körű 

(az ajánlattételi felhívás határozat szerinti elkészítését, a versenyeztetési eljárás 

lefolytatását és az adásvételi szerződés aláírását is magába foglaló) lebonyolítására.  

 

Felelős:    Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. (telekalakítás bonyolításában) 

     Gazdálkodási Kabinet (az ingatlanrészek 

     forgalomképessé minősítésében) 

Végrehajtást felügyelő szerv:  Gazdálkodási Kabinet 

Határidő: az ingatlanrészek forgalomképessé minősítésében 30 

nap, egyéb teendőkben azonnal, illetve az adásvételi 

szerződés  megkötésében az eredményes 

versenyeztetési eljárást követően haladéktalanul 

 

4. Miskolc, Várhegy u. 4 – 10. szám alatt elhelyezkedő 45019 hrsz-ú 11174 m2 nagyságú 

„kivett udvar és egyéb épület 13 db” megnevezésű és 45020/1 hrsz-ú 20005 m2 nagyságú 

„kivett udvar és egyéb épület 3 db” megnevezésű ingatlan mintegy 13000 m2 nagyságú 

részéből kialakításra kerülő ingatlanegyüttest, az értékesítés módját nyílt, kétfordulós 

versenyeztetési eljárásban meghatározva. 

 

Az ingatlan eladási ára bruttó 240.000.000,- Ft (188.976.378,- Ft + 51.023.622,- Ft áfa) 

összegnél nem lehet kevesebb. 

 

Az értékesítés feltétele, hogy az ingatlanban lévő bérlőket a MIK Zrt helyezze el, a 

telekalakítást végeztesse el. Az értékesítés előtt a 45020/1 hrsz-ú  „udvar, egyéb épület 3 

db” megnevezésű ingatlan érintett területét forgalomképes üzleti vagyonná szükséges 

átminősíteni. A forgalomképessé minősítés (a vagyonrendelet 3. számú mellékletének 

kiegészítése) a Gazdálkodási Kabinet feladata. 

 

Vevő az ingatlan vételárának 30%-át az adásvételi szerződés aláírását követően 8 napon 

belül, majd a maradék összeget a birtokba adás napjáig legyen köteles megfizetni. A 

területen lévő épületeket 3 hónapon belül bontsa/bontassa el saját költségén. Az adásvételi 

szerződés aláírását követő egy éven belül vevő köteles az építési engedély kérelmet az 

építési hatósághoz elbírálásra alkalmas állapotban benyújtani. Az ingatlant a jogerős építési 

engedély megszerzésétől számított két éven belül építse be, a szükséges kellékekkel 

felszerelt használatba vételi engedély kérelmét nyújtsa be. Az adásvételi szerződésben előírt 

határidőhöz kötött vevői kötelezettségek vonatkozásában a teljesítési határidőt minden 

esetben a szerződés aláírásának napjától kell számítani. 

 

A vevői kötelezettségek teljesítését késedelmi, illetve meghiúsulási kötbér (maximális 
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mértéke a vételár 25 %-a), visszavásárlási jog, elidegenítési és terhelési tilalom kikötésével 

kell biztosítani a vevői kötelezettségek tényleges teljesítéséig, de legfeljebb 5 évre. azzal, 

hogy a finanszírozás érdekében a tilalom alól – indokolt kérelemre – felmentés adható. 

 

A Közgyűlés utasítja a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.-t az értékesítés teljes körű 

(az ajánlattételi felhívás határozat szerinti elkészítését, a versenyeztetési eljárás 

lefolytatását és az adásvételi szerződés aláírását is magába foglaló) lebonyolítására.  

 

Felelős:    Polgármester 

Végrehajtásért felelős: MIK Zrt. (a bérlők elhelyezésében és a telekalakítás 

bonyolításában) 

     Gazdálkodási Kabinet (az ingatlanrész 

     forgalomképessé minősítésében) 

Végrehajtást felügyelő szerv: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő: a 45020/1 hrsz-ú ingatlan érintett részének 

forgalomképessé minősítésében 30 nap, egyéb 

teendőkben azonnal, illetve az adásvételi szerződés 

megkötésében az eredményes versenyeztetési eljárást 

követően haladéktalanul 

 

5. Miskolc, Balassi Bálint u. 3. szám alatt elhelyezkedő 41060 hrsz-ú, 972 m2 nagyságú 

„beépítetlen terület” megnevezésű és 41061 hrsz-ú, 972 m2 nagyságú „beépítetlen terület” 

megnevezésű ingatlanokat az értékesítés módját nyílt, kétfordulós versenyeztetési 

eljárásban meghatározva. 

 

Az ingatlanok eladási ára egyenként bruttó 12.000.000,- Ft (9.448.819,- Ft + 2.551.181,- Ft 

áfa) összegnél nem lehet kevesebb. 

 

Az adásvételi szerződésben vevői kötelezettségként kerüljön előírásra az ingatlan – az 

adásvételi szerződés aláírását követő – 4 éven belül történő beépítése. 

 

A vevői kötelezettség teljesítését késedelmi, illetve meghiúsulási kötbér (maximális 

mértéke a vételár 25 %-a), visszavásárlási jog, elidegenítési és terhelési tilalom kikötésével 

kell biztosítani a vevői kötelezettségek tényleges teljesítéséig, de legfeljebb 5 évre azzal, 

hogy a finanszírozás érdekében a tilalom alól – indokolt kérelemre – felmentés adható. 

 

A Közgyűlés utasítja a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.-t az értékesítés teljes körű 

(az ajánlattételi felhívás határozat szerinti elkészítését, a versenyeztetési eljárás 

lefolytatását és az adásvételi szerződés aláírását is magába foglaló) lebonyolítására.  

 

Felelős:    Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szerv: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő:    azonnal, illetve az adásvételi szerződés  

     megkötésében az eredményes versenyeztetési 

eljárást követően haladéktalanul 

 

6. Miskolc, Dráva u. 1. szám alatt elhelyezkedő 5886 hrsz-ú 1651 m2 nagyságú „lakóház, 

udvar, 2 gazdasági épület” megnevezésű ingatlant az értékesítés módját nyílt, kétfordulós 

versenyeztetési eljárásban meghatározva. 

 

Az ingatlan eladási ára bruttó 9.800.000,- Ft (7.716.535,- Ft + 2.083.465,- Ft áfa) összegnél 
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nem lehet kevesebb. 

 

Az ingatlan beépítetlen területként kerüljön értékesítésre, ezért az eladást megelőzően az 

ingatlan nyilvántartási állapotot a tényleges állapotnak megfelelően módosítani (társasházi 

bejegyzés megszüntetése és az épület törlése) szükséges. Az ingatlan nyilvántartási állapot 

rendezését a MIK Zrt. kezdeményezze a Miskolci Járási Hivatal Földhivatali Osztályán. 

 

Az adásvételi szerződésben vevői kötelezettségként kerüljön előírásra az ingatlan – az 

adásvételi szerződés aláírását követő – 4 éven belül történő beépítése. 

 

A vevői kötelezettség teljesítését késedelmi, illetve meghiúsulási kötbér (maximális 

mértéke a vételár 25 %-a), visszavásárlási jog, elidegenítési és terhelési tilalom kikötésével 

kell biztosítani a vevői kötelezettségek tényleges teljesítéséig, de legfeljebb 5 évre azzal, 

hogy a finanszírozás érdekében a tilalom alól – indokolt kérelemre – felmentés adható. 

 

A Közgyűlés utasítja a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.-t az értékesítés teljes körű 

(az ajánlattételi felhívás határozat szerinti elkészítését, a versenyeztetési eljárás 

lefolytatását és az adásvételi szerződés aláírását is magába foglaló) lebonyolítására.  

 

Felelős:    Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szerv: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő: nyilvántartási állapot rendezésének kezdeményezésére 

azonnal, illetve az adásvételi szerződés megkötésében 

az eredményes versenyeztetési eljárást követően 

haladéktalanul 

 

7. Miskolc, Szabadság u. 2. szám alatt elhelyezkedő 21299 hrsz-ú 1459 m2 nagyságú 

„lakóház, udvar és egyéb épület 2 db” megnevezésű ingatlant az értékesítés módját nyílt, 

kétfordulós versenyeztetési eljárásban meghatározva. 

 

Az ingatlan eladási ára bruttó 12.200.000,- Ft (12.200.000,- Ft + 0,- Ft áfa) összegnél nem 

lehet kevesebb. 

 

Az adásvételi szerződésben vevői kötelezettségként kerüljön előírásra az ingatlanon lévő 

épületek – az adásvételi szerződés aláírását követő – 1 éven belül történő bontása, 

tereprendezés. Az adásvételi szerződés aláírását követő egy éven belül vevő köteles az 

építési engedély kérelmet az építési hatósághoz elbírálásra alkalmas állapotban benyújtani. 

Az ingatlant a jogerős építési engedély megszerzésétől számított két éven belül építse be, a 

szükséges kellékekkel felszerelt használatba vételi engedély kérelmét nyújtsa be. 

Az adásvételi szerződésben előírt határidőhöz kötött vevői kötelezettségek vonatkozásában 

a teljesítési határidőt minden esetben a szerződés aláírásának napjától kell számítani. 

  

A vevői kötelezettségek teljesítését késedelmi, illetve meghiúsulási kötbér (maximális 

mértéke a vételár 25 %-a), visszavásárlási jog, elidegenítési és terhelési tilalom kikötésével 

kell biztosítani a vevői kötelezettségek tényleges teljesítéséig, de legfeljebb 5 évre azzal, 

hogy a finanszírozás érdekében a tilalom alól – indokolt kérelemre – felmentés adható. 

 

A Közgyűlés utasítja a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.-t az értékesítés teljes körű 

(az ajánlattételi felhívás határozat szerinti elkészítését, a versenyeztetési eljárás 

lefolytatását és az adásvételi szerződés aláírását is magába foglaló) lebonyolítására.  
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Felelős:    Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szerv: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő:    azonnal, illetve az adásvételi szerződés  

     megkötésében az eredményes versenyeztetési 

eljárást követően haladéktalanul 

 

8. Miskolc, Estike utcában elhelyezkedő 12635/6 hrsz-ú, 1019 m2 nagyságú, 12635/7 hrsz-ú 

1007 m2 nagyságú és 12634/7 hrsz-ú 759 m2 nagyságú „beépítetlen terület” megnevezésű 

ingatlanokat az értékesítés módját nyílt, kétfordulós versenyeztetési eljárásban 

meghatározva. 

 

Az ingatlanok eladási ára a 12635/6 hrsz-ú ingatlan esetében bruttó 7.600.000,- Ft 

(5.984.252,- Ft + 1.615.748,- Ft áfa); a 12635/7 hrsz-ú ingatlan esetében bruttó 5.900.000,- 

Ft (4.645.629,- Ft + 1.254.331,- Ft áfa); a 12634/7 hrsz-ú ingatlan esetében 4.000.000,- Ft 

(3.149.606,- Ft + 850.394,- Ft áfa) összegnél nem lehet kevesebb. 

 

Az adásvételi szerződésben vevői kötelezettségként kerüljön előírásra az ingatlan – az 

adásvételi szerződés aláírását követő – 4 éven belül történő beépítése. 

 

A vevői kötelezettség teljesítését késedelmi, illetve meghiúsulási kötbér (maximális 

mértéke a vételár 25 %-a), visszavásárlási jog, elidegenítési és terhelési tilalom kikötésével 

kell biztosítani a vevői kötelezettségek tényleges teljesítéséig, de legfeljebb 5 évre azzal, 

hogy a finanszírozás érdekében a tilalom alól – indokolt kérelemre – felmentés adható. 

 

A Közgyűlés utasítja a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.-t az értékesítés teljes körű 

(az ajánlattételi felhívás határozat szerinti elkészítését, a versenyeztetési eljárás 

lefolytatását és az adásvételi szerződés aláírását is magába foglaló) lebonyolítására.  

 

Felelős:    Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szerv: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő:    azonnal, illetve az adásvételi szerződés  

     megkötésében az eredményes versenyeztetési 

eljárást követően haladéktalanul 

 

9. Miskolc, Árok utcában elhelyezkedő 12631/2 hrsz-ú 982 m2 nagyságú „beépítetlen terület” 

megnevezésű ingatlant az értékesítés módját nyílt, kétfordulós versenyeztetési eljárásban 

meghatározva. 

 

Az ingatlan eladási ára bruttó 10.500.000,- Ft (8.267.717,- Ft + 2.232.283,- Ft áfa) 

összegnél nem lehet kevesebb. 

 

Az adásvételi szerződésben vevői kötelezettségként kerüljön előírásra az ingatlan – az 

adásvételi szerződés aláírását követő – 4 éven belül történő beépítése. 

 

A vevői kötelezettség teljesítését késedelmi, illetve meghiúsulási kötbér (maximális 

mértéke a vételár 25 %-a), visszavásárlási jog, elidegenítési és terhelési tilalom kikötésével 

kell biztosítani a vevői kötelezettségek tényleges teljesítéséig, de legfeljebb 5 évre azzal, 

hogy a finanszírozás érdekében a tilalom alól – indokolt kérelemre – felmentés adható. 

 

A Közgyűlés utasítja a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.-t az értékesítés teljes körű 
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(az ajánlattételi felhívás határozat szerinti elkészítését, a versenyeztetési eljárás 

lefolytatását és az adásvételi szerződés aláírását is magába foglaló) lebonyolítására.  

 

Felelős:    Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szerv: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő:    azonnal, illetve az adásvételi szerződés  

     megkötésében az eredményes versenyeztetési 

eljárást követően haladéktalanul 

 

10. Miskolc, Napfürdő utcában elhelyezkedő 1388/5 hrsz-ú 989 m2 nagyságú „beépítetlen 

terület” megnevezésű ingatlant az értékesítés módját nyílt, kétfordulós versenyeztetési 

eljárásban meghatározva. 

 

Az ingatlan eladási ára bruttó 3.500.000,- Ft (2.755.905,- Ft + 744.095,- Ft áfa) összegnél 

nem lehet kevesebb. 

 

Az adásvételi szerződésben vevői kötelezettségként kerüljön előírásra az ingatlan – az 

adásvételi szerződés aláírását követő – 4 éven belül történő beépítése. 

 

A vevői kötelezettség teljesítését késedelmi, illetve meghiúsulási kötbér (maximális 

mértéke a vételár 25 %-a), visszavásárlási jog, elidegenítési és terhelési tilalom kikötésével 

kell biztosítani a vevői kötelezettségek tényleges teljesítéséig, de legfeljebb 5 évre azzal, 

hogy a finanszírozás érdekében a tilalom alól – indokolt kérelemre – felmentés adható. 

 

A Közgyűlés utasítja a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.-t az értékesítés teljes körű 

(az ajánlattételi felhívás határozat szerinti elkészítését, a versenyeztetési eljárás 

lefolytatását és az adásvételi szerződés aláírását is magába foglaló) lebonyolítására.  

 

Felelős:    Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szerv: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő:    azonnal, illetve az adásvételi szerződés  

     megkötésében az eredményes versenyeztetési 

eljárást követően haladéktalanul 

 

11. Miskolc, Toronyalja u. 65. szám alatt elhelyezkedő 2379 hrsz-ú 563 m2 nagyságú „udvar” 

megnevezésű ingatlant az értékesítés módját nyílt, kétfordulós versenyeztetési eljárásban 

meghatározva. 

 

Az ingatlan eladási ára bruttó 5.000.000,- Ft (3.937.008,- Ft + 1.062.992,- Ft áfa) összegnél 

nem lehet kevesebb. 

 

Az adásvételi szerződésben vevői kötelezettségként kerüljön előírásra az ingatlan – az 

adásvételi szerződés aláírását követő – 4 éven belül történő beépítése. Amennyiben a 

beépítés érdekében szükséges az ÉMÁSZ légvezeték kiváltása, azt a vevő saját költségén 

köteles elvégezni. 

 

A vevői kötelezettség teljesítését késedelmi, illetve meghiúsulási kötbér (maximális 

mértéke a vételár 25 %-a), visszavásárlási jog, elidegenítési és terhelési tilalom kikötésével 

kell biztosítani a vevői kötelezettségek tényleges teljesítéséig, de legfeljebb 5 évre azzal, 

hogy a finanszírozás érdekében a tilalom alól – indokolt kérelemre – felmentés adható. 
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A Közgyűlés utasítja a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.-t az értékesítés teljes körű 

(az ajánlattételi felhívás határozat szerinti elkészítését, a versenyeztetési eljárás 

lefolytatását és az adásvételi szerződés aláírását is magába foglaló) lebonyolítására.  

 

Felelős:    Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szerv: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő:    azonnal, illetve az adásvételi szerződés  

     megkötésében az eredményes versenyeztetési 

eljárást követően haladéktalanul 

 

12. Miskolc, Berekalján, a Csendes utcában elhelyezkedő 32674/175 hrsz-ú 963 m2 nagyságú; 

32674/176 hrsz-ú 968 m2 nagyságú és 32674/177 hrsz-ú 904 m2 nagyságú „beépítetlen 

terület” megnevezésű ingatlanokat az értékesítés módját nyílt, kétfordulós versenyeztetési 

eljárásban meghatározva. 

 

Az ingatlanok eladási ára a 32674/175 hrsz-ú ingatlan esetében bruttó 10.000.000,- Ft 

(7.874.016,- Ft + 2.125.984,- Ft áfa); a 12635/176 hrsz-ú ingatlan esetében bruttó 

10.000.000,- Ft (7.874.016,- Ft + 2.125.984,- Ft áfa); míg a 32674/177 hrsz-ú ingatlan 

esetében 9.300.000,- Ft (7.322.835,- Ft + 1.977.165,- Ft áfa) összegnél nem lehet kevesebb. 

 

Az adásvételi szerződésben vevői kötelezettségként kerüljön előírásra az ingatlan – az 

adásvételi szerződés aláírását követő – 4 éven belül történő beépítése. 

 

A vevői kötelezettség teljesítését késedelmi, illetve meghiúsulási kötbér (maximális 

mértéke a vételár 25 %-a), visszavásárlási jog, elidegenítési és terhelési tilalom kikötésével 

kell biztosítani a vevői kötelezettségek tényleges teljesítéséig, de legfeljebb 5 évre azzal, 

hogy a finanszírozás érdekében a tilalom alól – indokolt kérelemre – felmentés adható. 

 

A Közgyűlés utasítja a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.-t az értékesítés teljes körű 

(az ajánlattételi felhívás határozat szerinti elkészítését, a versenyeztetési eljárás 

lefolytatását és az adásvételi szerződés aláírását is magába foglaló) lebonyolítására.  

 

Felelős:    Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szerv: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő:    azonnal, illetve az adásvételi szerződés  

     megkötésében az eredményes versenyeztetési 

eljárást követően haladéktalanul 

 

13. Miskolc, Mónus Illés utcában elhelyezkedő 33796 hrsz-ú 742 m2 nagyságú és 33797 hrsz-ú 

520 m2 nagyságú „beépítetlen terület” megnevezésű ingatlanokat az értékesítés módját 

nyílt, kétfordulós versenyeztetési eljárásban meghatározva. 

 

Az ingatlanok eladási ára a 33796 hrsz-ú ingatlan esetében bruttó 2.300.000,- Ft 

(1.811.024,- Ft + 488.976,- Ft áfa); a 33797 hrsz-ú ingatlan esetében 1.800.000,- Ft 

(1.417.323,- Ft + 382.677,- Ft áfa) összegnél nem lehet kevesebb. 

 

Az adásvételi szerződésben vevői kötelezettségként kerüljön előírásra az ingatlan – az 

adásvételi szerződés aláírását követő – 4 éven belül történő beépítése. 
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A vevői kötelezettség teljesítését késedelmi, illetve meghiúsulási kötbér (maximális 

mértéke a vételár 25 %-a), visszavásárlási jog, elidegenítési és terhelési tilalom kikötésével 

kell biztosítani a vevői kötelezettségek tényleges teljesítéséig, de legfeljebb 5 évre azzal, 

hogy a finanszírozás érdekében a tilalom alól – indokolt kérelemre – felmentés adható. 

 

A Közgyűlés utasítja a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.-t az értékesítés teljes körű 

(az ajánlattételi felhívás határozat szerinti elkészítését, a versenyeztetési eljárás 

lefolytatását és az adásvételi szerződés aláírását is magába foglaló) lebonyolítására.  

 

Felelős:    Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szerv: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő:    azonnal, illetve az adásvételi szerződés  

     megkötésében az eredményes versenyeztetési 

eljárást követően haladéktalanul 

 

14. Miskolc, Óvoda u. 5. szám alatt elhelyezkedő 49650 hrsz-ú 575 m2 nagyságú „lakóház, 

udvar” megnevezésű ingatlant az értékesítés módját nyílt, kétfordulós versenyeztetési 

eljárásban meghatározva. 

 

Az ingatlan eladási ára bruttó 3.900.000,- Ft (3.070.866,- Ft + 829.134,- Ft áfa) összegnél 

nem lehet kevesebb. 

 

Az ingatlan beépítetlen területként kerüljön értékesítésre, ezért az eladást megelőzően az 

ingatlan nyilvántartási állapotot a tényleges állapotnak megfelelően módosítani (az épület 

törlése) szükséges. Az ingatlan nyilvántartási állapot rendezését a MIK Zrt. kezdeményezze 

a Miskolci Járási Hivatal Földhivatali Osztályán. 

 

Az adásvételi szerződésben vevői kötelezettségként kerüljön előírásra az ingatlan – az 

adásvételi szerződés aláírását követő – 4 éven belül történő beépítése. 

 

A vevői kötelezettség teljesítését késedelmi, illetve meghiúsulási kötbér (maximális 

mértéke a vételár 25 %-a), visszavásárlási jog, elidegenítési és terhelési tilalom kikötésével 

kell biztosítani a vevői kötelezettségek tényleges teljesítéséig, de legfeljebb 5 évre azzal, 

hogy a finanszírozás érdekében a tilalom alól – indokolt kérelemre – felmentés adható. 

 

A Közgyűlés utasítja a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.-t az értékesítés teljes körű 

(az ajánlattételi felhívás határozat szerinti elkészítését, a versenyeztetési eljárás 

lefolytatását és az adásvételi szerződés aláírását is magába foglaló) lebonyolítására.  

 

Felelős:    Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szerv: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő:  nyilvántartási állapot rendezésének kezdeményezésére 

azonnal, illetve az adásvételi szerződés megkötésében 

az eredményes versenyeztetési eljárást követően 

haladéktalanul 

 

15. Miskolc, Árok u. 59. szám alatt elhelyezkedő 758 hrsz-ú 679 m2 nagyságú „beépítetlen 

terület” megnevezésű ingatlant az értékesítés módját nyílt, kétfordulós versenyeztetési 

eljárásban meghatározva. 

Az ingatlan eladási ára bruttó 6.900.000,- Ft (5.433.071,- Ft + 1.466.929,- Ft áfa) összegnél 
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nem lehet kevesebb. 

Az adásvételi szerződésben vevői kötelezettségként kerüljön előírásra az ingatlan – az 

adásvételi szerződés aláírását követő – 4 éven belül történő beépítése. 

 

A vevői kötelezettség teljesítését késedelmi, illetve meghiúsulási kötbér (maximális 

mértéke a vételár 25 %-a), visszavásárlási jog, elidegenítési és terhelési tilalom kikötésével 

kell biztosítani a vevői kötelezettségek tényleges teljesítéséig, de legfeljebb 5 évre azzal, 

hogy a finanszírozás érdekében a tilalom alól – indokolt kérelemre – felmentés adható. 

 

A Közgyűlés utasítja a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.-t az értékesítés teljes körű 

(az ajánlattételi felhívás határozat szerinti elkészítését, a versenyeztetési eljárás 

lefolytatását és az adásvételi szerződés aláírását is magába foglaló) lebonyolítására.  

 

Felelős:    Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szerv: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő:    azonnal, illetve az adásvételi szerződés  

     megkötésében az eredményes versenyeztetési 

eljárást követően haladéktalanul 

 

16. Miskolc, Éden utcában elhelyezkedő 46646/10 hrsz-ú 728 m2 nagyságú, 46646/11 hrsz-ú 

728 m2 nagyságú, valamint a 46646/21 hrsz-ú 1516 m2 nagyságú „beépítetlen 

terület”megnevezésű ingatlanokat az értékesítés módját nyílt, kétfordulós versenyeztetési 

eljárásban meghatározva. 

 

Az ingatlanok eladási ára a 46646/10 hrsz-ú ingatlan esetében bruttó 11.100.000,- Ft 

(8.740.157,- Ft + 2.359.843,- Ft áfa); a 46646/11 hrsz-ú ingatlan esetében bruttó 

11.100.000,- Ft (8.740.157,- Ft + 2.359.843,- Ft áfa); míg a 46646/21 hrsz-ú ingatlan 

esetében 23.200.000,- Ft (18.267.717,- Ft + 4.932.283,- Ft áfa) összegnél nem lehet 

kevesebb. 

 

Az adásvételi szerződésben vevői kötelezettségként kerüljön előírásra az ingatlan – az 

adásvételi szerződés aláírását követő – 4 éven belül történő beépítése. 

 

A vevői kötelezettség teljesítését késedelmi, illetve meghiúsulási kötbér (maximális 

mértéke a vételár 25 %-a), visszavásárlási jog, elidegenítési és terhelési tilalom kikötésével 

kell biztosítani a vevői kötelezettségek tényleges teljesítéséig, de legfeljebb 5 évre azzal, 

hogy a finanszírozás érdekében a tilalom alól – indokolt kérelemre – felmentés adható. 

 

A Közgyűlés utasítja a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.-t az értékesítés teljes körű 

(az ajánlattételi felhívás határozat szerinti elkészítését, a versenyeztetési eljárás 

lefolytatását és az adásvételi szerződés aláírását is magába foglaló) lebonyolítására.  

 

Felelős:    Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szerv: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő:    azonnal, illetve az adásvételi szerződés  

     megkötésében az eredményes versenyeztetési 

eljárást követően haladéktalanul 

 

17. Miskolc, Erenyő utcában elhelyezkedő 34449/12 hrsz-ú 1245 m2 nagyságú, valamint a 

34449/13 hrsz-ú 1245 m2 nagyságú „beépítetlen terület”megnevezésű ingatlanokat az 
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értékesítés módját nyílt, kétfordulós versenyeztetési eljárásban meghatározva. 

 

Az ingatlanok eladási ára egyenként 4.600.000,- Ft (3.622.047,- Ft + 977.953,- Ft áfa) 

összegnél nem lehet kevesebb. 

 

Az adásvételi szerződésben vevői kötelezettségként kerüljön előírásra az ingatlan – az 

adásvételi szerződés aláírását követő – 4 éven belül történő beépítése. 

 

A vevői kötelezettség teljesítését késedelmi, illetve meghiúsulási kötbér (maximális 

mértéke a vételár 25 %-a), visszavásárlási jog, elidegenítési és terhelési tilalom kikötésével 

kell biztosítani a vevői kötelezettségek tényleges teljesítéséig, de legfeljebb 5 évre azzal, 

hogy a finanszírozás érdekében a tilalom alól – indokolt kérelemre – felmentés adható. 

 

A Közgyűlés utasítja a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.-t az értékesítés teljes körű 

(az ajánlattételi felhívás határozat szerinti elkészítését, a versenyeztetési eljárás 

lefolytatását és az adásvételi szerződés aláírását is magába foglaló) lebonyolítására.  

 

Felelős:    Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szerv: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő:    azonnal, illetve az adásvételi szerződés  

     megkötésében az eredményes versenyeztetési 

eljárást követően haladéktalanul 

 

18. Miskolc, Gorkij sor 65. szám alatt elhelyezkedő 23581/4 hrsz-ú 1118 m2 nagyságú 

„beépítetlen terület” megnevezésű ingatlant az értékesítés módját nyílt, kétfordulós 

versenyeztetési eljárásban meghatározva. 

 

Az ingatlan eladási ára bruttó 4.500.000,- Ft (3.543.307,- Ft + 956.693,- Ft áfa) összegnél 

nem lehet kevesebb. 

 

Az eladást megelőzően tisztázni szükséges a 23581/3 hrsz-ú ingatlan megközelítését 

szolgáló út jogi helyzetét, melynek rendezésében a MIK Zrt. járjon el. 

 

Az adásvételi szerződésben vevői kötelezettségként kerüljön előírásra az ingatlan – az 

adásvételi szerződés aláírását követő – 4 éven belül történő beépítése. 

 

A vevői kötelezettség teljesítését késedelmi, illetve meghiúsulási kötbér (maximális 

mértéke a vételár 25 %-a), visszavásárlási jog, elidegenítési és terhelési tilalom kikötésével 

kell biztosítani a vevői kötelezettségek tényleges teljesítéséig, de legfeljebb 5 évre azzal, 

hogy a finanszírozás érdekében a tilalom alól – indokolt kérelemre – felmentés adható. 

 

A Közgyűlés utasítja a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.-t az értékesítés teljes körű 

(az ajánlattételi felhívás határozat szerinti elkészítését, a versenyeztetési eljárás 

lefolytatását és az adásvételi szerződés aláírását is magába foglaló) lebonyolítására.  

 

Felelős:    Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szerv: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő:  az út jogi helyzetének tisztázására azonnal, illetve az 

adásvételi szerződés megkötésében az eredményes 

versenyeztetési eljárást követően haladéktalanul 
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19. Miskolc, Kamilla utcában elhelyezkedő 6093/219 hrsz-ú 722 m2 nagyságú „beépítetlen 

terület” megnevezésű ingatlant az értékesítés módját nyílt, kétfordulós versenyeztetési 

eljárásban meghatározva. 

 

Az ingatlan eladási ára bruttó 2.300.000,- Ft (1.811.024,- Ft + 488.976,- Ft áfa) összegnél 

nem lehet kevesebb. 

 

Az adásvételi szerződésben vevői kötelezettségként kerüljön előírásra az ingatlan – az 

adásvételi szerződés aláírását követő – 4 éven belül történő beépítése. 

 

A vevői kötelezettség teljesítését késedelmi, illetve meghiúsulási kötbér (maximális 

mértéke a vételár 25 %-a), visszavásárlási jog, elidegenítési és terhelési tilalom kikötésével 

kell biztosítani a vevői kötelezettségek tényleges teljesítéséig, de legfeljebb 5 évre azzal, 

hogy a finanszírozás érdekében a tilalom alól – indokolt kérelemre – felmentés adható. 

 

A Közgyűlés utasítja a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.-t az értékesítés teljes körű 

(az ajánlattételi felhívás határozat szerinti elkészítését, a versenyeztetési eljárás 

lefolytatását és az adásvételi szerződés aláírását is magába foglaló) lebonyolítására.  

 

Felelős:    Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szerv: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő:    azonnal, illetve az adásvételi szerződés  

     megkötésében az eredményes versenyeztetési 

eljárást követően haladéktalanul 

 

20. Miskolc, Szabó Ervin u. 2. szám alatt elhelyezkedő 42764 hrsz-ú 1068 m2 nagyságú 

„beépítetlen terület” megnevezésű ingatlant az értékesítés módját nyílt, kétfordulós 

versenyeztetési eljárásban meghatározva. 

 

Az ingatlan eladási ára bruttó 7.500.000,- Ft (5.905.512,- Ft + 1.594.488,- Ft áfa) összegnél 

nem lehet kevesebb. 

 

Az adásvételi szerződésben vevői kötelezettségként kerüljön előírásra az ingatlan – az 

adásvételi szerződés aláírását követő – 4 éven belül történő beépítése. 

 

A vevői kötelezettség teljesítését késedelmi, illetve meghiúsulási kötbér (maximális 

mértéke a vételár 25 %-a), visszavásárlási jog, elidegenítési és terhelési tilalom kikötésével 

kell biztosítani a vevői kötelezettségek tényleges teljesítéséig, de legfeljebb 5 évre azzal, 

hogy a finanszírozás érdekében a tilalom alól – indokolt kérelemre – felmentés adható. 

 

A Közgyűlés utasítja a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.-t az értékesítés teljes körű 

(az ajánlattételi felhívás határozat szerinti elkészítését, a versenyeztetési eljárás 

lefolytatását és az adásvételi szerződés aláírását is magába foglaló) lebonyolítására.  

 

Felelős:    Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szerv: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő:    azonnal, illetve az adásvételi szerződés  

     megkötésében az eredményes versenyeztetési 

eljárást követően haladéktalanul 
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21. Miskolc, Szabó Károly utcában elhelyezkedő 42376/2 hrsz-ú 614 m2 nagyságú és 42376/3 

hrsz-ú 732 m2 nagyságú „beépítetlen terület” megnevezésű ingatlanokat az értékesítés 

módját nyílt, kétfordulós versenyeztetési eljárásban meghatározva. 

 

Az ingatlanok eladási ára a 42376/2 hrsz-ú ingatlan esetében bruttó 3.800.000,- Ft 

(2.992.126,- Ft + 807.874,- Ft áfa); a 42376/3 hrsz-ú ingatlan esetében 4.500.000,- Ft 

(3.543.307,- Ft + 956.693,- Ft áfa) összegnél nem lehet kevesebb. 

 

Az adásvételi szerződésben vevői kötelezettségként kerüljön előírásra az ingatlan – az 

adásvételi szerződés aláírását követő – 4 éven belül történő beépítése. 

 

A vevői kötelezettség teljesítését késedelmi, illetve meghiúsulási kötbér (maximális 

mértéke a vételár 25 %-a), visszavásárlási jog, elidegenítési és terhelési tilalom kikötésével 

kell biztosítani a vevői kötelezettségek tényleges teljesítéséig, de legfeljebb 5 évre azzal, 

hogy a finanszírozás érdekében a tilalom alól – indokolt kérelemre – felmentés adható. 

 

A Közgyűlés utasítja a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.-t az értékesítés teljes körű 

(az ajánlattételi felhívás határozat szerinti elkészítését, a versenyeztetési eljárás 

lefolytatását és az adásvételi szerződés aláírását is magába foglaló) lebonyolítására.  

 

Felelős:    Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szerv: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő:    azonnal, illetve az adásvételi szerződés  

megkötésében az eredményes versenyeztetési eljárást 

követően haladéktalanul 

 

22. Miskolc, Tímár u. 30. szám alatt elhelyezkedő 46555 hrsz-ú 2182 m2 nagyságú „2 egyéb 

épület, udvar” megnevezésű ingatlant az értékesítés módját nyílt, kétfordulós 

versenyeztetési eljárásban meghatározva. 

Az ingatlan eladási ára bruttó 24.700.000,- Ft (24.700.000,- Ft + 0,- Ft áfa) összegnél nem 

lehet kevesebb. 

 

Az adásvételi szerződésben vevői kötelezettségként kerüljön előírásra az ingatlan – az 

adásvételi szerződés aláírását követő – 1 éven belül történő bontása, tereprendezés, s 

további 3 éven belül történő beépítése. 

 

A vevői kötelezettségek teljesítését késedelmi, illetve meghiúsulási kötbér (maximális 

mértéke a vételár 25 %-a), visszavásárlási jog, elidegenítési és terhelési tilalom kikötésével 

kell biztosítani a vevői kötelezettségek tényleges teljesítéséig, de legfeljebb 5 évre azzal, 

hogy a finanszírozás érdekében a tilalom alól – indokolt kérelemre – felmentés adható. 

 

A Közgyűlés utasítja a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.-t az értékesítés teljes körű 

(az ajánlattételi felhívás határozat szerinti elkészítését, a versenyeztetési eljárás 

lefolytatását és az adásvételi szerződés aláírását is magába foglaló) lebonyolítására.  

 

Felelős:    Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szerv: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő:    azonnal, illetve az adásvételi szerződés  

     megkötésében az eredményes versenyeztetési 

eljárást követően haladéktalanul 
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23. Miskolc, Tisza utcában elhelyezkedő 6093/293 hrsz-ú 602 m2 nagyságú; 6093/294 hrsz-ú 

602 m2 nagyságú és a 6093/295 hrsz-ú 601 m2 nagyságú „beépítetlen terület” megnevezésű 

ingatlanokat az értékesítés módját nyílt, kétfordulós versenyeztetési eljárásban 

meghatározva. 

 

Az ingatlanok eladási ára egyenként 3.000.000,- Ft (2.362.205,- Ft + 637.795,- Ft áfa) 

összegnél nem lehet kevesebb. 

 

Az adásvételi szerződésben vevői kötelezettségként kerüljön előírásra az ingatlan – az 

adásvételi szerződés aláírását követő – 4 éven belül történő beépítése. 

 

A vevői kötelezettség teljesítését késedelmi, illetve meghiúsulási kötbér (maximális 

mértéke a vételár 25 %-a), visszavásárlási jog, elidegenítési és terhelési tilalom kikötésével 

kell biztosítani a vevői kötelezettségek tényleges teljesítéséig, de legfeljebb 5 évre azzal, 

hogy a finanszírozás érdekében a tilalom alól – indokolt kérelemre – felmentés adható. 

 

A Közgyűlés utasítja a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.-t az értékesítés teljes körű 

(az ajánlattételi felhívás határozat szerinti elkészítését, a versenyeztetési eljárás 

lefolytatását és az adásvételi szerződés aláírását is magába foglaló) lebonyolítására.  

 

Felelős:    Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szerv: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő:    azonnal, illetve az adásvételi szerződés  

     megkötésében az eredményes versenyeztetési 

eljárást követően haladéktalanul 

 

24. Miskolc, Görömbölyi utcában elhelyezkedő 46242 hrsz-ú 1347 m2 nagyságú „beépítetlen 

terület” megnevezésű ingatlant az értékesítés módját nyílt, kétfordulós versenyeztetési 

eljárásban meghatározva. 

 

Az ingatlan eladási ára bruttó 12.100.000,- Ft (9.527.559,- Ft + 2.572.441,- Ft áfa) 

összegnél nem lehet kevesebb. 

 

Az adásvételi szerződésben vevői kötelezettségként kerüljön előírásra az ingatlan – az 

adásvételi szerződés aláírását követő – 4 éven belül történő beépítése. 

 

A vevői kötelezettség teljesítését késedelmi, illetve meghiúsulási kötbér (maximális 

mértéke a vételár 25 %-a), visszavásárlási jog, elidegenítési és terhelési tilalom kikötésével 

kell biztosítani a vevői kötelezettségek tényleges teljesítéséig, de legfeljebb 5 évre azzal, 

hogy a finanszírozás érdekében a tilalom alól – indokolt kérelemre – felmentés adható. 

 

A Közgyűlés utasítja a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt.-t az értékesítés teljes körű 

(az ajánlattételi felhívás határozat szerinti elkészítését, a versenyeztetési eljárás 

lefolytatását és az adásvételi szerződés aláírását is magába foglaló) lebonyolítására.  

 

Felelős:    Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szerv: Gazdálkodási Kabinet 

Határidő:    azonnal, illetve az adásvételi szerződés  

     megkötésében az eredményes versenyeztetési 

eljárást követően haladéktalanul 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Ezzel a szavazást és a mai munkájukat befejezték. 

 

Emlékezteti képviselőtársait, hogy a következő rendes ülésre várhatóan 2016. június 9. napján 

kerül sor. 

 

Köszöni a megjelentek munkáját, az ülést 11 óra 58 perckor bezárja. 

 

 

 

K. m. f. 

 

 

 

 

 

 

 Dr. Csiszár Miklós Dr. Kriza Ákos 


